
















CİHAN KOÇEREDİTÖR

üyük bir sevinç 
ve gururla dergi-
mizin 41. Sayısını 
sizlere sunuyoruz. 
Bu sayı bizler için 

büyük önem taşıyor. 22 yaşında 
olan derneğimizin yayın organı 
olan dergimizi 41. kez sizlerle 
buluşturuyoruz.  Tüm dönem 
emeği geçen basın ve yayın ça-
lışma grubu arkadaşlarımıza te-
şekkür ederim. 

41. sayımızda Basın ve Yayın 
Komisyonu olarak özel ve hum-
malı çalışmalar yürüttük. Bu sa-
yımızda Yönetim Kurulumuz 
olarak Sayın Cumhurbaşkanı-
mıza ziyaretimizi, ülkemizin 
ekonomisine büyük katkıları 
bulunan firmalara üyelerimizle 

beraber düzenlediğimiz iş ge-
zimizi, özel konuğumuz olan 
Arif Erkin Güzelbeyoğlu ile 
gerçekleştirdiğimiz röportajı-
mızı, faaliyetlerimizi ve önem-
li konuların yer aldığı keyifle 
okuyacağınız makaleleri sizler-
le paylaşıyoruz. Ve tabi ki birbi-
rinden önemli diğer yazılarımız 
ve haberlerimiz. Emeği geçen 
tüm komisyon üyelerine teşek-
kür ederim. 

Ramazan ayının sizlere ve ülke-
mize bereket getirmesini diliyo-
rum.

Her turlu görüş ve öneriniz için 
basin@gagiad.org.tr adresinden 
bizlere ulaşabilirsiniz.
Saygılarımla
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015 in tam ortasındayız bu yılda da eko-
nomik, sosyal ve siyasal birçok önemli 
süreçlerle iç içeyiz. İlk Altı ayı geride bı-
raktık, yıl ilk yarısı seçim süreciyle bera-
ber uçtu gitti. Elbette genç demokrasimi-

zin gelişim için seçimler korkunç derece de önemli. 
Ancak seçim sürecinde ve sonrasında kaybettiğimiz 
zaman da bir o kadar önemli. Seçim sonuçlarının 
ülkemize hayırlı olmasını diliyorum. Hedeflerimizi, 
beklentilerimizi ve kaygılarımızı gözden geçirip artık 
ülkemiz için birlik ve beraberlik içerisinde ilerleme-
liyiz. Milli iradeye bugün çok daha ihtiyacımız var. 
Seçim sonuçlarının iyi okuyup halkımızın gösterdiği 
hedef doğrultusunda ilerlemekte yarar var. Halkımız 
ferasetlidir ve bu ferasete hassasiyet göstermek la-
zım. 

Seçim süreci tüm şehirleri etkilediği gibi Gaziantep’i 
de etkiledi. Şehrimiz ülkemize katkıları bulunan bü-
yük sanayi ve ekonomi şehri. Özelliklede güçlü bir 
ihracat şehriyiz. 2014 yılında da ihracatta ki yerimizi 
koruyarak en çok ihracat yapan 6. il olmaya devam 
ediyoruz. Türkiye İhracatçılar Meclisi 2014 yılı ve-
rilerinde 64 firma Gaziantep’li. Üretim, ihracat ve 
istihdam da ekonomiye katkılarımızı yükseltmek için 

ve hedeflerimize ulaşmak için çalışıyoruz. Özellikle-
de bu yeni dönemde ekonomik ve eğitim konusun-
da reformlara da ihtiyacımız olacaktır. Ülkemizin 
ve şehrimizin eğitim alanında çok eksikleri var.  Bu 
alanda yapısal düzenlemelere ve yeniliklere ihtiyacı-
mız var. Güçlü ve başarılı toplumun temel taşı doğru 
ve bilinçli eğitim almış bireylere ancak olur.

Şunu belirtmeliyim ki; heyecanla yayımladığımız 
bu dergimizin özel bir önemi var. Her sayısının ayrı 
bir önemi olan ve 22 yıl önce çıkarılan dergimiz bu-
gün 41. Sayıya ulaştı. Derneğimiz ile sizler arasın-
da önemli bir köprü olan dergimizde bizlere destek 
verip katkıda bulunan tüm çalışma arkadaşlarımıza 
teşekkür ediyorum. Bu sayımızda kurumlarımıza bu-
lunduğumuz önemli ziyaretlerimiz, önem verdiğimiz 
çalışmalarımız ve Kadınlar Kurulumuzun yürüttüğü 
sosyal içerikli projelerimizi sizlerle paylaştık. Her 
gün gelişen büyüyen derneğimiz tüm üyelerine şehri-
mize ve ülkemize katkı sağlamaya devam etmektedir. 

Manevi değerleri yüksek olan paylaşmanın yardım-
laşmanın unutulmadığının göstergesi olan Ramazan 
ayınızın bereketli ve huzurlu geçmesini dileyerek 
şimdiden Ramazan Bayramınızı kutlarım. 
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TANER ÖZDURAK
Gaziantep Genç İş Adamları Derneği 
Yönetim Kurulu Başkanı

BAŞKAN’DAN 13

Merhabalar,



GENÇ İŞADAMLARI OLARAK 
CUMHURBAŞKANI´MIZIN 

HUZURUNDAYIZ

TÜGİK Genel BaşKanı erKan GÜral, TÜrKİye’nİn dörT Bİr yanından Gelen 
Gİad BaşKanları İle BİrlİKTe CumhurBaşKanı erdoğan’ı zİyareT eTTİ,

ÜGİK Genel Başkanı 
Erkan Güral, konfede-
rasyona bağlı federas-
yon ve GİAD Başkan-
ları ile yönetim kurulu 
üyeleri, Cumhurbaşkanı 
Erdoğan tarafından ka-

bul edildi. Yaklaşık iki saat süren top-
lantıda Cumhurbaşkanı, “Türkiye’nin 
geleceği sizlersiniz” derken, Genel 
Başkan Güral da, “Birinci ve öncelik-

li muhatabımız her zaman sizsiniz” 
diye konuştu.
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan, Yeni Cumhurbaşkanlığı 
Sarayı’nda, Türkiye Genç İşadamla-
rı Konfederasyonu (TÜGİK) Genel 
Başkanı Erkan Güral başkanlığındaki 
işadamı heyetini kabul etti. Bu önem-
li görüşmeye TÜGİK Yönetim Kuru-
lu ve Erhan Özmen başkanlığındaki 
TÜGİK Yüksek İstişare Konseyi ile 

birlikte Güney ve Güneydoğu Genç 
İşadamları Federasyonu ve Gaziantep 
Genç İşadamları Derneği Başkanı Ta-
ner Özdurak ve Yönetim Kurulu Üye-
leri Bora Tezel, Cihan Koçer ve Do-
ğan Mazıcıoğlu’da katıldı. TÜGİK 
Heyeti’ni, Gümrük ve Ticaret Bakanı 
Nurettin Canikli ile birlikte Cumhur-
başkanlığı Sarayı’nın toplantı salo-
nunda ağırlayan Erdoğan, gündeme 
ilişkin çok önemli açıklamalar yaptı.

T
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CUMHURBAŞKANI: TÜGİK’İ 
KUTLUYORUM
Cumhurbaşkanı Erdoğan, çok sayıda 
televizyonda canlı olarak yayınlanan 
konuşmasına, TÜGİK’i kutlayarak 
başladı. TÜGİK’in 10 bine yaklaşan 
üyesiyle kendi alanında çok önemli 
yere sahip olduğunu ifade eden Er-
doğan, “Genç girişimcilere örnek 
olduğunuz, ülke gelişimine katkıda 
bulunduğunuzdan dolayı sizleri kut-
luyorum” dedi. Yerli ve yabancı yatı-
rımcıların ülkemizde yatırım yapma-
sı için güven ve istikrarın çok önemli 
olduğunu vurgulayan Cumhurbaşka-
nı Erdoğan, şöyle devam etti:

ASLA ESKİ TÜRKİYE 
OLMAYACAK
“Geçmişte siyasi istikrarsızlıklar, 
sosyal sorunlar ve ekonomik kırıl-
ganlıklar bizlere ciddi sıkıntılar ya-
şattı. Ama son 12 yıl içinde çok şey 
değişti ve bütün bu sıkıntılar geride 
kaldı. Daima ekonomiyle bürokrasi-
yi birlikte yükseltmenin çabası için-
de olduk. Türkiye eski Türkiye değil. 
Artık yeni Türkiye var. Eski Türkiye 
hayaliyle yaşayanlar boşuna bekli-
yor. Ülkemizin daha da büyümesi 
için siz genç girişimcilere önemli 
görevler düşüyor. Türkiye’nin ge-

leceği sizlersiniz. Sizlerden Çözüm 
Süreci’ne daha çok destek bekliyo-
rum. Ciddi teşvikler verdiğimiz 5. 
Bölge, 6. Bölge’de yatırımlar yap-
manızı bekliyorum.”

GÜRAL: ÇÖZÜM SÜRECİ’NDE 
YANINIZDAYIZ
Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın kabu-
lünde TÜGİK Genel Başkanı Erkan 
Güral da, son derece önemli mesaj-
lar içeren bir konuşma yaptı. Güral; 
Türkiye’nin dört bir yanına yayılmış 
olan 7 federasyon, 72 dernek, 500 
farklı sektör ve meslekte faaliyet gös-
teren 10 bine yakın üyeyi temsilen 
huzura çıktıklarını söyledi. Çalışma-
ya, üretmeye, yeni Türkiye yolunda 
kararlı bir şekilde yürümeye devam 
ettiklerini vurgulayan Başkan Güral, 
“Tarihi ve milli bir mesele olan Çö-
züm Süreci’nin, nihayete erdirilmesi 
konusundaki mücadelesinde de, tüm 
gücümüzle Sayın Cumhurbaşkanı-
mızın yanınızdayız. Kardeşliğimizi 
pekiştirecek olan Çözüm Süreci’nin, 
başarıya ulaşacağından, hiç şüphe-
miz yoktur” diye konuştu.

BAŞIMIZI, TAŞIN ALTINA 
KOYMAYA HAZIRIZ
TÜGİK Genel Başkanı Erkan Güral 
konuşmasında, paralel yapıya da de-
ğindi. Güral, “Ulusal güvenliğimi-
zi ve milletimizin huzurunu tehdit 
eden her kim olursa olsun, gereken 
cevabı mutlaka almalıdır. Bu anlam-
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da Türkiye´nin, bağrına saplanmış 
zehirli bir hançer gibi gördüğümüz 
paralel yapı ile mücadelede sonuna 
kadar yanınızdayız. Bizler, iş dün-
yasının temsilcileri olarak, siyasi 
istikrarın ve güven ortamının ne an-
lama geldiğini, gayet iyi biliyoruz. 
Türkiye’nin, sizin liderliğinizde 12 
yılda kat ettiği mesafenin bilincin-
deyiz. Eğitimde, sağlıkta, ulaştır-
mada, haberleşmede, toplu konutta 
ve şehircilikte yaşanan gelişmelere 

bizzat şahidiz. Artık, eski alışkan-
lıkların bu ülkede hüküm sürme-
yeceğini, çok iyi biliyoruz. Mille-
timizin Cumhurbaşkanı’nın verdiği 
bu büyük mücadelede, sorumlu bir 
sivil toplum örgütü olarak başımızı, 
taşın altına koymaya hazırız” dedi.

MUHATABIMIZ HER ZAMAN 
SAYIN CUMHURBAŞKANI
Konuşmasında, 2023 yılı için konu-
lan hedeflerin önemine de dikkat çe-

ken Başkan Güral, şöyle devam etti:
“2023 hedeflerinin ülkemizi nere-
ye taşıyacağını, dünyada hangi lige 
yükselteceğini de, çok iyi biliyoruz. 
Türkiye’nin, dünyada en büyük 10 
ekonomiden biri haline gelmesi he-
definin, asli muhatapları bugün bu 
salonda bulunan bizleriz. Bu doğ-
rultuda, üzerimize düşen görevleri 
layıkıyla yapmanın çabası içerisinde 
olacağımızdan hiç şüpheniz olma-
sın. TÜGİK olarak bizler bu bilinçle 
çalışıyor, bilgi ve birikimimizi ülke-
mizin, gelişmesi için kullanıyoruz. 
Bugüne kadar olduğu gibi, bundan 
sonra da, ülkemiz için çalışmaya 
hazır ve gönüllü olduğumuzu be-
lirtmek istiyorum. Bu anlamda özel-
likle altını çizmek isterim ki; bizim 
birinci ve öncelikli muhatabımız her 
zaman Sayın Cumhurbaşkanımız-
dır.”

TÜM İŞADAMLARIYLA TEK 
TEK TANIŞTI
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’a, yaklaşık iki saat süren 
bu önemli görüşmenin ardından, 
TÜGİK Genel Başkanı Erkan Güral 
tarafından bir plaket takdim edil-
di. Erdoğan daha sonra toplantıya 
katılan tüm işadamlarıyla tek tek 
tokalaşarak, bir süre sohbet etti. 
Cumhurbaşkanlığı Sarayı, görüş-
menin bitiminde TÜGİK üyelerini 
kokteylde ağırladı.
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VALİ’YE HOŞGELDİN 
ZİYARETİ

Yönetİm KurulumuZDAn

ÖRÜŞMEDE Vali 
Ali Yerlikaya şunları 
kaydetti; “Gaziantep 
sanayisiyle, ekono-
misiyle ve özelliklede 
girişimciliği ile özel 
bir şehir. Bu şehre 

fayda sağlamak için görev yapa-
cağız. Gaziantep sanayisi sektörle-
riyle ve birçok markasıyla oldukça 

güçlü. Bu gücünde korumak ve 
daha da geliştirmek gerekiyor. Bu 
da sanayicilerimize düşen büyük 
görevler arasında.” dedi.
Yönetim Kurulu Başkanı Taner 
Özdurak ise “Gaziantep gelişmiş 
çok yönlü ve başarılı bir şehir. Bir-
çok konuda başarılı olan şehrimi-
zin eksiklikleri de var. Gaziantep 
her anlamda kendini geliştiren ve 

sürekli büyüyen bir şehir olduğu 
için eksiklikleri de gidermeyi başa-
ran bir yapıda. Bu bağlamda bizler 
sanayici ve iş insanları olarak şeh-
rimize katkı sağlamayı görev edin-
dik.’’ dedi.

Vali Yerlikaya’nın yeni görevinde 
başarılar dilenen görüşme hatıra 
fotoğrafı çekilmesiyle sona erdi.

G
GaGİad yöneTİm Kurulu BaşKanı Taner özduraK ve yöneTİm Kurulu 

Üyelerİ GazİanTep valİlİğİ Görevİne aTanan alİ yerlİKaya’ya hayırlı olsun 
zİyareTİnde Bulundu.
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GAGİAD YÖNETİM KURULU 
EMNİYET MüDüRü ERHAN 

GüLVEREN’LE GÖRüŞTü

 GaGİad yöneTİm Kurulu Üyelerİ emnİyeT mÜdÜrÜ erhan GÜlveren’e 
hayırlı olsun zİyareTİnde Bulundu. 

ENİ görevinde 
başarılar dile-
yen Gagiad Yö-
netim Kurulu 
Başkanı Taner 
Özdurak,’’ Şeh-

rimiz sürekli ilerleyen büyüyen 
bir şehir. En büyük özelliğimiz 
yerel yönetimlerin, Stk’ların 
ve şehir insanımızın şehrimize 
katkı sağlamak için çalışma-
sıdır. Gaziantep üreten, istih-
dam eden ekonomik anlamda 
kendini geliştirmiş büyük ve 
ülkemiz için önemli bir sana-

yi kentidir. Gaziantep’i sadece 
ekonomik olarak değil artık 
tüm yönleriyle geliştirmeye 
başlamamız gerekiyor. Son 
zamanlarda sosyal kültürel ve 
turizm açısından da birçok ge-
lişmelere tanık oluyoruz. Ga-
giad olarak da bizler şehrimize 
nasıl fayda sağlarız bilinciyle 
bu alanlarda birçok faaliyet ve 
projeler yürütüyoruz.’’ dedi.

Gaziantep Emniyet Mü-
dürü Erhan Gülveren ise 
Gaziantep’te görev yapmaktan 

memnun olduğunu belirterek 
şunları kaydetti;’’ Gaziantep 
büyük bir şehir. Ve diğer şe-
hirlere göre farklı birçok yönü 
var. Bu şehre katkı sağlamak 
şehrin huzurlu ve güvenli yapı-
sını daha da güçlendirmek için 
çalışıyoruz. ‘’ dedi.

Görüşme Yönetim Kurulu 
Başkanı Taner Özdurak’ın Em-
niyet Müdürü Erhan Gülveren 
adına Gagiad Ormanına diki-
len fidan sertifikası takdimi ile 
sona erdi.

Y
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TUĞGENERAL DOĞAN’LA 
BİRARAYA GELDİ

GAGİAD Yönetİm Kurulu 

AGİAD faali-
yetleri hakkında 
bilgi veren Yö-
netim Kurulu 
Başkanı Taner 
Özdurak;’’ Ga-
ziantep sürekli 

göç alan bir şehir. Şehrimiz 
ekonomik olarak ülkemizin 
6. büyük şehirleri arasında.  
Şehrimizin birçok gelişmiş 
güçlü yönleri var. Tabi bunun 
yanında her büyük kentin 
sorunları olduğu gibi birçok 
gelişmesi gereken yönleri de 
mevcut. En önemlisi de eği-
tim konusunda eksiklikleri-
mizin giderilmesi gerekiyor. 

Çünkü eğitimle bir toplumun 
gelişir ve kalkınır.’’ dedi.

Tuğgeneral Cemalettin Do-
ğan ise ziyaretten duydu-
ğu memnuniyeti belirterek 
Gaziantep’in gelişmiş bir 
şehir olduğunu ve eğitim ko-
nusunu üzerinde durulması 
gereken önemli bir konu ol-
duğunu belirtti. 

Görüşme Yönetim Kurulu 
Başkanı Taner Özdurak’ın 
Tuğgeneral Cemalettin Do-
ğan adına Gagiad Ormanına 
dikilen fidan sertifikası takdi-
mi ile sona erdi. 

G



ER geçen gün daha da bü-
yüyen şehrimizin alt yapı 
çalışmaları, göç, eğitim 
ve ekonomik sorunları ve 
bu konudaki çalışmala-
rın görüşüldüğü ziyarette 
kadın istihdamının önemi 

vurgulandı.

Kadınlar Kurulu Üyelerimize şehrimizle 
ilgili, hayata geçen ya da geçecek olan 
projeleri hakkında bilgi veren Sayın Fat-
ma ŞAHİN ‘’GAGİAD Sivil Toplum 
Kuruluşları arasında önemli projelere 
imza atan güçlü bir dernektir.Şehrimiz 
ve insanımız için yürütülen her türlü pro-
jede bizler de üzerimize düşen ne ise ye-
rine getirmeye hazırız’’dedi.

Sayın Fatma ŞAHİN’in göreve geldi-
ği günden bugüne kadar çalışmalarını 
takdirle takip ettiklerini vurgulayan Ka-
dınlar Kurulu Başkanımız Aylin BUR-
NUKARA da GAGİAD’ın başta kadın 
istihdamı olmak üzere eğitim,ekonomik 
ve sosyo-kültürel pek çok proje yürüt-
tüklerini, yüzlerce kadına Girişimcilik 
Eğitimi Kursu düzenlediklerinden bah-
setti.Özellikle kadınların iş hayatında 
yer alabilmeleri için kursiyerlerimize iş 
kurabilecek imkanların sağlanabilmesi 
için daha fazla ne yapabiliriz sorularını 
yöneltti.

Bir çalıştay kurularak bu işe gönüllü 
olabilecek STK’ların güçlerini birleş-
tirerek azimli ve başarılı olan adayların 
iş yerlerini açabilmeleri için onlara des-
tek vermeleri gerektiğini belirten Aylin 
BURNUKARA, Girişimciler için sunu-
lan imkanların son derece iyi olduğunu 
ancak bu desteklerden bile faydalanma-
yacak pozisyonda olan kursiyerlerimiz 
için şartları daha da iyileştirmek adına 
çalışmalarını sürdüreceklerini belirtti.

H

KADInlAr KurulumuZ ‘DAn BÜYÜKŞeHİr BeleDİYe BAŞKAnI

FATMA ŞAHİN’E ZİYARET
GaGİad Kadınlar 

Kurulumuz BÜyÜKşehİr 
Beledİye BaşKanı FaTma 

şahİn’İ maKamında 
zİyareT eTTİ.
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VALİMİZİN EŞİNE
MİSAFİR OLDUK

GaGİad Kadınlar Kurulu 
Üyelerİ İlİmİze aTanan 
GazİanTep valİmİzİn eşİ 
haTİCe nur yerlİKaya´ya 

zİyareTTe Bulundu.
Kadınlar Kurulumuzun 

Kendİlerİnİ TanıTTığı 
zİyareTTe yerlİKaya´ya 

derneğİmİz ve Kadınlar 
Kurulu FaalİyeTlerİ 

haKKında BİlGİ verİldİ.

ZİYARET 23



ŞEHİTKAMİL BELEDİYE BAŞKANIMIZIN
EŞİNİ ZİYARET ETTİK

GaGİad Kadınlar Kurulu 
şehİTKamİl Beledİye 

BaşKanımızın eşİ seval 
Fadıloğlu´na zİyareTTe 

Bulundu.

ZİYARET24



ADINLAR KU-
RULU Üyele-
ri Gaziantep´e 
atanan Emniyet 
M ü d ü r ü m ü -
zün eşi Arzu 
GÜLVEREN´e 

ziyarette bulundu.Kadınlar Ku-
rulumuzun kendilerini tanıttığı 
ziyarette Gülveren´e derneği-
miz ve kadınlar kurulu faaliyet-
leri hakkında bilgi verildi.

K

EMNİYET MüDüRüMüZüN 
EŞİNE MİSAFİR OLDUK
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LKEMİZDEKİ bü-
yük markaların üre-
timi ve markalaşma 
süreçlerini yakından 
görerek katma değeri 
yüksek ürünleri üret-
me konusunda yeni 

ufuklar açmak amacı ile düzenlenen 
iş gezisine Gagiad Yönetim Kurulu 

ve Gagiad üyeleri katıldı.

ARAÇ ÜRETİMİ HAKKINDA 
BİLGİ ALDILAR
İlk olarak Türkiye’nin en büyük Ar-
Ge yeteneğine sahip Ford Otosan 
Gölcük fabrikasını gezen heyet şir-
ket yetkilileri tarafından hazırlanan 
bir sunumla Ford-Otosan markası 

hakkında genel bilgi aldı.
Heyet 1.000.000 m2’lik tesisi ile 
Avrupa ve çevresindeki en büyük 
otomotiv üretim tesislerinden biri 
olan ve dünya pazarlarına üretim 
yapan Ar-ge’den üretime, üretim-
den montaja kadar Ford araçlarının 
üretim süreçleri hakkında bilgilen-
dirildiler.

Ü

FABRİKA İŞ GEZİSİ

GazİanTep Genç İşadamları derneğİ (GaGİad) Üyelerİnden oluşan 
22 KİşİlİK heyeT Ford oTosan ve derBy Tıraş BıçaKları -ToKaİ 

çaKmaKları FaBrİKasına Gezİ dÜzenledİ.
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DERBY - TOKAİ 
ÇAKMAKLARI ÜRETİM 
TESİSLERİ GEZİLDİ
Gagiad İş Gezisi Heyeti Türkiye’nin 
tek traş bıçağı ve çakmak üretim te-
sisi olan Derby Tıraş Bıçakları ve 
Tokai Çakmaklarının üretildiği 600 

işçisi bulunan yıllık 150 Milyon TL 
cirosu olan Derby Tıraş Bıçakları 
ve Tokai Çakmakları üretim tesisi-
ni gezdi. Heyet Derby- Tokai Ge-
nel Müdürü Abdurrahman Cansu 
ile görüşerek tesis hakkında bilgi 
aldı. Son sistem teknoloji ile ürün-

lerin üretildiği tamamı% 100 Türk 
sermayeli olan şirketin yerli üreti-
mi ile Türkiye’deki ithalatın önüne 
geçtiklerini belirten Abdurrahman 
Cansu Gagiad Üyeleri ile karşılıklı 
görüşerek fikir alışverişinde bulun-
du.



TANER BüDEYRİ
BASIn Ve YAYIn KOmİSYOn ÜYeSİ

BİZİMKİ DE
CAN MI?

üm gelişmekte 
olan ülkeler gibi, 
Türkiye’de de mo-
torlu taşıt sayısı her 
geçen gün artıyor. 
Maalesef sürücüle-
rimizin ve yayala-

rımızın eğitimleri, kurallara uyma 
alışkanlıkları ve  yollarımızın kali-
teleri pek de artmıyor. Bunun sonu-
cu olarak trafik kazaları kaçınılmaz 
oluyor. 

İstatistiksel verilere göre Türkiye’de 
2014 yılı içinde trafik kazalarında 
ölenlerin sayısı 3.524 kişi, yarala-
nanların sayısı ise 274.829 kişidir. 
Ancak Türkiye’deki mevcut istatis-
tikler sadece trafik kazası esnasında 
ölenlerin sayısını tutmaktadır. Kaza 
mahalinden hastaneye nakledilirken 
veya hastanede ya da hastaneden ta-
burcu olduktan sonraki kazayla ilgi-
li ölümler kazayla ilgili olarak kayıt 
altına alınmıyor. Türkiye genelin-
de yapılan bazı çalışmalarda, kaza 
mahalindeki ölümlerin, tüm trafik 
kazalarındaki ölümlerin yaklaşık 
%50’si olduğu sonucuna ulaşılmış-
tır. Bu da gösteriyor ki resmi kayıt-
lara göre 2014 yılınca Türkiye’de 
3.524 kişi ölmüştür ancak hastane 
yolunda ve hastanedeki ölümleri de 
katarsak tüm rakam 7.000’i bulu-
yor. Şimdi basit bir hesap yapalım. 
7.000 kişi / 365gün = 19 kişi/gün, 
yani Türkiye’de her gün ortalama 19 
kişi sadece trafik kazalarından dola-
yı hayatını kaybediyor ve yaklaşık 
hergün ortalama 750 vatandaşımız 

trafik kazalarından dolayı sakatla-
nıyor. Bu sakatlıkların ne kadarının 
kalıcı sakatlık olduğuyla ilgi sağlıklı 
bir çalışma yok ancak hatırı sayılır 
bir kısmının kalıcı sakatlıkla sonuç-
landığı aşikar. 
 
Türkiye’nin yıllardır en büyük so-
runu olarak görülen terör sorununda 
30 yıllık bilanço yaklaşık 35.000 
ölü. Günde ortalama 3 ölüme denk 
geliyor. Oysa trafik kazalarından do-
layı kaybettiğimiz insan sayısı bu-
nun yaklaşık 6-7 katı kadar.

Motorlu taşıtların teknolojileri her 
geçen gün daha ileriye doğru gidi-
yor bunun sonucu olarak süratleri 
de artıyor. Ancak trafik kazaları-
nın  yüzde 33’le birinci en yaygın 
sebebi; araçların hızının, yol, hava 

ve trafiğin gerektirdiği şartlara uy-
durulamamasından kaynaklandığını 
unutmamak gerekir. 

Dünya ekonomisinde ilk yirmide 
olan Türkiye için bu trafik kazaları 
bir kader olmamalı. Bu konuda, ge-
rek birey olarak, gerek sivil toplum 
kuruluşları olarak gerekse kamu 
kurumları olarak herkesin üzerine 
düşen görevler var. Birey olarak tüm 
trafik kurallarına uymak; sivil top-
lum kuruluşları olarak ilgili kuruluş-
lara kanun ve uygulamalar için baskı 
yapmak ve kamu kuruluşları olarak 
da gerek yolların fiziki şartlarının 
iyileştirilmesi, gerek sürücü ve yaya 
eğitimlerinin daha ciddi ve tavizsiz 
verilmesi, gerekse trafik kontrol uy-
gulamalarının çoğaltılması koula-
rında  önemli görevler düşüyor.

T
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Sayın Arif Erkin Güzelbeyoğlu

Gaziantep’e aşık bir sanatçısınız, 
Gaziantep sizin için ne anlam ifade 
ediyor?
Gaziantep’te doğdum ilk,orta ve lise 
öğrenimimi burada yaptım,18 yaşı-
ma kadar da burada yaşadım.Başka 
bir deyişle kişiliğimi büyük ölçüde 
Gaziantep’te oluşturdum. Ben Gazian-
tepliyim.

Canlandırdığınız bir çok karakter-
de, dikkatleri Gaziantep’e çekme-
yi başarıyorsunuz, bunun en bariz 
örnekleri İkinci Bahar ve Yabancı 
Damat dizilerinde gördük, neler di-
yeceksiniz?
Gaziantepli olmam,oynadığım bazı 
dizilerde Gaziantepli karakterleri can-
landırmam konusunda bana büyük 
avantajlar sağladı.Gaziantep ağzını 
ana dilim gibi konuşabilmem nedeniy-
le oynadığım roller sıcak ve inandırıcı 

oldu.Bu sıcaklık ve samimiyet seyirci-
ye de geçti.
Gaziantep’in Kurtuluş belgesini 
müthiş bir belgesel tadıyla sunuyor-
sunuz. Özellikle şehre gelen yerli ve 
yabancı turistler, bu belgeseli bazen 
gözleri dolarak, bazen alkışlayarak 
izliyor. Belgesel fikri nasıl gelişti, size 
ilk teklif geldiğinde neler hissettiniz?
Kurtuluş belgeselindeki teklif,o za-
manki belediye başkanı Asım Güzel-
bey tarafından bana iletildiğinde heye-
canlandım ve hiç düşünmeden kabul 
ettim.Belgesel fikrini sanırım belediye 
geliştirdi.Belgeselin çekimi de çok ba-
şarılıydı.Sonuç da belirttiğiniz gibi et-
kileyici oldu.

Gaziantep’in en çok neyini özlüyor-
sunuz?
Gaziantebin gençlik yıllarındaki ya-
şantımı özlüyorum. Kavaklıktaki 
sahreleri,Sarıgüllükteki bağ evin-
de geçen yaz günlerini,hönnüsü 

üzüm salkımını tiyekten kopartıp 
oracıkta yemeyi,mahsere kazanın-
da yanan ortutların alevini,şireyi, 
bastığı,sucuğu,şirin tarhanayı ve bu 
gün artık olduğunu sanmadığım diğer-
lerini özlüyorum.

Doğduğunuz topraklara geldiğiniz-
de en fazla yapmaktan hoşlandığınız 
şey nedir?
Doğduğum topraklara geldiğimde eski 
Gaziantep’i gezmeyi çok seviyorum.Bu 
gün artık tamamen değişen, hatta bazı-
larının bulunmadığını anladığım genç-
liğimin geçtiği Zerdalılık,Kavaklık, 
Kırkayak gibi yerlerin bulunduğu böl-
geleri hüzünle geziyorum. Okuduğum 
ilk okulu,liseyi,oturduğum evi arayıp 
buluyorum. Bunun yanında yeniden 
restore edilen ve yaşama kazandırılan 
sit niteliğindeki bölgelerin daracık so-
kaklarında çocukluk yıllarımı hatırla-
yıp sevinçle dolaşıyorum.

Arİf erKİn GÜZelBeYOğlu

Arif erkin 
Güzelbeyoğlu ile 

buram buram 
Gaziantep kokan bir 
memleket sohbeti

“GENÇLİK YILLARIMIN 
GAZİANTEP’İNİ ÖZLüYORUM”
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Tiyatroyla gençlik yıllarından gelen 
ayrı bir bağınız olduğunu görebili-
yoruz. Sanat dünyasına uzun yılları-
nızı verdiniz ancak kamera önünde-
ki şöhret biraz geç mi geldi acaba?
Tiyatroya Gaziantep Lisesinde başla-
dım.Bu İstanbul Teknik Üniversitesin-
de de sürdü.Daha sonra profesyonel 
tiyatroculuk başladı.Dizilere müzikçi 
ve besteci olarak girdim.Daha sonra 
bu ilişki oyunculuğa dönüştü.Ancak 
müzikçi olarak,eski olmama rağmen 
şöhrete ulaşılamıyor.Bu nedenle şöhret 
oyunculukla başladı.

Asıl mesleğinizin mimarlık oldu-
ğunu biliyoruz, bir mimar gözüyle 
baktığınızda Gaziantep’teki son yıl-
larda yaşanan kültürel değişimi na-
sıl karşılıyorsunuz?
Gaziantebin son yıllardaki gelişimini 
iyi takip edebildiğimi söyleyemem.
Ancak görebildiğim kadarıyla diğer 
Anadolu kentlerine göre daha planlı 
bir gelişme var.

Sanata ilgi duyan bir ailesiniz, eşiniz 
ve çocuklarınız neler yapıyor, onlar-
la ilişkileriniz nasıl?
Eşim ressam. Büyük oğlum yazar, kü-
çük oğlum ve kızım fotoğrafçı. Küçük 
oğlum ayrıca disk jokeylik ve besteci-
lik de yapıyor.Ailem ve çocuklarımla 
ilişkim arkadaşçasına ve sıcak.

Hayatta önemli tecrübeler edinmiş 
bir isim olarak gençlere ve genç gi-
rişimcilere hangi tavsiyelerde bulu-

nursunuz?
Genç girişimcilere,yapmak istedikleri 
ve yoğunlaştıkları işin yanında yan bir 
çalışma ile de uğraşmalarını öneririm.
Bu, herhangi bir sanat dalı ya da özele 
bir uğraş olabilir.Sanata önem verme-
lerini dilerim.Bu,yoğunlaştıkları işte 
de başarılı olmalarını sağlayacaktır.Sa-
nat insanın ufkunu genişletir ve göre-
mediğiniz bazı detayları fark etmenizi 
sağlar.Olanaklarınız arttığı zaman da 
sanatı desteklemenizi dilerim.

Gaziantep Genç İşadamları Derneği 
(GAGİAD)’nin faaliyetlerini takip 
ediyor musunuz, bu konuda neler 
söylemek istersiniz?
Gaziantep Genç İşadamları Derneği 
ile bu ilk buluşmam değil. GAGİ-
AD 2005 yılında bana “sanat ödülü” 
verdi.Ödül heykelciği kütüphanemde 
diğer ödüllerim arasında yerini aldı 
ve bana hep gençlik anılarımı hatır-
latıyor.Ayrıca bana değer verip böyle 
bir söyleşi yaptığı için GAGİAD’a 
teşekkürlerimi sunarım.           



uYAnmAK İÇİn
ÖLüMü BEKLEME

İREM BAHAROĞLU
BASIn Ve YAYIn KOmİSYOn ÜYeSİ

İR ulusun uygarlık se-
viyesinin o toplumda 
kadına verilen değerle 
ölçülebileceği hiç tar-
tışmasız görülen bir 
gerçektir. Kadının sos-
yal değerinin yeterince 

anlaşılamadığı dönemlerde toplumlar 
gelişememiş ya da ilerleyememişlerdir. 
Genel olarak kadın kişiliğini, modern 
dünyada sosyal yapının değişmesiyle 
bulmuştur. 18. yüzyıl sonlarında ger-
çekleşen endüstriyel devrim, bilim ve 
teknik alanlarındaki yeni keşifler, top-
lumda kadının yerini radikal biçimde 
değiştirerek, kadınları evlerin dışında 
yeni görevler ve sorumluluklar üstlen-
meye teşvik etmiştir. Dolayısı ile aile 
ve toplum arasında köprü görevi gören 
kadının sosyal hayatın işleyişine katkı-
sı büyüktür. Ailenin toplumdaki yerini 
ve önemini Atatürk şu sözler ile açık-
lar; ‘’ Medeniyetin esası, ilerlemenin ve 
kuvvetin temeli, aile hayatındandır. Bu 
hayatta yozlaşma muhakkak ki sosyal, 
ekonomik ve siyasi bozulmalara sebep 
olur.’’
Ne yazık ki son yıllarda Türkiye’de 
toplumun kanayan yarası haline gelen 
aile içinde kadına yönelik şiddet, bi-
reysel nedenlerden öte genellikle cin-
siyet kökenli olmakla birlikte temelini 
cinsiyetlerin toplumsal hayattaki eksik 
ve kusurlu yapılışından alıyor.  Buna 
göre erkeğin kadından daha üstün ve 

kadın üzerinde baskı kurmasının doğal 
bir hak olduğuna inanılıyor. Kadınlar 
yaşadıkları şiddetin sorumlusu olarak 
görülürken, kadınların şiddeti hak ettiği 
inancı gelişmemiş toplumlarda yaygın 
biçimde varlığını sürdürüyor. Bir tokat-
la başlayan şiddet süreci kadın sesini 
çıkarmadığı zaman daha feci olaylar-
la sonuçlanabiliyor. Kadın hakkını 
aramaya başladığı zamanda daha çok 
şiddete maruz kalıyor. Şiddet yalnızca 
bedenlere zarar vermiyor, kadınların öz 
saygısını ihlale direnme ve hak arama 
arzusunu zayıflatıyor veya yok ediyor. 
İnsan Hakları Savunma Daire Başkanı 
Ümit Efe bu konuda; “Ülkemizde ka-
dına yönelik şiddetin fotoğrafının çeki-
lemeyeceğini, yasalarımız caydırıcı bir 
özellik taşımadıkları sürece sokakları-
mızın, meydanlarımızın pek çok kadın 
mağduriyetine sahne olacağını, eğiti-
lemeyen erkeklerin kadınları sözlü ya 
da fiziksel olarak taciz etmeye devam 
edeceğini’’ belirtiyor.

Her gün yaşanan binlerce kadın cina-
yetlerinden sadece sakatlanmayla ya da 
yaralanmayla sonuçlananların basına 
yansımasına rağmen medyada yayın-
lanmayan daha nicelerinin yaşandığı, 
günümüz Türkiye’sinde su götürmez 
bir gerçek. Geçtiğimiz aylarda acıma-
sızca katledilen Özgecan cinayetinde 
görüldüğü gibi şiddet uygulayan bu ki-
şiler genellikle çocukluk dönemlerinde 

B
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yalancılık, hırsızlık, evden kaçma, 
kavgacılık, hayvanlara şiddet uy-
gulama ve eziyet etme davranışları 
uygulayan kişilerden oluşuyor. Bu 
kişilerin saldırgan ve cinsel dürtüle-
rinin hedefi ise maalesef toplumun 
fiziksel olarak zayıf olan kesimleri 
genelde çocuklar ve kadınlar olduğu 
görülüyor. Aile içinde kadına yöne-
lik şiddetin, yalnızca şiddet uygula-
yan kişinin akıl veya ruh sağlığının 
bozuk olması, eğitim seviyesinin 
düşük olması,  ekonomik sıkıntılar, 
stres gibi bireysel faktörlerden kay-
naklanmamakla birlikte bu kişilerin 
sadece kadına karşı değil herkese 
karşı tepkili olduğu ve bunu gizle-
yemediği açıkça görülüyor.

Öte yandan toplumda şiddetin ge-
nelde yanlış tanımlanması, algılan-

ması ve hatta normalleştirilmesi 
de çoğu zaman şiddet olaylarının 
yaşanmasında etkili oluyor. Bunun 
dini ve kültürel boyutları bir yana 
erkeğin aile reisi görevini üstlenerek 
kendilerini kadınlardan üstün var-
lıklar olarak görmesi şiddete zemin 
hazırlıyor.

Şiddete nasıl ve ne zaman dur di-
yeceğiz? 
Şiddetin hoş görülmediği bir algı 
oluşturularak kadına yönelik şidde-
tin önlenmesi, toplumların farkında-
lığının artırılması ile başlıyor. Özel-
likle sağlık çalışanları bilgilendirme 
kampanyaları ile kadınları, sağlık 
kuruluşlarından nasıl hizmet alaca-
ğı, kadınların sahip oldukları haklar 
ve var olan kanunlar ile ilgili bilgi-
lendirmeli, toplumun şiddeti meşru 

kabul etmemesine yardımcı olma-
lıdırlar. Bu konuda Aile ve Sosyal 
Politikalar Bakanı Doç. Dr. Ayşenur. 
İslam ‘‘ Kadına yönelik şiddetle mü-
cadelede, şiddete karşı sıfır tolerans 
anlayışı doğrultusunda uygulanan 
politikaların çok boyutlu bir biçim-
de şiddeti önleyici- koruyucu, reha-
bilite ve rehberlik edici tedbirlerin 
uygulanabilmesi açısından önemli 
bir katkı sağlayacağını’’ vurgulu-
yor. Yani özetle; kadına karşı şid-
detsizlik, erkeklerin eğitilmesi ile 
başlıyor. Sağlıklı toplumlar sağlıklı 
bireyler yetiştiriyor.  Bu da toplu-
mun refah seviyesinin yükselmesine 
zemin hazırlıyor. Toplumda kadına 
karşı şiddet algısını kınayarak bir 
farkındalık yaratılabilir ve giderek 
medya daha az kadın cinayetlerine 
sahne olabilir.

Kaynak:
- Türkiye’ de Kadına Yönelik Aile İçi Şiddet Araştırması, Ankara, 2015, Nüfus Etütleri Enstitüsü
- www.istanbulihd.com
- http://www.nkfu.com
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KEREM ALKİN’İN GÖZüNDEN 
KUR SAVAŞLARI 

GaGİad TaraFından proF. dr. Kerem alKİn’İn KaTılımı İle parİTe savaşları 
ve dÜnya sİyaseTİ ÜzerİndeKİ eTKİlerİ Konulu ToplanTı dÜzenledİ. 

OpLANTIYA TUSAF 
Yönetim Kurulu Baş-
kanı ve GAGİAD Ön-
ceki Dönem Yönetim 
Kurulu Başkanı Erhan 
Özmen, İpekyolu Kal-
kınma Ajansı Genel 

Sekreteri Bülent Özkan, GAGİAD 
Yönetim Kurulu Başkanı Taner Öz-
durak, Kadınlar Kurulu Başkanı Aylin 
Burnukara, GAGİAD Üyeleri katıldı 
ve firma yöneticileri katıldı.
Toplantıda konuşma yapan Yönetim 
Kurulu Başkanı Taner Özdurak;’’ 
Ülkemizin ve bölgemizin orta ge-
lir tuzağına dikkat etmesi gerekiyor. 
Hedeflerimize yaklaşmak için orta 
gelir tuzağını yıkmak ve geçmek için 

girişimci cesaretli yönümüze dün-
den bugün daha fazla ihtiyacımız 
var. Dernek olarak da üyelerimizi bu 
yöne yönlendirecek birçok faaliyet ve 
projeleri içerisindeyiz. Bu bağlamda 
marka ürünlerin nasıl üretildiği mark-
laşma süreçlerini yerinde bilgi alarak 
ve bir yatırım için fizibilitenin oldukça 
önemli olduğu konusunda bilgi ve do-
nanıma sahip olacak organizasyonlar 
yapmaktayız.’’ dedi. 
Toplantı Prof. Dr. Kerem Alkin’nin 
sunumuyla devam etti. Ay sonu açık-
lanacak olan Amerikan Merkez Ban-
kası verilerinin önemli olduğunu vur-
gulayan Alkin bu verilerin dolar ve 
paritelerin yeniden belirleneceğinden 
bahsetti. Amerikan Merkez Bankası 

faizler üzerindeki alınan karar deği-
şikliği ile oranların yukarı yönde hare-
ket edeceğini bu bilgiler ışığında özel-
likle döviz borcu olan firmaların döviz 
borçlarını kapatmaları gerektiğini 
belirtti. Petrol fiyatlarına da değinen 
Alkin petrol fiyatlarının önümüzdeki 
3 yıl 55-60 dolarda bir seyir izleyece-
ğini ve arz-talep dengesinden dolayı 
daha sonra yükseleceğini vurguladı. 
Özelikle 7 Haziran genel seçimlerden 
sonra oluşacak iktidarın mali disiplin 
ve kamu harcamaları konusunda dik-
kat etmesi gerektiğini belirterek kamu 
harcamalarının daha nitelikli daha az 
ama daha katma değerli olarak plan-
lanması gerektiği hakkında bilgiler 
verdi. 

T
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AGİAD “İlişkiler  Komedisi” Stand-
up gösterisi ile iletişim uzmanı-yazar 
Aşkım KAPIŞMAK  ile buluştu.

Merakla beklenen,katılımın oldukça 
yüksek katılımla gerçekleşen  gecede 
Aşkım KAPIŞMAK kadın-erkek iliş-

kilerini, eşler arasındaki diyalogları mizahi bir dille 
analiz etmesi konuklara keyifli anlar yaşattı.

“Başkasından değil kendinizden beklentinizi yüksek 
tutun’’ diyerek günlük hayatı kolaylaştıracak küçük 
mutluluk tüyoları veren uzmanımız beynin sağ ve sol 

tarafının kullanan kişilerin nasıl farklılık gösterdi-
ğini, bu farkları bilerek iş ve sosyal çevremizi nasıl 
analiz edebileceğimizi anlattı.

İletişim sırasında kişilerin olayları ne kadar farklı an-
layarak ne kadar farklı anlamlar yüklediklerini salon-
da bulunan katılımcılardan 8 kişilik bir grupla küçük 
bir iletişim oyunu oynayarak anlatan Aşkım Kapış-
mak, eğlenceli anlar yaşattı.
GAGİAD’la tanışmaktan, Gaziantep’te bulunmak-
tan son derece mutlu olduğunu ifade eden Aşkım 
Kapışmak,keyifli geçen gecenin sonunda sevenleri-
nin kitaplarını imzaladı.

G

İLİŞKİLER  KOMEDİSİ
GazİanTep Genç İşadamları derneğİ İleTİşİm uzmanı - yazar “aşKım 

KapışmaK” İle KeyİFlİ Bİr GeCeye ev sahİplİğİ yapTı.
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ECEDE konuşma yapan Yönetim Kurulu 
Başkanı Taner Özdurak ‘’Gagiad büyük 
bir aile. Bizler derneğimiz için büyük öne-
mi olan ve derneğimize önemli katkıları 
bulunan  Gold Üyelerimizden ve üyeleri-
mizden aldığımızı güçle yolumuza devam 
ediyoruz. ‘’dedi.

Üyelerimizn yoğun katılımı ile gerçekleşen gece fasıl eşliğinde devam etti.

G

üYELERİMİZ AKŞAM YEMEĞİNDE 
BİRARAYA GELDİ

GaGİad Gold ve asİl Üyelerİ 
her yıl dÜzenlenen eşsİz 

yemeK orGanİzasyonunda Bİr 
araya Geldİ. 
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AGİAD ve 
T Ü G İ A D 
tanıtım film 
gösterimiy-
le başlayan 
buluşmada, 
G İ A D ’ l a r 

arası iletişimi arttırmak, 
bölge ekonomisi ve potan-
siyel iş imkanları hakkında 
istişare edebilmek adına 
iki şehir ve aynı zamanda 
iki Sivil Toplum Kuruluşu-
nun ilişkilerini geliştirmek 
amaçlandı.
Toplantıda konuşma yapan 
Gagiad Yönetim Kurulu 
Başkanı Taner Özdurak der-
nekler arası iletişimin, bir 
arada olmanın önemini be-
lirterek Gaziantep hakkın-
da bilgilerin yer aldığı bir 
sunum yaptı. Sunumda Ga-
ziantep ekonomisi hakkın-
da bilgiler veren Özdurak 
şunları kaydetti “Gaziantep 
ihracatta ilk 10 il arasında 6. 
sıradadır. Sanayi bölgeleri 
ile üretimi ile ülke ekono-
misine büyük katkılar sağla-
yan bir şehiriz.Bugün marka 
patent başvurusunda bulu-
nan 5.şehiriz. Birçok ülkeye 
ve bölgeye ihracat yapıyo-
ruz. Gaziantepli işadamları 
olarak şehrimiz ve ülkemiz 
için çalışıyoruz. Gaziantep 
Genç İşadamları Derneği 
21 yaşında genç ve dinamik 
bir dernek üyelerimizden 
aldığımız güç ile şehrimize 
ülkemize katkı sağlıyoruz. 
Gelişen ilerleyen bir toplum 

olma yolunda bizlere düşen 
tüm görevleri önemseyerek 
yolumuzda ilerliyoruz. Bu-
gün burada Türkiye Genç 
İşadamları Derneği üyeleri 
ile tanışmak sizleri misafir 
etmek keyif verici. Gagiad 
ve Tügiad olarak karşılıklı 
işbirliği içerinde olacağız. 
Bizler ülkemize nasıl fayda-
lı olabiliriz ilkesini benim-
semiş iki derneğiz, sizlere 
her zaman her konuda kapı-
mız açıktır.” dedi.
TÜGİAD Genel Başkanı 
Rahmi Çuhacı ise Gagiad 
ev sahipliğinde gerçekle-
şen toplantıdan duyduğu 
memnuniyeti belirterek; 
bizler iki dernek arası ta-
nışmayı sağlamak iletişimi 
geliştirmek için buradayız. 
Gaziantep alt yapısı güç-
lü, ülkemiz için önemli bir 
şehir. Şehri ve Gaziantep 
Genç İşadamları Derneğini 
yakından tanımaya bilgi al-
maya geldik. Görüyoruz ki 
Gaziantep Genç İşadamları 
Derneği’nin Gaziantep’e 
katkıları büyük. İki sivil 
toplum kuruluşu olarak or-
tak projelerde yer alıp ülke-
miz için başarılı işlerde her 
zaman bir arada olmaktan 
onur duyarız ‘’dedi.
Karşılıklı fikir alışverişi ve 
üyeler arası tanışmayla de-
vam eden toplantı Gagiad 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Taner Özdurak’ın Tügiad 
Genel Başkana hediye tak-
dimi ile sona erdi.

G
GazİanTep Genç İşadamları derneğİ (GaGİad) İle TÜrKİye Genç İşadamları 
derneğİ (TÜGİad) öğle yemeğİnde Bİr araya Geldİ. GaGİad ev sahİplİğİnde 

GazİanTep’Te GerçeKleşen öğle yemeğİne GaGİad yöneTİm Kurulu BaşKanı 
Taner özduraK, TÜGİad yöneTİm Kurulu BaşKanı rahmİ çuhaCı, TÜGİad önCeKİ 

dönem yöneTİm Kurulu BaşKanı alİ yÜCelen ve GaGİad- TÜGİad Üyelerİ KaTıldı.

GAGİAD VE TüGİAD ÖĞLE 
YEMEĞİNDE BULUŞTU



ERBENT ve 
Esibatır,Afrika ve 
Papua Yeni Gine’de 
yaşayan vahşi ya-
şam sürdüren  ka-
bilelerin fotoğraf-
larından oluşan 

sunumun ortaya çıkış hikayesi-
ni,2,5 gün süren yolculuk sonrası 
yaşanan şaşırtıcı anları ve hiç bir 

öğretilen bilgi almadan yaşayan o 
insanların doğal hayatları hakkın-
da  bilgi verdiler. Üyelerimizde 
merak uyandıran teknik detaylar 
ve bölge halkının günlük yaşamları 
hakkında soruları yanıtladılar.
Kendi deyimleriyle ‘’İnsanın 
ham hali’’ ile karşılaştıklarını ifa-
de eden sanatçılar,ziyaret ettik-
leri bölgenin artık keşfedilmeye 

başlanacağını,önümüzdeki birkaç 
sene içinde yol çalışması yapıla-
cağını ve yabancı halkın kazı ça-
lışmaları yapacağını bu nedenle 
günümüz modern insanı ile tanışa-
rak bunun sonucunda da  bu ham 
hallerinin asimile olacağını düşün-
düklerinden dolayı projeye ‘’SON  
BULUŞMALAR’’ adını verdikle-
rini anlattılar.

D

SON BULUŞMALAR
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ÜnlÜ FoToğraF sanaTçısı 
sÜha derBenT ve 

muraT esİBaTır uzun 
ve meşaKKaTlİ Bİr 

hazırlıK sÜreCİ sonunda 
hazırladıKları ‘’son 
Buluşumalar’’ İsİmlİ 
projelerİ İle GaGİad 

derneK merKezİmİzde 
Üyelerİmİzle BuluşTu.



NLP İLE YAŞAM 
YOLCULUĞU

Kİşİnİn Kendİnİ Tanıması, İş ve sosyal hayaTTa alGıların daha açıK olması, 
moTİvasyonun arTması, doğru yer ve zamanda doğru hamlelerİn 

yapılaBİlmesİ, Beden dİlİnİn şİFresİnİn doğru çözÜmleneBİlmesİ ana 
BaşlıKları çerçevesİnde dÜzenledİğİmİz “nlp” Kursumuz Tamamlandı.

NSAN Kaynakları ve Eğitim 
Uzmanı Mahir ÇENGEL ta-
rafından hazırlanan ve 4 Haf-
ta süren kursumuzda Yaşama 
Olan Tepkiler, Algılarımız ve 
Farklılıklarımız, Temsil Sis-
temleri, Kişilik Profilleri, Öğ-
renme Stratejileri ve İletişim 

konularındaki farklılıklar ve nedenleri 
paylaşıldı.

Yönetim Kurulu Başkanımız Taner 
ÖZDURAK’ın katılımlarıyla gerçekle-
şen sertifika töreninde kişisel gelişimin 
kadın erkek herkes için önemli olduğu-
nu ,iş,aile ve sosyal yaşantımıza olum-
lu etkilerinin olacağını belirtti. Tüm 
katılımcılara Katılım Belgelerini veren 
Taner ÖZDURAK keyifli ve verimli 
geçen NLP Kursu için grubu ve eğitim 
uzmanına tebriklererini iletti.

İ
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NEjAT KOÇER 
GAGİAD üYELERİ İLE 

BİRARAYA GELDİ
GazİanTep mİlleTveKİlİ ve aK parTİ Genel merKez eKonomİ İşlerİ 

BaşKan yardımCısı nejaT Koçer, şehİTKamİl Beledİye BaşKanı rıdvan 
Fadıloğlu, İl BaşKan yardımCısı hİlmİ derTlİ aK parTİ Kadın Kolları 

Üyelerİ ve parTİ Üyelerİ GaGİad’ı zİyareT eTTİ. GörÜşmede GaGİad 
yöneTİm Kurulu BaşKanı Taner özduraK, yöneTİm Kurulu Üyelerİ ve 

GaGİad Üyelerİ hazır Bulundu.
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AZİANTEP sürekli büyüyen gelişen bir 
şehir olduğunu bunun yanında şehrin 
makro ve mikro düzeyde sorunlarının da 
olduğunu vurgulayan Yönetim Kurulu 
Başkanı Taner Özdurak şunları kaydet-
ti;’’ Şehrimiz çalışan üreten ve sürekli 
gelişen bir şehir. Bu şehrin daha da ge-

lişmesi için çalışıyoruz. Ancak bu tek başımıza olmaz. 
Gaziantep olarak artık teknolojiyi daha hızlı kullanma-
lı, katma değerli ürünleri üretmeli, ar-ge ve inovasyo-
nu hayatımıza daha çok katmalıyız. Birim değeri 1.55 
dolar olan ihracatımızı yukarılara çıkarmalıyız. Her 
görevinde olduğu gibi Plan ve Bütçe Komisyonunda 
da birçok önemli hizmetleri olan Nejat Koçer şuanda 
da Gaziantep Milletvekili ve Ak Parti Genel Merkez 
Ekonomi İşleri Başkan Yardımcısı olarak da şehrimize, 
ülkemize önemli katkıları ve hizmetleri vardır. Bizleri 
temsil eden siyasetçilerimizden istediğimiz 3 önemli 
başlık vardır. Bunlardan birincisi büyümemize geliş-
memize çok katkı sağlayacağını düşündüğümüz sivil 
bir anayasa. İkinci olarak geleceğimizin gençlerimizin 
daha donanımlı daha bilinçli yetişmeleri için tam do-
nanımlı bir eğitim müfredatı. Ve sonuncu olarak adalet 
reformu. Adalete tüm insanların inancı tam olmalı ve 
adalet sistemimiz yapısal reformlarla desteklenmelidir. 
Bu üç konuda yapısal reformlarla ilerlenildiği zaman 
ülkemizin önü daha açık olacağına inanıyoruz. ‘’ dedi.

Şehitkamil Belediye Başkanı Rıdvan Fadıloğlu yerel-

deki hizmetlerin kalitesinin geneldeki hizmetlere bağlı 
olduğunu belirterek;’’ Bizler yerel yönetimler olarak 
şehrimizi kalkındırmak için çalışıyoruz. Bu bağlamda 
genel merkezimizden milletvekillerimizden her konuda 
destek alarak ilerliyoruz. Çünkü bu şehri kalkındırmak 
geliştirmek ancak elbirliği ile istikrar ile sağlanır.’’ dedi.

Gaziantep Milletvekili ve Ak Parti Genel Merkez 
Ekonomi İşleri Başkan Yardımcısı Nejat Koçer ise 
Gagiad’ın önemli ve özel bir dernek olduğundan bah-
sederek şunları kaydetti;’’ 21 yıl önce kurucusu oldu-
ğum,18 yıl önce Yönetim Kurulu Başkanlığını yaptığım 
Gagiad benim hep onur duyduğum, gururlandığım bir 
dernektir. 2011 seçimlerinde Milletvekili oldum ve şeh-
rime hizmet, ülkeme hizmet anlamında görev yapmaya 
devam ettim. Girişimciliği yüksek olan bu şehrin giri-
şimciliğine değer katmaya başladım. Son 10 yılda ül-
kemizde çok şey gelişti ve değişti. Artık ülkemiz kendi 
uçağını, kendi tankını, kendi uçak gemisini kendi ha-
vaalanını en iyi standartlarda çıkararak üretmeye başla-
dı. % 3 olan büyüme rakamlarımızı % 4’lük seviyelere 
yükselmesi hedefleniyor. Ülkemizin büyümesi için si-
yasi istikrar çok önemli. Siyasi istikrar devam ettiği za-
man üretim, istihdam ekonomik istikrara da devam eder 
ve ülkemiz bilişime yatırım yapan, ar-ge ye önem veren 
daha eğitimli daha donanımlı bireyler yetiştirmeye de 
devam eder. ‘’ dedi.
Gagiad Üyeleri ile birebirde soru ve sorunların görüşül-
düğü toplantı hatıra fotoğrafının çekilmesiyle sona erdi.

G

GazİanTep mİlleTveKİlİ ve aK parTİ Genel merKez eKonomİ İşlerİ 
BaşKan yardımCısı nejaT Koçer İse GaGİad’ın önemlİ ve özel Bİr 

derneK olduğundan BahsedereK şunları KaydeTTİ;’’ 21 yıl önCe 
KuruCusu olduğum, 18 yıl önCe yöneTİm Kurulu BaşKanlığını 

yapTığım GaGİad Benİm hep onur duyduğum, Gururlandığım Bİr 
derneKTİr. 2011 seçİmlerİnde mİlleTveKİlİ oldum ve şehrİme hİzmeT, 

ÜlKeme hİzmeT anlamında Görev yapmaya devam eTTİm.
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AGİAD Yönetim Kurulu Başkanı Taner 
Özdurak 7 Haziran seçimlerinin ülkemi-
ze ve şehrimize hayırlı olmasını dileye-
rek sözlerine şöyle devam etti;‘’Ülkemiz 
genç bir ülke. Ülkemizi kalkınması ve 
gelişmesi için çalışıyoruz. Gaziantep ül-
kemize ekonomisiyle ticareti ile önemli 

katkıları olan bir şehir. Şehrimizin gelişmiş yönleri ol-
duğu kadar desteklenmesi ve geliştirilmesi gereken de 
önemli eksiklikleri de var. Bizler şehrimizi ve ülkemizi 

hep birlikte elbirliği ile ileriye taşırız. Bu bağlamda şeh-
rimiz için ülkemizi için katkı sağlayan herkese teşekkür 
ederiz.’’dedi.
MHP Milletvekili adayı Prof. Dr. Ümit Özdağ ise;’’ Biz-
ler ülkemize katkı sağlamak ve üretmek için görev yapa-
cağız. Türkiye ekonomisinin gelişmesi için ciddi çalış-
malar yapıyoruz. Özelliklede ekonomik anlamda birçok 
projelerimiz var. Gaziantep güçlü ve önemli bir şehir. 
Çalışmalarımız hep şehrimizin büyümesi ve gelişmesine 
yöneliktir.’’ dedi. 

G

MHP MİLLETVEKİLİ ADAYI 
PROF.DR. üMİT ÖZDAĞ 
GAGİAD’LA GÖRüŞTü
mİllİyeTçİ hareKeT parTİsİ (mhp) mİlleTveKİlİ adayı ÜmİT özdağ ve  
mhp parTİ Üyelerİ GaGİad yöneTİm Kurulu BaşKanı Taner özduraK 

ve yöneTİm Kurulu Üyelerİnİ  zİyareT eTTİ. 
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CHP MİLLETVEKİLLERİNDEN 
GAGİAD’A ZİYARET

CumhurİyeT halK parTİsİ mİlleTveKİlİ mehmeT şeKer, İl BaşKanı saİT Köse 
ve mİlleTveKİllerİ adayları mehmeT GöKdağ, alİ perİ, merve alTınBaş ve 

erdal GeçİT GaGİad yöneTİm Kuruluna zİyareTTe Bulundu. 

ÖRÜŞMEDE konuşma yapan Gagiad 
Yönetim Kurulu Başkanı Taner Özdurak 
7 Haziran seçimlerinin ülkemize şim-
diden hayırlı olmasını dileyerek, bizler 
ülkemiz için çalışan üreten insanlarız 
öncelikli hedefimiz ülkemizin gelişmesi 
ve kalkınmasıdır. Bu alanda ülkemizin 

ileriye gitmesi için 3 temel faktörün önemi çok büyük. 
Bunlardan en önceliklisi birinci  sınıf bir demokrasi. Tam 
bir demokrasi ile yürümemiz gerekiyor. Demokrasinin 
olmadığı yerde güven ortamı olmaz ve bunun yanında 
demokrasinin tam işlediği ülkeler gelişir ve kalkınır. Bir 
diğer husus ise sivil anayasa, bizlerin artık sivil anayasa-
ya geçmesi gerekiyor. Bu konuda çok farklı çalışmalar 
yapıldı bu çalışmaların devam edilmesi ve sonuca ulaştı-
rılması gerekiyor. Üçüncü ve çok önemli bir diğer husus 
ise eğitim. Ülkemizin eğitim sistemindeki eksikliklerinin 
giderilmesi gerekiyor. Eğitim müfredatımızın ciddi bir 
şeklide yenilenmesi, yeni bir eğitim sistemi oluşturulma-
sı lazım. Çünkü gelişen, ilerleyen toplum ancak iyi eği-

timli insanlardan meydana gelir. Aslında bu konu temel 
sorunlarımız arasında, bu konuda eksiklerimiz giderilirse 
daha zengin, daha başarılı, daha bilinçli bir toplum ve 
bir geleceğe sahip oluruz. Tüm bunların yanında kadın-
larımızın da daha çok işgücüne kazandırılması gerekiyor. 
Atıl bir kapasitemiz var. Çalışan bayan sayımızın arttırıl-
ması gerekiyor ki aile bireylerinin refahları artsın. ‘’dedi.

Başkan Özdurak’ın ardından konuşan CHP Milletvekilli 
Mehmet Şeker ise konuşmasında ülkemizin sorunları he-
pimizin sorunlarıdır, Gaziantep gelişen büyüyen önemli 
bir şehir, şehrimiz ileriye götürmek geliştirmek bizlerin 
elinde, bu bilinçle görev yapacağız dedi. 

Milletvekili Şeker’in ardından CHP İl Başkanı Köse, 
Milletvekili Adayları Gökdağ ve Peri de söz alarak seçim 
gündemine dair değerlendirmelerde bulundular.

Görüşme CHP Milletvekili Adayları ve Gagiad Üyeleri-
nin karşılıklı fikir alış verişi ile devam etti.  
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URUMSAL kimliğimi-
zin en önemli göstergesi 
olan web sitemiz yeni-
lendi. Sizlere daha iyi 
hizmet verebilmek adına 
tasarlanan yeni sitemizde 
dinamik içeriğimiz, gün-

dem haberlerimiz ve üyelerimiz arasın-
da iletişimi geliştirebileceğimiz birçok 
özellik yer almaktadır. Yeni sitemizde 
sizler için;

• Mobil uyum, Android ve IOS telefon-
larda çalışma,
• Mobil işletim sistemlerinin ana ekra-
nına uygulama olarak indirme, 
• Katalog görünümlü üye listeleme say-
fası ve istenilen kriterlere göre esnek 
üye arama imkanı
• Üyeler arası mesajlaşma, Üye Portalı 
(Üyelerimizin şifre ile girip, bilgilerini 
güncelleyecekleri, diğer üyeler ile toplu 
forumla yazışılacak alan) ;

Yer almaktadır. 

K

WEB SİTEMİZ 
YENİLENDİ

sİzlere daha İyİ hİzmeT vereBİlmeK adına Tasarlanan yenİ sİTemİzde 
dİnamİK İçerİğİmİz, GÜndem haBerlerİmİz ve Üyelerİmİz arasında 

İleTİşİmİ GelİşTİreBİleCeğİmİz BİrçoK özellİK yer almaKTadır. 
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GAGİAD AİLESİ 8 MART PAZAR 
KAHVALTISINDA BULUŞTU…

Kadınlar Kurulumuzun dÜzenledİğİ önCeKİ dönem BaşKanlarımız, yöneTİm 
Kurulumuz, Üyelerİmİzİn aİlelerİ İle BİrlİKTe KaTıldığı orGanİzasyonda 

GaGİad aİlesİ Bİr araya GelereK KeyİFlİ Bİr pazar saBahı Geçİrdİler.

GİAD’lar içerisinde ilk Kadınlar Kurulunu kuran, kadının toplumsal, ekonomik ve sosyal her ortamda bulunmasını 
savunan vizyona sahip bir dernek olarak değerli kadınların 8 Mart Dünya Kadınlar Gününü Kutlarız…



HASAN ÖZMERMER
BASIn Ve YAYIn KOmİSYOn ÜYeSİ

MARKALARIN 
ULUSLARARASI 
ALANDA TESCİLİ 
VE KORUNMASI

AZİANTEp, Tür-
kiye İhracatçılar 
Meclisi’nin 2014 
verilerine göre İstan-
bul, Bursa, Kocaeli, 
İzmir ve Ankara’dan 
sonra ihracat yapan 
iller arasında 6. sı-

rada yer almaktadır. Bir başka de-
yişle sadece Güneydoğu Anadolu 
Bölgesi’nde değil, Doğu Anadolu ve 
Akdeniz Bölgesi’nin de dahil olduğu 
çok geniş bir alanda ihracat yapan il-
ler arasında da birinci sıradadır. 

Gaziantep’in ihracatta bu göz ka-
maştıran başarısının arkasında uzun 
ve yorucu bir çalışma ile yılların 
emeği bulunmaktadır. Bu başarının 
devamlılığı için ihracat yapan fir-
maların markalarını başta ihracat 
yaptıkları ülke olmak üzere uluslara-
rası alanda tescilini yapması gerek-
mektedir. Peki markanın uluslararası 
alanda tescili ve korunması nasıl ol-
maktadır?

Bu konuda öncelikle bilinmesi ge-
reken; marka tescili ve korunması 
ulusal nitelikli bir hak olup sadece 

tescil edildiği ülke sınırları içerisin-
de koruma sağlamaktadır. Bu neden-
le, markanın uluslararası alanda tes-
cilini ve korunması için markaların 
faaliyette olduğu ülkelerde ayrı ayrı 
tescil edilmesi gerekir. Böylelikle 
tescili kabul eden her ülke açısından 
marka o ülkede koruma altına alın-
mış olacaktır.

Bununla birlikte tek başvuru, tek 
dilekçe ve tek tescil talebi ile bir-
den fazla ülkede markaların tesci-
li de mümkündür. Bunlardan ilki 
Avrupa Birliği Marka tescilidir. 
Türkiye Cumhuriyeti’nin Paris 
Sözleşmesi’ne ve Dünya Ticaret 
Örgütü’nü kuran anlaşmaya üye ol-
masından dolayı Türk vatandaşları 
Avrupa Birliği marka tesciline baş-
vurabilirler. 

Bu tescil talebi ile birlikte marka 
sahibi, Avrupa Birliği’ne üye ülke-
lerin tamamı için geçerli olan tescil 
talebinde bulunabilmektedir. Burada 
dikkat çekici kısım, marka sahibi 
ülke seçememekte AB’ye üye ül-
kelerin hepsine birlikte başvurmak 
zorunda kalmaktadır. Ancak Avrupa 

Birliği’ne üye her ülke başvuruyu 
ayrı ayrı incelemekte, eğer bir ülke 
dahi başvuruyu reddederse tüm ül-
keler için marka başvurusu redde-
dilmektedir. Bu tescil talebinin diğer 
sakıncası da işlem süreleri belirsiz 
olup çok uzundur.

Diğer tek başvuru, tek dilekçe ve 
tek tescil talebi ile birden fazla ül-
kede markaların tescili Madrid 
Protokolü ile mümkündür. Türkiye 
Cumhuriyeti’nin 1 0cak 1999 yılın-
da Madrid Protokolü’ne taraf olması 
ile birlikte Türk vatandaşları Türk 
Patent Enstitüsü aracılığıyla Mad-
rid Protokolü’ne taraf olan Alman-
ya, İran, Suriye, ABD, İtalya’nın da 
dâhil olduğu 85’in üzerindeki ülkede 
marka tescil başvurusunda buluna-
bilmektedir. Bu tescil işlemleri ulus-
lararası arenada Dünya Fikri Haklar 
Örgütü (WIPO) tarafından yürütül-
mektedir. 

Madrid Protokolü için tescil edile-
cek markanın Türkiye’de tescil için 
başvuru yapılması veya markanın 
hâlihazırda tescil edilmiş olması ge-
rekmektedir. Marka sahibi tek dilek-

G
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çe ile Madrid Protokolü’ne taraf olan 
ülkelerden istediğini seçerek tescil 
talebinde bulunabilmektedir. WIPO 
da başvuru dilekçesinde yazılı olan 
ülkelere tescili kendi ülkelerine göre 
incelemesi için göndermektedir. Her 
ülke incelemesini yaptıktan sonra 
onay veya ret vermektedir. WIPO 
onay veren ülkeler açısından marka-
yı tescil etmekte ve yayınlamaktadır. 
Avrupa Birliği marka tescilinin aksi-
ne bu tescil işleminde süre 12 ila 18 
aylık bir süreyi kapsamaktadır. Ni-
hayetinde Madrid Protokolü gereği 
tescil edilen markalar 10 yıl boyunca 
korunur ve bu sürenin sonunda ye-
nilebilir.

Bunun dışında Oapi (Aipo) nezdinde 
de marka tescil başvurusu yapılabil-
mektedir. Oapi Fransızca konuşan 
Afrika ülkeleri tarafından kurulan 
bir sınai mülkiyet işbirliği kurumu-
dur. OAPI (Afrika Birliği) tercih edi-

lerek tek başvuru ile Güney Afrika 
Cumhuriyeti, Senegal ve Nijer’in de 
dahil olduğu 17 Afrika ülkesinde bir-
den markanın tescil edilmesi müm-
kündür. Tescil edilme süresi başvu-
rudan sonra ortalama 12 ay olup, 10 
yıl boyunca markaya koruma hakkı 
sağlamaktadır. 

Ayrıca Bahreyn, Kuveyt, Umman, 
Katar, Sudi Arabistan ve Arabistan 
Krallığı’nda markaların tescili ve 
korunması için Arap Birliği Marka 
Tescil  işlemi mümkündür. Mer-
kezi Riyad olan Körfez İşbirliği 
Konseyi’ne (GCC) tek başvuru ile 
üye ülkelerin tamamında markanın 
tescili sağlanmaktadır.

Gaziantep’in ihracatında önemli 
yer tutan Irak’ta marka tescili için 
ise Erbil ve Bağdat merkezli olmak 
üzere iki ayrı marka başvurusu ya-
pılabilmektedir. Bağdat’taki tescil 

tüm Irak’ı bağlasa da Erbil’deki baş-
vuru Bağdat tescil bürosunu bağla-
mamaktadır. Erbil’deki tescil süresi 
kısa iken Bağdat’taki tescil süreci 
uzun sürmektedir. Nihayetinde mar-
ka koruma süresi 10 yıldır.

Günümüz teknolojisi ve iletişimin 
gücü göz önüne alındığında herhangi 
bir ürünün marka değeri rakiplerini 
kolayca geride bırakmasını sağla-
maktadır. Bu değerin oluşturulması 
ve kimlik kazanması açısından ya-
pılacak uluslararası marka tescilleri 
üretim sürecinin mükâfatıdır. İhra-
catta Türkiye’nin öncü şehirlerinden 
olan Gaziantep’te her ihracatçı firma 
ile ileride ihracat yapmayı düşünen 
her firma markalarını uluslararası 
alanda tescil etmesi ve koruması ge-
rekmektedir. Aksi takdirde uzun yıl-
lar boyunca emek verilen markaların 
zarar görmesi hatta kullanılamaması 
tehlikesiyle karşı karşıya gelinebilir.



GaGİad Kadınlar Kurulumuz yaşlılar haFTası dolayısıyla GazİaTep huzurevİ 
saKİnlerİ İle öğle yemeğİnde Bİr araya Geldİ.yemeK sonrasında açıK havada 

sohBeT eden huzurevİ saKİnlerİ,huzurevİ derneğİ Üyelerİ ve Kadınlar 
Kurulumuz BÜyÜKlerİmİze Karşı veFa duyGusuyla KeyİFlİ Bİr GÜn Geçİrdİler.

KADINLAR KURULUMUZ
YAŞLILAR HAFTASINDA HUZUREVİ 

SAKİNLERİ İLE BULUŞTU

KADINLAR KURULU52
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AZİANTEp´teki tüm STKların aynı çatı 
altında toplandığı GAGİAD´ın Yürütme 
Kurulunda yer aldığı ´´Gelin Etmeyin 
Okula Gönderin´´ Projesinin ilk aşama-
sı tamamlanarak 9000i aşkın öğrenci ve 
veliye ulaşıldı.Tüm STK başkanlarının 
katılımlarıyla gerçekleşen değerlendirme 

toplantısı sonucunda projenin 2.aşaması için çalışmaların 
başlatılması görüşüldü.

G

GELİN ETMEYİN OKULA 
GÖNDERİN!

“Gelİn eTmeyİn 
oKula Gönderİn” 

projesİnde 
İlK aşama 

Tamamlandı
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PEDİATRİK ALERjİ 

GaGİad Kadınlar Kurulumuz yard.doç.dr. özlem KesKİn’İn 
KonuşmaCı olaraK KaTıldığı ‘’pedİaTrİK alerjİ’’ Konusunda 

BİlGİlendİrme ToplanTısı dÜzenledİ.

aziantep Üni-
versitesi Pediat-
rik Alerji Bilim 
Dalı Yrd.Doç.
Dr. Özlem KES-
KİN çocuklarda 
astım,nezle, bron-

şit gibi pek çok alerjik vakalara 
ve bunlara sebep olan etkenlere 
değindi.
Üyelerimizden gelen soruları 
da yanıtlayan doktorumuz, top-
lantıya katılan misafirlerimizi 
alerji testleri, alerjik durumları 
önleyici,azaltıcı önlemler konu-
sunda bilgilendirdi.

G
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PEDİATRİK 
ENDOKRİNOLOjİ 

GaGİad Kadınlar Kurulumuz 
proF.dr.mehmeT KesKİn’İn 

KonuşmaCı olaraK KaTıldığı 
‘’pedİaTrİK endoKrİnolojİ’’ 
Konusunda BİlGİlendİrme 

ToplanTısı dÜzenledİ.

AZİANTEp Üniversitesi Pediatrik Endokrinoloji 
ve Metabolizma Bilim Dalı Uzmanı Prof.Dr. Meh-
met KESKİN çocuklarda büyüme gerilikleri, er-
ken ergenlik, boy kısalıkları ve obezite konularına 
ve bunlara sebep olan etkenlere değindi.

Üyelerimizden gelen soruları da yanıtlayan dok-
torumuz, toplantıya katılan misafirlerimizi çocuk gelişimini 
olumlu ve olumsuz etkileyen faktörler konusunda bilgilendirdi.

G



slında vergi, başı ve 
sonu olmayan sos-
yal bir olaya benzer. 
Vergi her ne isim 
altında olursa olsun 
insanlık tarihi bo-
yunca alınmıştır.

Türkiye Cumhuriyeti Devleti, ba-
ğımsızlığına kavuştuktan sonra Os-
manlı Devleti’nden devraldığı vergi 
sistemini tamamen tasfiye ederek 
Batı Avrupa vergi sistemine uygun 
bir vergi sistemi getirmeye çalışmış-
tır. Buna bağlı olarak önceden tek 
amacı devlet gelirlerini sağlamak 
olan verginin, günümüzde ekono-
mik, sosyal, siyasal, kültürel ve ben-
zeri birçok amacı vardır. Bütün bu 
amaçları bir arada düşünüldüğünde 
verginin aynı zamanda demokratik 
sistemin gelişmesine önemli katkı-
ları olduğunu söylemek mümkündür.

Bir ülkede demokrasinin ve adale-
tin gelişmesinin ilk şartı adaletli bir 
vergi sisteminin hakim kılınmasıdır. 
Vergi adaletinin sağlanmasında dev-
let, üzerine düşen görevleri yapa-
bilmek için doğal olarak siz değerli 
vatandaşlarımızdan belli kıstaslara 
göre vergi toplamak zorundadır. De-
mokrasinin gelişmiş olduğu ülke-
lere baktığımızda, devlete karşı ilk 
demokratik hareketlerin vergi ile il-
gili olduğunu görürüz. Tarihteki ilk 
demokrasi belgesi olan 1215 tarihli 
Magna Carta (Büyük Ferman) İngi-
liz Kralı ile İngiliz toplumu arasında 
haraçların ve vergilerin belli bir dü-
zene bağlanmasını sağlamıştır.

Tarihteki devlet ve toplum çatışma-
larının, anayasal ve yasal düzenle-
melerin temelini iktisadi durum ve 
vergi oluşturmaktadır. Keza diğer 
Avrupa ülkelerinde ve Amerika Bir-
leşik Devletleri’nin Anayasa’larında 

vergi ile ilgili düzenlemeler önemli 
bir yer tutmaktadır. Çünkü demok-
rasinin en önemli unsurlarından biri 
adil vergi sistemidir. Gelişmiş top-
lumlarda herkes güçlü ve kalıcı bir 
devletin ve sağlam bir demokrasinin 
ancak, istikrarlı ve adaletli bir vergi 
sistemiyle olabileceğinin bilincin-
dedir. Bu bilincin yerleşmesinde ise 
vergi idaresi ile mükelleflerimiz ara-
sındaki uyumlu ilişkinin önemi yad-
sınamaz bir gerçek olarak karşımıza 
çıkmaktadır. 

Anayasamızın 2’inci maddesine 
göre “Türkiye Cumhuriyeti, top-
lumun huzuru, millî dayanışma ve 
adalet anlayışı içinde, insan hakla-
rına saygılı, Atatürk milliyetçiliğine 
bağlı, başlangıçta belirtilen temel 
ilkelere dayanan demokratik, lâik ve 
sosyal bir hukuk Devletidir”  ve yine 
bu değiştirilmesi mümkün olamayan 
maddenin bir gereği niteliğinde Ana-
yasamızın 73’üncü maddesinde de 
‘’Vergi yükünün adaletli ve dengeli 
dağılımı, maliye politikasının sosyal 
amacıdır’’ denilmek suretiyle vergi-
nin sosyal amacının, demokrasi adı-
na önemine değinilmiştir.

Sosyal devlet kavramı, ekonomik 
bakımdan güçsüz olan bireyleri 
koruma düşüncesinden geliştiril-
miştir. Sosyal devletin temel amaç 
ve görevleri sosyal adaletin, sosyal 
refahın ve sosyal güvenliğin sağlan-
masıdır. Bu çerçeve içinde devletin 
ekonomik ve sosyal yaşama plânlı 
olarak müdahale etmesi, sosyal ada-
leti gerçekleştirmek için gelirin ve 
servetin dağılımını adil bir duruma 
getirmesi gerekmektedir. Devletin 
kuvvetli olanlara dolaylı ve dolaysız 
olarak zayıflar lehine görevler yük-
lemesi, gerekirse zayıf olanlara doğ-
rudan doğruya yardım elini uzatması 
da yine verginin sosyal amacının ge-

reğidir. Örneğin Ülkemizde de, özel-
likle gelir vergisi sistemi içinde mev-
cut bazı düzenlemeler mükellefleri 
ödeme güçlerine göre vergilemeye 
çalışmaktadır. Bunlar arasında özel-
likle ücretliler için getirilmiş olan 
özel indirim ile artan oranlı tarife ya-
pısı ve istisna ve muafiyet hükümleri 
sayılabilir. Aynı şekilde Katma değer 
vergisinde vatandaşlarımızdan temel 
ihtiyaç maddelerinde daha düşük 
vergi oranı uygulaması da verginin 
sosyal amacı içinde ifade edilebile-
cek uygulamalardandır. 

Anayasamızda yerini bulan sosyal 
devlet ilkesi gereği, devletin sosyal 
adaleti sağlamak adına gelirin ve 
servetin yeniden dağılımı hedefle-
ri vardır. Bunun için vergi ile ilgili 
düzenlemelerin ülkenin koşulları da 
dikkate alınarak bu açıdan da irde-
lenmesi gerekir. Gelir dağılımında 
eşitliği sağlamaya yönelen kamu 
maliyesi, vergi yolu ile de bu konuda 
etkinlik göstermektedir. Kamu har-
camalarının temel finansman kayna-
ğı olan vergiler mükellefler üzerinde 
önemli bir vergi yükü oluşturmak-
tadır. Bu vergi yükünün adaletli ve 
dengeli dağılımı ise sosyal devlet 
anlayışının önemli bir parçasıdır.

Vergilemenin sosyal amacı özellikle 
piyasa mekanizmasının gerçekleşti-
remediği adil gelir ve servet dağılı-
mının sağlanması bakımından büyük 
önem taşımaktadır. Piyasa ekonomisi 
kurallarına göre gerçekleşen bir gelir 
ve servet dağılımı her zaman adil 
olmamaktadır. Bunun için devletin 
gelir ve servet dağılımındaki adalet-
sizlikleri giderme yönünde piyasaya 
müdahale etmesi gerekir. Çünkü, 
adil ve dengeli bir gelir ve servet da-
ğılımının gerçekleştirilmesi sosyal 
devlet anlayışının ve sosyal adaletin 
bir gereği olmaktadır. Vergi idaresi 

A
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VERGİNİN SOSYAL AMACI
verGİ devleTİn vaTandaşlarımızdan, Kamu harCamalarını Fİnanse eTme 

amaCı İle Kurumlardan ödeme GÜçlerİ ölçÜsÜnde KarşılıKsız olaraK ve 
huKuKİ zorunluluK alTında aldığı değerdİr. 



bunun önemi ve bilinci gereğince en 
doğru ve en hızlı biçimde çalışmala-
rını sürdürmektedir. Yine 2014-2018 
yılları içerisinde uygulanmak üzere 
hazırlanmış olan ‘Onuncu Kalkınma 
Planı’ nda da verginin sosyal amacı-
nın önemine binaen yapılması öngö-
rülenler sıralanmıştır.
 
Vergi konusunun seçilmesinde, mat-
rahın belirlenmesinde ve oranların 
saptanmasında sosyal amaç gerçek-
ten büyük önem taşımaktadır. Vergi 
İdaresi olarak verginin sosyal ama-
cının gerçekleştirilmesi için başvu-
rulan yollardan bazılarını aşağıdaki 
gibi sıralamak mümkündür;
 
- Artan oranlı gelir vergileri, belli bir 
sınırın üstünde bulunan gelirlerden 
alınan ek vergi, gider vergilerinde 
vergiye tabi mal ve hizmetten alınan 
vergilerin bunların lüks olup olma-
malarına göre farklılaştırılması, top-
lumdaki gelir farklılıklarını kısmen 
olsun kaldırmak amacını gütmekte-
dir.
 
Servet vergileri, türleri ile birlikte, 
diğer amaçlar yanında servet farklı-

lıklarını ortadan kaldırmak amacını 
güden vergilerdir.
 
- Sosyal güvenlik aidatlarının vergi-
ye tabi tutulmaması, sosyal yardım-
ların vergi dışı bırakılması, teşeb-
büslerin  sosyal yardımlarının gider 
kabul edilmesi ve yararlanan yönün-
den vergiye tabi tutulmaması, sosyal 
güvenlik amacıyla mükelleflerimize 
tanınan vergi avantajlarıdır.
 
-Yaşlılara, iktisaden korunmaya 
muhtaç olanlara ait gelirlerin ver-
gi dışı bırakılması, sosyal güvenlik 
amacına yönelmiş vergi politikası 
araçları olarak kabul edilebilir.
 
- Devlet finansmanı vergi gelirleriy-
le karşılanan mal ve hizmetleri dü-
şük gelirlilere bedelsiz, ya da düşük 
bedelle yani maliyet bedelinin altın-
da satmak suretiyle de gelir dağılı-
mında adalet sağlamaya çalışabilir. 

Ayrıca, toplumu oluşturan kişiler 
arasında vergi yükünün adil dağı-
lımının sağlanması için gerekli ön-
lemlerin alınması da verginin sosyal 
amacı bakımından büyük önem taşı-

maktadır. Nitekim gelir vergisi sis-
temlerinde “en az geçim indirimi” 
veya “genel indirim”, ”artan oran-
lılık” ve emek gelirlerinin sermaye 
gelirlerine nazaran daha hafif ver-
gilendirilmesini teşkil eden “ayır-
ma ilkesinin” uygulanmasının adil 
bir vergilemenin ve verginin sosyal 
amacının gerçekleşmesinde önemi 
büyüktür. Bu hususun gerçekleş-
mesi için yüksek gelir elde eden-
lerden daha yüksek oranda ve daha 
fazla vergi alınması suretiyle orta 
ve düşük gelirlilerin vergi yükünü 
hafifletmek gerekmektedir. Vergi-
lendirme sistemimiz içerisindeki 
“Asgari Geçim İndirimi” bu ilkeler 
doğrultusunda oluşturulmuş bir uy-
gulamadır.

Daha güçlü, daha umutlu ve gelece-
ğe daha da emin adımlarla yürüyen 
bir Türkiye’yi, geleceğimizin gü-
vencesi olan çocuklarımıza emanet 
etmenin heyecanı ve bilinci içeri-
sinde, vatandaşlarımızın da üzerine 
düşen bu asli görev ve sorumluluk-
larının önemini göz önünde tutarak,  
gereken özeni gösterecekleri inancı 
ile saygılar sunarım.
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Ahmet UĞUR
Vergi Dariesi Başkan VEKİLİ
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erKAn DurAn



ÜYE ROPÖRTAJI 59

Bize kendinizi nasıl anlatırsınız, 
Erkan Duran kimdir?
1977 Gaziantep doğumluyum. Evli 
ve 1 kız 1 erkek 2 çocuk babasıyım. 
2007 yılından bu yana Gazikent Mo-
torlu Araçlar bünyesinde görev al-
maktayım. 

Otomotiv sektörünün Türk eko-
nomisine olan katkısı hakkında ne 
düşünüyorsunuz?
Türkiye’de Üretilen araçların ortala-
ma %60-80 arası her yıl ihraç edili-

yor. Türkiye önemli bir üretim üssü. 
2014 yılında otomotiv endüstrisi tek 
başına 22.270.672 milyar dolar ile 
ihracat şampiyonu olmuştur. Türki-
ye otomotiv üretiminde dünyada 16. 
istihdamda ise 250 bin çalışan ile 10. 
sırada yer almaktadır.

Otomotiv dışında bir sektörde faa-
liyetiniz var mı?
Otomotiv dışında tekstil ve enerji 
sektörlerinde faaliyet göstermekte-
yiz.

Otomotiv sektöründe geçtiğimiz 
yıl inişler çıkışlar oldu mu? Sek-
törün şu anki değerlendirmesini 
yapabilir misiniz?
2014 yılında hem kur artışları hem 
de ÖTV ye yapılan zam otomobil 
fiyatlarının artmasına neden oldu. 
Dolayısıyla artan fiyatlar satışların 
azalmasına yol açtı. 2014 yılında 
toplam 767681 adet araç satışı yapıl-
dı. 2013 yılında ise 853378 adet araç 
satılmıştı. Toplam pazar bir önceki 
yıla göre % 11,6 daralma gösterdi. 
Artan maliyetler ve rekabetten dola-
yı azalan karlılık otomotiv sektörünü 
her geçen gün olumsuz yönde etkile-
mekte ve otomobil yetkili satıcılarını 
zor durumda bırakmaktadır.

Çok gündemde olan bir soruyu 
size sormak istiyoruz. Türkiye’nin 
yerli otomobil üretmesinin önün-
deki engeller yada dezavantajları 
nelerdir?
Türkiye’nin yerli otomobil konu-
sunda geç kaldığını düşünüyorum. 
Üretimin önündeki en büyük en-
geller maliyetler ( hammadde, işçi-
lik, AR-GE, enerji) ve rekabet. En 
önemlisi yapacağımız otomobillerin 
Türk halkına kendini ne kadar kabul 
ettirebileceği ve pazardan ne kadar 
pay alabileceği. Benim görüşüm 
elektrikli otomobiller yaparak bu işe 
başlamak.
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GAGİAD’a ne zaman üye oldunuz? Size iş ve sos-
yal yaşamınıza neler kattı?
2010 yılından bu yana Gagiad üyesiyim. Gagiad bana 
yeni arkadaşlar ve yeni sosyal çevreler kazandırdı.

GAGİAD’ın faaliyetlerini nasıl değerlendiriyorsu-
nuz?
Gagiad üyelerini bir adım ileriye taşıyacak ve onları 
sürekli değişen Dünya’ya hazır hale getirecek faali-
yetlere imza atmaktadır. Ayrıca Gaziantep’in tüm so-
runlarıyla yakından ilgilenmeye çalışmaktadır.

Genç bir iş adamı olarak, geleceğe yönelik hedefle-
rinizi öğrenebilirmiyiz?
Öncelikle çocuklarına örnek iyi bir baba, işimde başa-
rı ve Gaziantep’ in gelişimine ve ilerlemesine katkıda 
bulunabileceğim projelerde yer almak istiyorum.

Hobileriniz neler, en çok neleri yapmaktan hoşla-
nırsınız?
Fotoğraf sanatıyla ilgileniyorum. Bunun dışında sine-
ma ve müzik diğer ilgi alanlarım. 1000 e yakın film ve 
500 albümden oluşan müzik arşivim bulunmaktadır. 
Müziği plaktan analog olarak dinlemeyi tercih  ediyo-
rum. Miles Davis, Dave Brubeck, Norah Jones, Diana 
Krall, Patricia Barber, Anne Bisson, John Coltrane, 
Melody Gardot dinlediğim sanatçılardan bazıları.

Fotoğraf sanatına ilginiz nasıl başladı, fotoğrafını 
çekmeyi çok istediğiniz bir isim ya da bir mekan 
var mı?
Fotoğrafa çocukluğumdan beri hep ilgi duymuşum-
dur. Farklı model ve marka filmli makinelerimle çeşit-
li denemelerden sonra 2008 yılında ilk DSLR fotoğraf 
makinemi edindim. 2010 yılında Gifsad üyesi oldum. 
3 dönem yönetim kurulunda yer aldım. Fotoğraflarım 
200 civarında ödül ve sergileme aldı. Ocak Ayında 
Uluslarası fotoğraf konfederasyonu olan Fiap’tan  
Afiap(sanatçı) ünvanını aldım. Çeşitli yarışmalarda 
juri üyeliği yaptım. Özellikle birini fotoğraflamak is-
teseydim Robert De Niro’ yu tercih ederdim.

Seyahat etmeyi seviyorsunuz, dünyada en çok gör-
mek istediğiniz yer neresi?
Bir çok ülkede fotoğraf çektim ama Anadolu insanı 
portresi her zaman favorilerim arasındadır. En çok 
gitmek istediğim yerler Yosemite Vadisi ve Kuzey 
Avrupa ülkeleri.

İş yaşamınızdan kalan bölümleri nasıl değerlendiriyor-
sunuz, ailenizle birlikteyken en çok neleri yapmaktan 
hoşlanırsınız?
İş dışında kalan zamanımı ailemle değerlendirmeye çalı-
şıyorum. Çocuklarımla zaman geçirip onların gelişimine 
elimden geldiği kadar katkıda bulunmaya çalışıyorum. Bir 
babanın çocuklarına bırakabileceği en büyük servet güzel 
ahlaktır.
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ORHAN AKKAYA
BASIn Ve YAYIn KOmİSYOn ÜYeSİ

GAZİANTEP 
KALESİ

AZİANTEp Kale-
si, ihtişamı, heybeti 
ve bir sır gibi gizle-
diği tarihiyle şehir 
merkezinde, Alleben 
Deresi’nin güney ke-
narında hemen her-

kesin dikkatini çekmektedir.

Kalenin ne zaman ve kimler tarafın-
dan yapıldığı hususunda kesin bir 
bilgi bulunmamakla birlikte tarihi 
günümüzden 6.000 yıl öncesine, kal-
kolitik döneme kadar giden bir hö-

yük üzerinde kurulduğu, M.S. II-III 
yüzyıllarda ise kale ve çevresinde ‘ 
Theban’ isimli küçük bir kentin ol-
duğu bilinmektedir.

M.S. II-IV. yüzyıllarda kalenin, ilk 
olarak Roma döneminde bir gö-
zetleme kulesi olarak yapıldığı ve 
zaman içerisinde genişletildiği ya-
pılan arkeolojik kazılar neticesinde 
anlaşılmıştır. Bugünkü biçimini ise ‘ 
Kaleler Mimarı’ olarak adlandırılan 
Bizans İmparatoru Justinyanus dö-
neminde M.S. VI. Yüzyılda almıştır.

Kale yaklaşık 100 m., çevresi 1200 
m. Olan gayrı muhtazam dairesel 
bir şekle sahiptir. Kale bedenleri 
üzerinde 12 adet kule mevcuttur. 
Evliya Çelebi, Seyahatnamesinde 
Kale’nin 36 burcundan bahsetmek-
te ve kalenin düşman saldırılarını 
önleyebilecek güçte olduğunu ifade 
etmektedir. Söz konusu 24 burcun 
kalenin dış surları üzerinde bulun-
duğu ve maalesef günümüze kadar 
gelemediği sanılmaktadır. Kale çev-
resinde, eni 30 m., derinliği ise 10 
m. olan bir hendek bulunmaktadır. 

G
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Kale köprüsünü geçip, asıl kale kapısına ulaşma-
dan, sol tarafta ise halk tarafından İmam-ı Gazali 
Hazretlerinin makamı olarak adlandırılan bir burç 
bulunmaktadır.

Antep Kalesi çeşitli tarihlerde onarılmış, bu ona-
rıma ilişkin yazıtlara(kitabe) kale içerisinde yer 
verilmiştir. En eski onarım yazıtı, 1481 yılında 
Memluklu Sultanı Kayıtbay’ a aittir. Bu yazıt kale 
köprüsünden girilen esas kapının üzerindedir. Tari-
hi belirtilen ikinci yazıt Kanuni Sultan Süleyman’  
ın olup, 1558 yılında yapılmıştır. Bu yazıt ise kale-
deki dizdar yerinin üzerindedir.

Asıl kale kapısından girince, kalenin iç kesimleri-
ne ve üstüne doğru açılan iki yol vardır. Sola açılan 
yoldan, kalenin üst kısmına ulaşılır. İç kesimleri-
ne doğru devam eden yoldan ise; galeri, dehliz ve 
kale odalarına ulaşılır. Kalede ana kütle altında bir 
su kaynağı bulunmaktadır. Kalenin altında oyula-
rak yapılan iki dehliz vardır. Bu iki dehliz iki su 
kaynağında son bulur. Bu sulardan biri acı, diğeri 
tatlı sudur. Kalenin üzerindeki büyük kapıdan tatlı 
suya inilir.

Kaynak:
Gaziantep (Yayın No:2 2006 ), Gaziantep Valiliği yayınları
Gaziantep Tarihi, (Doç. Dr. Erdal Ceyhan) GTO Kültür Yayınları 99/2
Görseller Orhan Akkaya arşivinden alınmıştır.
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GAGİAD HER GEÇEN GÜN YENİ 
ÜYELERİ İLE GÜÇLENİYOR

Bahar Durakoğlugil kimdir? kendinizi tanıtır mı-
sınız?

1991 yılında Gaziantep’te doğdum. 2009 yılında Özel 
SANKO Lisesi’nden, 2013 yılında TOBB Ekonomi ve 
Teknoloji Üniversitesi Hukuk Fakültesi’nden mezun ol-
dum. Avukatım, avukatlık stajımın hemen sonrasında 
BKD Hukuk’u kurdum. TOBB Gaziantep Kadın Girişim-
ciler Kurulu’nun İcra Kurulu üyesiyim. Geçen yıl Ocak 
ayında Tamer Durakoğlugil ile evlendim.

iş yaşamına nasıl başladınız?

Ben üniversite yıllarımın yaz tatillerini de stajla geçirmiş 
olduğum için mezun olur olmaz işe başlamakta zorluk ya-
şamadım. Avukatlık tecrübe gerektiren bir meslek olduğu 
için mesleğe ne kadar erken atılırsanız o kadar avantajlı 
oluyorsunuz. Bu sebeple de avukatlık ruhsatımı alır al-
maz kendi büromu kurdum.
 
gaziantep’te faaliyette bulunduğunuz sektörün şu anki 
durumu hakkında neler düşünüyorsunuz?

Türkiye’ de avukatlık mesleğinde, artık hangi iş olursa 
bakarım anlayışından öte her avukatın farklı dallarda uz-
manlaştığı bir piyasa mevcut. Gaziantep bu konuda İstan-
bul Ankara gibi şehirlerle kıyaslanınca ne yazık ki geride 
kalmış durumda. Gaziantep’teki birçok şirketin bu sebep-
ten dolayı İstanbul ve Ankarada’ki hukuk bürolarından 
danışmanlık aldığını görmekteyiz. 

Yeni projeleriniz var mı? Hedefleriniz nelerdir?

BKD Hukuk olarak hedefimiz, hukukun her alanında 
meslek etiği çerçevesinde,  profesyonel ve en üst standart-
larda, zamanın gelişen ve değişen şartlarına uygun olarak 
kurumsal bir anlayışla hizmet sunabilmektir. Bu neticede, 
başta özel hukuk alanlarında olmak üzere; müvekkilleri-
mize profesyonel anlamda hukuki danışmanlık hizmeti 
verebilmek adına çalışmalarımızı sürdürüyoruz.

gaziantep ticaret hayatının ve sanayisinin gelişiminde 
sizin gibi genç girişimcilerin rolü nedir?

Genç girişimciler olarak, dinamizmimizi ve vizyonumuzu 

önceki nesillerimizin başlatmış olduğu sanayi ve ticaret 
hayatına katmamız, ar-genin ve teknolojinin daha fazla 
konuşulduğu yeni projeler üretmemiz gerekiyor. Özel-
likle de bir kadın girişimci olarak, kadın girişimcilerin iş 
hayatına atılmaları konusunda da destekleyici büyük pro-
jeler üretme açısından genç girişimcilere büyük sorumlu-
luk düşüyor.  

gagiaD’a üye olma amacınız nedir?

GAGİAD, Türkiye’nin ve Gaziantep’in sorunlarını ya-
kından takip eden, bu sorunlara çözüm üretilmesi gaye-
si ile ekonomik ve sosyal alanda projeler üreten başa-
rılı bir dernek. GAGİAD ruhu ile büyümüş biri olarak, 
Gaziantep’in gelişimine katkı sağlayacak projeler üret-
mek adına GAGİAD’A üye oldum.

BAHAR DURAKOĞLUGİL 



“Genç GİrİşİmCİlerİn araşTırma ve GelİşTİrme açısından aKTİF Bİr rol 
oynayaraK, şehrİmİzİ ve ÜlKemİzİ daha İlerİye GöTÜrme çaBası İçİnde 
olması GereKTİğİnİ dÜşÜnÜyorum.”
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Coşkun kÖkTEN kimdir? kendinizi tanıtır mısınız?

1978 Gaziantep doğumluyum. İlkokulu Dr. Cemil Kars-
lıgil ,oratokul ve lise eğitimimi Gaziantep Anadolu Li-
sesinde tamamladım. Daha sonra Kocaeli Üniversitesi 
Mühendislik Fakültesi, İnşaat Mühendisliği Bölümünden 
2001 yılında mezun oldum. 2007 yılında Figen Aksoy ile 
evlendim. Ezgi ve Eren adında iki çocuğum var.   

iş yaşamına nasıl başladınız? 

2003 yılında , aileminde içinde olduğu inşaat sektöründe , 
mühendislik ve yapım işleriyle iş hayatına atıldım. İnşaat 
sektörünün geniş bir sektör olmasından dolayı hangi alan-
lara yöneleceğime bu süreçte karar verdim. Bu kararlarım 
doğrultusunda, müteahhitlik ve ticaret ile uğraşmaya ka-
rar verdim.

Şu anda eşim Mimar Figen Kökten ile kurduğumuz, Fi-
gen Kökten Mimarlık Müh. İnş. San. ve Tic. Ltd. Şti. ‘de 
mimarlık ve mühendislik hizmetleri vermekteyiz. Aynı 
zamanda  Granitto Granit Seramik ve Cam dekor  marka-
mız ile ürünlerimizin pazarlama ve satışını yapmaktayız.

gaziantep’te faaliyette bulunduğunuz sektörün şu anki 
durumu hakkında neler düşünüyorsunuz?

Sektörümüzün kalite standartları olarak hergün biraz 
daha kan kaybettiğni düşünüyorum. Sermayeye dayalı 
olan  sektörümüz yatırımcılara cazip görünmesinden do-
layı, işin ehli olmayan ve bu işin eğitimini almamış kişiler 
tarafından yönetilmektedir. Bunun sonucunda da teknik 
insanların yapımını üstlenmediği , teknik açıdan yetersiz 
binalar inşa edilmektedir. Bir mühendisin nasıl doktorluk 
yapamayacağı gibi, her meslek sahibinden insanların da 
mühendislik ve müteahhitlik yapamayacağı ve daha nite-
likli yapıların inşaa edildiği bir sektör olmasını diliyorum.

Yeni projeleriniz var mı? Hedefleriniz nelerdir?

Hem kendi bünyemizde hem de proje hizmeti verdiğimiz 
müteahhit firmalara daha yenilikçi , yaşam standartlarına 
uygun, içinde yaşanabilir, modern yapılar inşa etmek ve 

projelendirmek hedeflerimiz. İmar kanunları doğrultu-
sunda, şuanda üzerinde çalıştığımız birkaç  projeyi hayata 
geçirmeyi  hedefliyoruz.

gaziantep ticaret hayatının ve sanayisinin gelişiminde 
sizin gibi genç girişimcilerin rolü nedir?

Genç girişimcilerin araştırma ve geliştirme açısından ak-
tif bir rol oynayarak, şehrimizi ve ülkemizi daha ileriye 
götürme çabası içinde olması gerektiğini düşünüyorum.

gagiaD’a üye olma amacınız nedir?

GAGİAD’ın Gaizantep ve üyeleri için yararlı faaliyet-
ler gerçekleştirdiğini düşünüyorum. Bu faaliyetlerde yer 
alarak, kendi bilgi ve tecrübelerim çerçevesinde katkıda 
bulunmak istiyorum.

COŞKUN KÖKTEN
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gürman CEYDEli kimdir? kendinizi tanıtır 
mısınız?

1979 Gaziantep doğumluyum. Minnesota Uni-
versitesi İşletme mezunuyum.  Evliyim, 6 ya-
şında Doruk adında bir oğlum var ve Ağustos 
ayında doğacak bir kızım olacak.  

iş yaşamına nasıl başladınız?

2001 yılında Minneapolis, Amerika’da mezun 
olduktan sonra Target mağazalar zincirinde 
satım alma uzmanı olarak işe başladım.  Daha 
önceki yıllarda yaz aylarında farklı iş alan-
larında çalıştım.  Daha sonra 2006 senesinde 
Türkiye’ye döndüm ve Beeteks Tekstil olarak 
Örnek Sanayi’de ev tekstil alanında üretim yap-
maktayım.

gaziantep’te faaliyette bulunduğunuz sektörün 
şu anki durumu hakkında neler düşünüyorsu-
nuz?

Ev tekstili sektörü güzel ve geniş bir yelpazeye 
hitap eden bir alan.  Gaziantep’te perakende ve 
toptan olmak üzere iyi bir piyasa var.  Ana hedef 
kitlemiz İstanbul’dur.

Yeni projeleriniz var mı? Hedefleriniz nelerdir?

Şu anda içinde bulunduğumuz ekonomik durum 
itibariyle 2015 yılında yatırım düşünmüyoruz.

gaziantep ticaret hayatının ve sanayisinin ge-
lişiminde sizin gibi genç girişimcilerin rolü ne-
dir?

Gaziantep ticareti çok geniş bir hacime sahip 
olan Ortadoğu’ya açılan bir ticaret kapısı.  Bura-
da karşılaştığımız ticaret tecrübesi okulda öğre-
nilecek bir bilgi değil, yaşayarak bu deneyimleri 
kazanıyorsunuz.  Ayrıca, Gaziantep’in çok geniş 
bir ürün yelpazesine sahip olması da ufkumuzu 
açma anlamında çok önemli diye düşünüyorum.

gagiaD’a üye olma amacınız nedir?

GAGİAD’a üye olmamdaki sebep bu derne-
ği bir platform olarak kullanarak Gaziantep’in 
sosyal, kültürel ve iş hayatında bir farkındalık 
yaratmaktı.  Daha önceden takip ettiğim gibi 
GAGİAD’ın çok etkili bir sosyal ve profesyonel 
hayatta etkisi var.  Bunun bir parçası olmak bana 
büyük bir haz veriyor.

GüRMAN CEYDELİ

“GAZİAntep’İn ÇOK GenİŞ Bİr ÜrÜn YelpAZeSİne SAHİp”
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kutayfer MEMiş kimdir? kendinizi tanıtır mısınız?

20.07.1981 yılında doğdum. İlkokulu Gaziantep Kolej 
Vakfı’nda, ortaöğrenim ve liseyi Sunguroğlu Lisesi’nde 
okudum. Liseyi bitirdikten sonra Amerika’ya lisans eğiti-
mimi tamamlamak için gittim. Önce Amerika Taylor Bu-
siness Institue İşletme İşletmeciliği diplomasını daha son-
ra New York Mercy College İşletme diplomasını aldım. 
2000 yılından bu yana iş hayatını devam ettirmekteyim. 
Süregelen yıllarda grup şirketimizin farklı branşlarında 
çalışarak tecrübemi arttırtım. Hali hazırda ise Tat Group 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı, Belçika Krallığı Ga-
ziantep Fahri Konsolosuyum. Aynı zamanda evli ve 1 kız 
çocuğu babasıyım.

iş yaşamına nasıl başladınız? 

Sanayici bir aileden geldiğiniz için işin içine doğuyorsu-
nuz. Net bir tarih söylemek zor. Ama resmi olarak 2000 
yılı diyebiliriz. 2000 yılında Amerika’da ithalat-ihracat 
şirketi kurarak iş hayatıma fiili olarak başlamış oldum. 
2004 yılında Tat Tekstil adı ile Polipropilen iplik üretimi-
ne atıldım. Son olarak, 2007 yılında ise halı üreticiliğine 
geçerek iş yaşamımı devam ettirmekteyim. İplikten sonra 
halı fabrikası kurarak aynı zamanda şirketimizde de kısmi 
entegre yapmış olduk. 

gaziantep’te faaliyette bulunduğunuz sektörün şu anki 
durumu hakkında neler düşünüyorsunuz?

Gaziantep her alanda olduğu gibi tekstilde ve halıda 
dünyada öncü olan bir sektör. Polipropilen sektörü dün-
yada Gaziantep’in ihracatta başını çektiği sektörlerden 
biridir. Dünya piyasasında ucuz polipropilen talebinden 
dolayı oluşan bu ihtiyacı karşılayacak olan, karşılayan 
Gaziantep’tir. Bu ürün halı sektörüne hitap etmekte oldu-
ğu için, her geçen gün biraz daha büyüyen, önü açık bir 
sektördür.
Öte yandan halı sektörü ise lüks tüketim malzemesinden 
çıkıp hızlı tüketim malzemeleri arasına girmiştir. Bunun 
neticesinde sektördeki üretim miktarlarında artış olmuş-
tur. Bu yüzden özellikle Gaziantep’te sektörel bazda her 
yıl büyüme kaydedilmektedir. 

Yeni projeleriniz var mı? Hedefleriniz nelerdir?

Projeler olmadan, hedefler olmadan büyüme olmaz. 
Büyüme olmadan da sanayi, ticaret olmaz. Bilen bilir, 
bu sektör devamlı yeni fikirlerin olması ve bu fikirlerin 
uygulanması gereken bir sektör. Koyulan hedefleri ger-
çekleştirmek, daha büyük hedeflere yürümek gerekir. Bu 
yüzden işletmede Ar-Ge çalışmaları, yeni fikirler, yeni 
projeler devamlı masaya yatırılmakta, hangisi hayata ge-
çirilebilir üzerine düşünülmektedir.  

gaziantep ticaret hayatının ve sanayisinin gelişiminde 
sizin gibi genç girişimcilerin rolü nedir?

Sanayi ve ticaret dinamik sektörlerdir. Kan değişimi, 
yeni kanların enerjisi mutlaka gereklidir. Yeni kan demek 
yeni fikirler, denenmemiş işler, çığır açacak yatırımlar 
demektir. Gelenekçi anlayışta bu pek yok. Bunu kıracak 
olan bizim gibi genç iş adamlarıdır. Ayrıca yeni jeneras-
yon olarak bizler teknolojiye de yatırım yaparak üretim-
de verimliliği, iletişimdeki hızı arttırmaktayız. Böylece 
Gaziantep’i dünyaya daha çok tanıtmak rolünde daha ak-
tif rol almaktayız. Bizim gibi genç girişimcilerin katkısı 
ne kadar artarsa, bizler ne kadar güçlenirsek Gaziantep 
olarak hedeflerimize ulaşmak da o kadar kolay olur. 

gagiaD’a üye olma amacınız nedir?

Gaziantep’li genç işadamları olarak; hem toplumun ge-
lişmesine, sosyo-kültürel ve istihdam bazda, elimizden 
geldiği kadar katkıda bulunmak, hem de dünyada sanayi 
anlamında lider şehirlerden biri olan Gaziantep’in lider-
liğini idame ettirmesini sağlamak ve Gaziantep’i daha 
büyük, daha tanınır hale getirmek. Bana göre GAGİAD 
da bu misyonun bayraktarlığını en iyi yapan dernekle-
rin başındadır. Diğer derneklere nazaran GAGİAD’ın 
Gaziantep’i dünyaya tanıtılması açısından daha aktif 
roldedir.  “İlk”’lerin ve “en”’lerin derneği GAGİAD, 
Gaziantep’e kazandırdıkları, kazandırmayı planladıkları 
projeleri derneğe üye olmamda en büyük etmen. Bu haklı 
başarının bir üyesi olmayı her iş adamı ister.

KUTAYFER MEMİŞ

“BİZİm GİBİ GenÇ GİrİŞİmcİlerİn KAtKISI ne KADAr ArtArSA, BİZler ne KADAr 
GÜÇlenİrSeK GAZİAntep OlArAK HeDeflerİmİZe ulAŞmAK DA O KADAr KOlAY 
Olur.”
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Mehmet kErVaNCIoğlu kimdir? Kendinizi 
tanıtır mısınız?

1975 Gaziantep doğumluyum. Eğitim hayatımı 
Gaziantep te tamamladıktan sonra aile şirketi-
mizde çalışmaya başladım. 2002 yılında eşim 
Feyza Kervancıoğlu ile evlendim. 13 yıllık evli-
yiz. Ömer ve Melih isminde 2 erkek çocuğumuz 
var.

iş yaşamına nasıl başladınız?

Kervancıoğlu ailesinin asıl mesleği bakırcılıktır. 
Aile büyüklerim bakır sektörünün gerilediği dö-
nemlerde metal ve çelik sektörüne geçiş yapmış-
tır.  Aynı zamanda Gaziantep’in olmazsa olmazı 
tekstil sektörüne de adım attık.  Ben is hayatıma 
1997 yılında vatani görevimi bitirdikten sonra 
aile şirketlerimizin satış ve finans bölümünde 
aktif bir şekilde çalışmaya başladım. Kervancı 
İplik şirketimiz BCF iplik(halı ipliği) üretimi 
yapmaktadır. Ayrıca Kervancı Bobin şirketimiz-
de  kağıt rolik üretimi ile tekstil sektöründe yer 
almaktayız.

gaziantep’te faaliyette bulunduğunuz sektörün 
şu anki durumu hakkında neler düşünüyorsu-
nuz?

Gaziantep tekstil sektöründe ciddi bir üretim ka-
pasitesine sahip olduğundan her geçen gün reka-
bet de artmaktadır. Üretimin çokluğundan dolayı 
iç pazarda ciddi bir daralma ve kalite sorunu söz 
konusu bir çok şirket fizibilite ve pazar araştır-
ması yapmadan sektöre girdiğinden dolayı tekstil 
piyasasına ciddi zarar vermekte. Kervancı grup 
olarak kaliteli üretimimizden taviz vermeden ih-
racata ağırlık vererek Avrupa ülkeleri ve Rusya 
pazarında pazarımızı genişletiyoruz.

Yeni projeleriniz var mı? Hedefleriniz nelerdir?

Şirket olarak hedefimiz kurumsal kimliğimizi ge-
liştirerek entegre olup markalaşıp yurt dışı ihra-
catımızı artırmak yeni yatırımlar yaparak ithalatı 
azaltıp cari açığımızı düşürerek şehrimizi, bölge-
mizi, ülkemizi kalkındırmaktır. 

gaziantep ticaret hayatının ve sanayisinin gelişiminde 
sizin gibi genç girişimcilerin rolü nedir?

Gaziantep ticareti ve sanayisiyle Türkiye’nin en geliş-
miş şehirlerinden bir tanesidir. Bizde Gaziantepli genç 
iş adamları olarak bizden önceki neslin tecrübelerinden 
faydalanıp gelişen teknolojiye ayak uydurarak kendi bilgi 
birikimimizle devam etmeliyiz. En önemlisi bizden sonra 
gelecek kuşak için sağlam temeller oluşturmalıyız.

gagiaD’a üye olma amacınız nedir?

GAGİAD ‘ın gerek toplumsal sorumluluk preojelerine 
olan katkısı, gerekse sosyal ve kültürel etkinlikleriyle 
Gaziantep’in en önemli sivil toplum kuruluşu olduğuna 
inanıyorum. Bende GAGİAD  ailesinin içinde yer alarak 
kendi bilgi ve tecrübemle bu projelerde yer almak istiyo-
rum.

MEHMET KERVANCIOĞLU

“BİZDen SOnrA GeleceK KuŞAK İÇİn SAğlAm temeller OluŞturmAlIYIZ.”
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Tamer ÖzMErMEr  kimdir? kendinizi tanıtır mısınız?

1988 Gaziantep Doğumluyum. İlk okulu Fırat Kolejinde 
tamamladım,  Lise eğitimini Gaziantep Kolej Vakfında 
aldıktan sonra, Üniverste eğitimi için Amerikaya gittim. 
2011 Yılında Pace University, New York city de işletme 
bölümünü tamamlayarak mezun oldum. Üniverste eğiti-
minden hemen sonra askerliğimi, Malatya`nın  Arguvan 
ilçesinde Jandarma olarak  tamamladım.

iş yaşamına nasıl başladınız? 

İş Yaşamına başlama hikayem,  hemen hemen Gazian-
tep’teki diğer Ticaretle uğraşan ailelerin çocuklarıyla 
aynı. Eğitimimi Amerika da tamamladıktan sonra, Gazi-
antep te bulunan aile şirketimize katkı sağlamak ve daha 
ileriye götürmek için Türkiye ye dönüş yaptım.  2012 yı-
lından itibaren  Has Sentetik Çuval ve Özmermer Un da 
Yönetim Kurulu üyesi olarak görev yapmaktayım.

gaziantep’te faaliyette bulunduğunuz sektörün şu anki 
durumu hakkında neler düşünüyorsunuz?

Ben Has Sentetik de aktif olarak çalışıyorum.   Gerçekten 
rekabetin çok fazla olduğu çok fazla üreticinin bulunduğu 
bir sektör. Son dönemlerde komşu ülkelerde yaşanan so-
runlardan zaten üretim fazlası olan çuval sektörü ciddi bir 
yara almıştır.  Son yıllarda doğalgaz  hatlarının ciddi bir 
şekilde artmasıyla, ısınmak için kullanılan kömür ve buna 
bağlı olarak kullanılan çuval çok sert bir şekilde azalarak 
sektöre bir darbe daha vurmuştur. Yükselen işçilik mali-
yetleri  bu sektörün Türkiye’deki geleceği için büyük bir 
risk teşkil etmektedir.  Çuval ve çuval gibi yüksek işçilik 
maliyeti olan ürünlerin üretimlerinin Türkiye de çok uzun 
soluklu olacağını düşünmüyorum. 

Yeni projeleriniz var mı? Hedefleriniz nelerdir?

Şu anda birkaç tane yeni projeyle ilgili araştırmalarımız 
devam etmektedir.  5. Organize sanayide bulunan müsait 
bir alanımız var. İnşallah en kısa zamanda bu projelerden 
bir tanesini 5. Organize Sanayii bölgesinde hayata geçi-
receğiz. 

gaziantep ticaret hayatının ve sanayisinin gelişiminde 
sizin gibi genç girişimcilerin rolü nedir?

Gaziantep gerçekten sanayisiyle, üretimiyle, çalışkan ve 
girişimci insanlarıyla diğer illere örnek bir şehrimizdir. 

Biz gençlere düşen görev, Gaziantep’teki girişimci ruhu 
koruyarak, eğitimin ve bilimin ışığında  bunu daha ileri-
ye taşımaktır.  Benim  iki buçuk yıllık izlenimime göre , 
Gaziantep’te geleneksel bir ticaret anlayışı var, Eğer bu 
anlayışı içinde bulunduğumuz teknoloji ve bilim çağının 
gereklilikleriyle birleştirebilirsek, Çok başarılı olabilece-
ğimizi düşünüyorum.  

gagiaD’a üye olma amacınız nedir?

GAGİAD  Gaziantep’in en prestijli ve en aktif çalışan si-
vil toplum örgütlerinden bir tanesidir.  GAGİAD ´a üye 
olmak istememdeki en büyük etken, birçok farklı sektör-
den kendi alanlarında başarılı olan  vizyon sahibi, yenili-
ğe açık, genç girişimci üyesinin bulunmasıdır. Bende bu 
güçlü kadroyla beraber hareket ederek, şehrimize katkı 
sağlayabilmek için üstüme düşen görevi yerine getirmeye 
hazırım.

TAMER ÖZMERMER

“BİZlere DÜŞen GöreV GAZİAntep’teKİ GİrİŞİmcİ ruHu KOruYArAK, eğİtİmİn Ve 
Bİlİmİn IŞIğInDA  Bunu DAHA İlerİYe tAŞImAKtIr.”
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İKİ FARKLI BAKIŞ 
AÇISINDAN 
NüKLEER ENERjİ

ÜNYA’DA 
NÜKLEER 
ENERjİ TARİHİ
Her şey 1940 larda 
başladı. Atom bom-
basının bulunmasın-
dan sonra, Nükleer 

enerjinin kötü amaç yerine, iyi amaçla 
kullanılıp, teknolojinin geliştirilece-
ğine karar verildi. Bu sayede dünya 
ekonomisi kalkınacaktı. Nükleer her-
kesi düşündürüyordu. Elektrik ne-
redeyse bedava olabilecek, buzullar 
kurtarılabilecek hatta Nükleer enerjili 
evler, arabalar ve uçaklar olabilecek 
miydi?  Birkaç yıl sonra nükleer enerji 
araştırmasında duraklamalar yaşandı. 
Aslında nükleer enerji çok karışık ve 
pahalı olduğundan fiziği mühendisliğe 
çevirmek sadece kâğıt üzerinde kolay, 
fakat gerçekte oldukça zordu. Ve bazı 
şirketler nükleer enerjiyi tehlikeli bu-
larak petrol, doğal gaz ve kömürü ter-
cih ettiler. Nükleer güç en dikkat çeken 
zamanlarını 1970lerin başında yaşadı. 
Dünyadaki nükleer reaktörlerin çoğu 
1970 ve 1985 arasında yapılmıştır. 
Petrol fiyatlarının global olarak çok 
fazla artışı dikkatleri nükleer enerjiye 
çekti. Bugünlerde herkes bu enerjiye 
iyi gözle bakmaya başlıyor. 

NÜKLEER GÜÇ SANTRALİ NA-
SIL ÇALIŞIR?
Nükleer güç santralinde elektrik üreti-
mi, alışageldik termik santrallerindeki 
prensibe benzer.
Bu yöntem çok kullanılan hafif su 
reaktörüdür. Çoğu bilim adamları bu 

yöntemi çok bilimsel bulmamasına 
rağmen, en bilinen, en kolay yöntem-
dir ve ucuzdur.  Aslında yöntemi basit 
bir sistemden oluşur. Zincirleme ener-
jiyle suyu ısıtıyor, nükleer fizyon diğer 
enerji kaynaklarından 1.000.000 kat 
daha çok kimyasal üretip, cok sert olan 
uranyum gibi element nötron bombar-
dımanına tutulur. Nötron emilir ama 
sonuç belirsizdir. Genelde hızlı parlak 
paracıklara dönerler. Radyasyon suyu 
ısıtır ve yeni oluşan nötronlar aynısını 
yaparlar. Bu reaksiyon atom bomba-
sından çok daha yavaştır. Ama tabii 
bu reaksiyonları kullanmak için her 
zaman modern kontroller lazımdır. Su-
yun kullanım amacı basittir buharlaşıp 
türbinleri çalıştırır. Ve bu yöntem hala 
bilinen en iyi yöntemdir. 31 ülkede 
439 nükleer santral var ve bu reaktör-
lerin %80 i hafif su reaktörü teknoloji-
siyle çalışıyor. Çünkü kullanımı ucuz 
ve basittir. Nükleer santrallerin her 
zaman su bulması gerekir, kıyı şeridi-
ne yakın yerlere kurulması aslında bu 
sebeptendir.

Türkiye’de nükleer enerji tarihi
Türkiye’de 1956 yılında kurulan 
Türkiye Atom Enerjisi Kurumu’yla 
başlamıştır. 1972 yılında Nükleer 
Enerji Dairesi’nin açılmasının ardın-
dan 1976’da Akkuyu nükleer sant-
ral lisansı verilmesiyle devam etmiş. 
2010 yılında Rusya ile anlaşma sağla-
narak Mersin Akkuyu Nükleer Enerji 
Santrali’nin kurulması sağlanmış ve 
diğer projeler için de bir başlangıç ol-
muştur.

Peki, şimdi herkesin merak ettiği ko-
nuyu konuşmaya geldi sıra Dünyanın 
en büyük sıkıntısı olan ve her zaman 
yaşamak için ihtiyaç duyduğumuz 
enerjiyi Artık Türkiye kendi enerjisini 
kendi üreten bir ülke haline gelmesi 
çok sevindirici bir haber, Evet Nükle-
er Enerji gerçekten bizim için yararlı 
olabilir.
Çok hassas bir konu olduğu için araş-
tırdığım birkaç sebep ile size sunaca-
ğım. Bu noktada, sadece içimizden 
gelen sesi dinlemek yerine bilgilendi-
rilmiş bireyler olarak karar verilmesi 
daha doğru olacaktır. Bu sorunun ce-
vabını, Nükleer Enerji’yi destekleyen 
ve karşı olan üçer nedenle sizlere sun-
maya çalışacağım.

Nükleer enerjiyi kullanmak için 
gerçekten önemli üç sebep;
1) Nükleer Enerji aslında hayat kur-
taran ve temiz bir enerjidir.
2013 yılında NASA’nın yaptığı bir 
araştırma 1976 ve 2009 yılları arasın-
da nükleer enerjinin 1,8 milyon ölümü 
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engellediğini ortaya çıkardı. Çernobil ve Fukişama daki 
ölümleri kattığımızda bile, enerji üretimine karşılık dünyada 
ölüm oranlarına bakıldığında nükleer enerji en alt sıralarda 
yer alıyor.  Bunun nedeni ise fosil yakıtların aşırı kullanımı 
ve onların çıkardığı zehirli gazların etkisidir. Nükleer enerji; 
fosil yakıtların daha az kullanılmasını sağlayarak, kanser ve 
akciğer rahatsızlıklarının sayısını dikkate değer bir şekilde 
azaltıyor. Kömür ve petrol sessizce ve yavaş yavaş insanlığa 
daha çok zarar veriyor. 

2) Nükleer enerji karbondioksit salımını azaltır.
Nükleer enerji en azından bu konuda çevreye daha az zarar 
veren bir enerjidir. Maalesef insanlığın enerji tüketimi gün 
geçtikçe artmakta ve enerjiye ihtiyacımız her gün daha da 
çoğalmaktadır. Bu talepleri karşılamak için, gelişmekte olan 
ülkeler, 10 yıl boyunca 10 günde bir 600 megawatta eşdeğer 
kömürle enerji üretim tesisleri açmakta. Ülkemizde de du-
rum farklı değildir. Enerji Bakanlığı’nın 2023 hedeflerinde 
Türkiye’nin tüm kömür kaynaklarını kullanmak var. Kömür 
ucuz ve bol bulunan, işlenmesi nispeten kolay bir kaynak 
olduğundan yakın zamanda veda edilmesi kolay bir kaynak 
gibi gözükmüyor. Böyle düşününce, özellikle önümüzdeki 
yüzyıl içinde yaşanabilecek bir enerji devrimi için nükleer 
enerji hem iklim değişikliğine yol açmayan hem de diğer 
enerji kaynaklarından daha temiz bir kaynak olarak oldukça 
mantıklı bir enerji kaynağı olarak duruyor.

3) Yeni teknolojiler
Gelişen teknolojiler belki Çernobil gibi bizi korkutan so-
runları çözmeye yardımcı olabilir. Nükleer enerji teknolo-
jisi 1970’lerden beri çok ilerlemedi. Ama yeni gelişmeler, 
Türk’lerin en çok kullandığı maden olan toryum ile çalışan 
nükleer enerji santralleri gibi planlar üretmekte. Toryum bol 

bulunan, nükleer silaha döndürülmesi çok zor ve şu anki nük-
leer enerji santralleri ile karşılaştırıldığında iki kat daha az za-
rarlı.Bir ton toryum, 200 ton uranyum ya da üç buçuk milyon 
ton kömürün üretebileceği enerjiyi üretebilecek kapasitede. 
Böyle bir kapasitesi olan bir maden için en azından yapılabi-
lecek araştırmaları desteklemek daha mantıklı olurdu.

Nükleer enerjiden vazgeçmek için önemli üç sebep;
1) Nükleer atıklar ve kirlilik
Kullanılmış nükleer kaynaklar, hem radyoaktif atıklar, hem 
de plütonyum gibi zehirli kimyasallar içerdiklerinden çevre-
ye ve insanlığa zarar veriyor ve bu zarar ancak 10 bin yıldan 
fazla bir süre içinde yok oluyor. Birkaç miligramının bizi 
öldürebileceğini göz önüne alırsak, nükleer enerji atıkları 
canlı bünyesine gerçekten çok zararlı atıklardır.
Peki, bu atıklar nereye mi gidiyor? Şu an neredeyse 30 ülke 
nükleer enerji kullanmakta, 100 bin tondan fazla olan atık 
üretmekte ve sadece Finlandiya bu atıkların etkisini azaltan 
kalıcı bir depo kurmaya niyetli. Plütonyumun ayrıştırıldığı 
“yakıt işleme” ise ancak silah üretimi için kullanılabiliyor, 
çünkü yeniden işlenen plütonyumu kullanabilecek bir nük-
leer reaktör teknolojisi daha elimizde yok.

2) Kazalar ve felaketler                                                                                                   
60 yıllık nükleer enerji kullanımında yedi büyük kaza mey-
dana geldi. Bunların üçü kontrol altına alındıysa da dördü; 
1957, 1987 ve 2011’de Rusya, Ukrayna ve Japonya’da ya-
şanan kazalar doğaya ciddi anlamda salım yaparak nükleer 
enerji santrallerinin etrafındaki alanları insan yaşamına el-
verişsiz hâle getirdi.

3) Nükleer silahlar
İkinci Dünya Savaşı’nda nükleer silahların kullanımı bize 
nükleer enerjinin ne kadar tehlikeli olduğunu tanıtan iki 
büyük örneği gösterdi. Bu felaketlerin ardından, nükleer 
enerjinin, enerji üretmek için kullanılsa da nükleer silah 
üretimini de destekleyen bir teknoloji olduğu ortaya çıkardı. 
Maalesef nükleer enerji üretimini nükleer silah üretiminden 
ayırmak çok zor ve ölümcül nükleer silahlara giden yol her 
zaman barışçıl nükleer enerji santrallerinden geçiyor.

Kaynak:
1)KurzGesagtNuclearEnergyExplained: How does it work
http://kurzgesagt.org/project/nuclear-energy-explained/
2) 3 Reasons Why Nuclear Energy Is Awesome! 
3) 3 Reasons Why Nuclear Energy Is Terrible! 
2) Helen Caldicotthttp://helencaldicottfoundation.org/
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İNOpLASTİ ame-
liyatında amaç 
burnunuzun şekil 
bozukluklarını dü-
zeltmektir. Aynı za-
manda burun içinde 
nefes almaya engel 
olan eğiklikler (de-

viasyon), burun eti büyümeleri 
(konka hipertrofisi) gibi problemle-
riniz mevcutsa ameliyatınızın estetik 
yönden olduğu kadar fonksiyonel 
yönden de başarılı olabilmesi yani 
ameliyat sonrasında burundan rahat 
nefes alabilmeniz için aynı ameliyat 
sırasında bu problemlerinizin de çö-
zülmesi gereklidir.

Burun estetik ameliyatları temel 
olarak yüz estetik cerrahisi (fasial 
plastik cerrahi) branşının ameliyatla-
rından birisidir. Fasial plastik cerra-
hi branşı ise KBB uzmanlığının bir 
yan dalı olarak bütün dünyada hız-
la yaygınlaşmaktadır. Fasial plastik 
cerrahi ile ilgilenen bir kulak burun 
boğaz uzmanı problemlerinizi este-
tik açıdan ve hayat konforunuz için 
son derece önemli olan burun solu-
numunuz yönünden en ideal biçimde 
çözümleyecektir.

Estetik amaçla yapılan burun ame-
liyatlarında genellikle burun bir 
miktar küçültüldüğü için ameliyat 
öncesinde burun içi ve çevresi ana-
tomik yapılarınızın direkt muayene, 
endoskopik muayene ve gerekirse 
radyolojik tetkiklerle dikkatli olarak 
değerlendirilmesi gereklidir. Ame-
liyat öncesinde burun tıkanıklığı şi-

kayetiniz olmasa bile ameliyat son-
rasında oluşabilecek şikayetleriniz 
göz önüne alınarak özellikle alt ve 
orta burun etlerinizin aynı ameliyat 
sırasında uygun cerrahi tekniklerle 
bir miktar küçültülmesinin gerekip 
gerekmediğine karar verilmelidir.

AMELİYAT ÖNCESİ KARAR 
VERME
Ameliyatınızı yapacak doktorunuzla 
görüşmeden önce kendinizi bu ame-
liyata yönlendiren tüm şikayetlerini-
zi belirlemeniz çok önemlidir.
Estetik olarak düzeltilmesini istedi-
ğiniz problemlerin yanı sıra burun-
dan nefes almanızda sorun olup ol-
madığı, burun akıntısı, genize akıntı 
ve baş ağrısı şikayetlerinizin olup 
olmadığını belirlemeniz bu ameliyat 
sırasında burun bölgesindeki diğer 
problemlerinizin de saptanarak çö-
zülmesinde doktorunuza yardımcı 
olacaktır.

Burun şeklinizle ilgili olarak kendi 
belirlediğiniz sorunlarınızı ve ya-
pılmasını istediğiniz değişiklikleri 
doktorunuzla mutlaka tartışmanız 
gereklidir. Ameliyattan beklentileri-
nizin mevcut yüz estetik oranlarınız 
ve normal burun fonksiyonlarınız ile 
uyuşup uyuşmadığı aynı zamanda 
cerrahi tekniklerle olabilirliği dok-
torunuz tarafından net olarak ifade 
edilmelidir. Ameliyat sonrası hayal 
kırıklığı oluşmasını engellemek bu 
tartışmanın yeterince yapılması ve 
ameliyatınızı yapacak doktorunuz 
ile yapılması planlanan değişiklikler 
konusunda karşılıklı mutabakat sağ-

lanmanız ile mümkün olacaktır.
Bu aşamada çekilen fotoğraflarınız 
üzerinde belirli noktalar temel alına-
rak yapılan ölçümlerle, mevcut yüz 
ve burun ölçüleriniz ve burnunuzun 
yüzünüze göre ideal ölçüleri (uzun-
luğu ve burun ucunun yanağa göre 
öne uzanma miktarı - projeksiyon) 
hesaplanabilmektedir

Çekilen fotoğraflarınız üzerinde diji-
tal görüntüleme teknikleri ile ameli-
yatın olası farklı sonuçlarına yönelik 
görsel bilgilendirme yapılması, bu-
run profilinizin, burun ucunuzun ve 
burun deliklerinizin şekli hakkında 
karar vermenizi kolaylaştırmaktadır 
.Ancak bilgisayarla yapılan değer-
lendirmenin herzaman sonucu be-
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lirleyen unsur olmadığını,ameliyat 
anında sizin dokularınızın durumu-
nun ,iyileşme faktörleri ile ilgili  hal-
lerin sonucu etkileyeceğini bilmeli 
ve görüntülü analizin sadece bir fikir 
edinme amaçlı olduğunu unutmama-
lısınız.

Ameliyat öncesi değerlendirmeleri-
nizin ve fotoğraf çekimlerinizin dik 
pozisyonda yapılmasına karşın ame-
liyatın yatar pozisyonda yapılması, 
aynı zamanda ameliyat sırasında 
yapılan enjeksiyonlar ve oluşan cilt 
ödemi nedeni ile özellikle çıkartıla-
cak doku miktarı hakkında karar ver-
mek zorlaşabilmektedir. Bu nedenle 
ameliyat öncesinde bu hesaplamala-
rın yapılması ve ameliyatınız sırasın-
da yapılacak işlemlerin önceden tam 
olarak planlanması ameliyatınızın 
istenen şekilde sonuçlanması için 
son derece önemli olmaktadır.

Bazen hasta gözü ile çok büyük gö-
rünen kusurlar cerrahi olarak basit 
bir işlemle düzeltilebilirken çok kü-
çük bir kusur zor ve uzun bir cerrahi 
müdahale ile ancak belki de kısmen 
düzeltilebilmektedir. Tam iyileşme-
nin uzun sürmesi ve bu sırada etkili 
olan hastanın doku özellikleri, yara 
iyileşme özellikleri gibi faktörlere 
bağlı olarak tüm estetik burun ame-
liyatlarında ortalama % 5-15 oranın-
da, iyileşmenin tamamlanmasının 
ardından ufak bir düzeltici müdahale 
daha yapmak gerekebilmektedir.

Açık ten rengi ve ince cilt yapısı olan 
hastalarda ileri derecede deformi-
te düzeltilmesi ve greft uygulaması 
yapılması durumunda ikinci bir mü-
dahale ihtimali artarken, cildi çok 
ince olmayan ve burunda karşıdan 
bakışta belirgin asimertisi olmayan 
hastalarda bu ihtimal oldukça düşük 
olmaktadır. Karşıdan bakışta “C” ya 
da “S” şeklinde asimertik ve eğri 
olan burunlarda tüm burun kıkırdak 
ve kemiklerinde asimetri olması ne-
deni ile iyileşmenin tamamlanması 
ve dokuların nihai şekillerini almala-
rı sonrasında bir miktar eğikliğin ya 
da asimetrinin fark edilmesi en sık 
karşılaşılan problemlerden birisidir. 
Sonucun tatminkar olmaması duru-
munda bu sorunların çökük görünen 
bölgelerin cilt altına yerleştirilen 
ince kıkırdak parçaları ile desteklen-
mesi gibi basit kamuflaj teknikleri 
ile giderilmesi en uygun yaklaşım 
olmaktadır.

Ameliyat sonrasında alçı ve ban-
dajlarınız alındığı dönemde ilk kez 
göreceğiniz burnunuz nihai sonuç 
olmayacak, dokulardaki ödemin 
azalması ve burnunuzun son şeklini 
alması, kullanılan ameliyat tekniği, 
burun cildinizin yapısı ve ameliya-
tınız sırasında kullanılan greftlerin 
(burna eklenen kemik, kıkırdak gibi 
dokular) cins ve miktarına göre ilk 
2-3 ayda daha hızlı olmak üzere, 
yaklaşık 6-12 ay sürecektir.

AMELİYATIN AMACI
Burun estetik ameliyatınızda yüzü-
nüze en uygun ve doğal görünümlü 
burnun yapılması hedeflenmelidir. 
Mevcut dokularınızın biyolojik özel-
likleri bu cerrahi işlemin sonucu 
üzerinde önemli etki yapmaktadır. 
Yani cildinizin kalınlığı, mevcut kı-
kırdaklarınızın inceliği ve formu, 
yara iyileşme özellikleriniz ve daha 
önce geçirmiş olduğunuz burun 
ameliyatları estetik burun ameliyatı-
nızın sonuçları üzerinde önemli etki 
yapmaktadır.

Burnunuz yüzünüzün tam ortasında 
ve siz aynaya baktığınızda ya da size 
bakıldığında yüzünüzde ilk dikkat 
çeken yapıdır. Güzel ve çekici bir 
burun, kendi içinde belli oranlara 
sahip aynı zamanda diğer yüz ya-
pılarınız arasında silik kalmayan ve 

kendisini gösteren bir burundur. Bu 
nedenle ameliyatın amacı tek başına 
çok güzel bir burun yapmak değil 
yüzünüze en uygun olacak burnu 
yapmaktır. Bu amaca ulaşmak için 
çoğu zaman mevcut dokularda kü-
çültme yapılmakla beraber özellikle 
daha önce ameliyat olmuş hastalarda 
burna doku ekleyerek bazı bölgeleri-
ni büyütmek gerekmektedir.
Buruna doku eklemek gereken du-
rumlarda genellikle kulak ya da ka-
burgadan alınan kıkırdak parçaları 
gibi hastanın kendi dokuları tercih 
edilmektedir. Hastanın kendi do-
kusu dışındaki her türlü materyalin 
özellikle destek amaçlı olarak kul-
lanılmaları durumunda uzun dönem 
başarı oranları düşük, enfeksiyon, 
atılma gibi sorunlar yaşama ihtima-
li yüksek olmaktadır. Homogreft 
olarak isimlendirilen kadavralardan 
elde edilen ve özel işlemlerle anti-
jenik yapıları temizlenmiş kaburga 
kıkırdakları yüzeysel kontur düzen-
sizliklerini saklamak amacı ile en 
fazla tercih edilen materyallerden 
birisidir. Orta uzun vadede volüm 
kaybetmelerine karşın güçlü bir bağ 
dokusuna dönüşmeleri nedeni ile bu-
run hatları üzerindeki etkileri devam 
etmektedir.

AMELİYAT TEKNİKLERİ
Burun estetik ameliyatları en çok 
yapılan estetik amaçlı ameliyatlar-
dandır. Ameliyat süresi, burundaki 
şekilsel problemin tipine, birlikte 
bulunabilecek burun içi eğriliği, ana-
tomik varyasyonlar, burun eti büyü-
mesi, kronik sinüzit gibi patolojilere 
ve uygulanacak cerrahi tekniğe bağ-
lı olarak değişmekle beraber genel 
olarak 2-3 saat civarında sürmekte-
dir. Ancak kulak, kaburga gibi baş-
ka bölgelerden doku alınmasını da 
gerektiren özel durumlarda bu süre 
daha uzun olabilmektedir.

Cerrahi Teknikler
Rinoplasti ameliyatlarında kullanı-
lan başlıca teknikler şunlardır;
• Mikrorinoplasti
• Tipplasti
• Açık Rinoplasti
• Kapalı Rinoplasti
Burun sırtında az miktarda şekil 
bozukluğu olan ve burnun üst ke-
mik kısmı geniş olmayan hastalarda 
mikrorinoplasti tekniği kullanılabil-



mektedir. Bu teknikte burun içinden 
yapılan kesilerle burun sırtına ulaşıl-
makta ve özel tıraşlayıcı sistemler 
(microdebrider) kullanılarak burun 
sırtına şekil verilmektedir. Yapılan 
müdahale oldukça sınırlı olmakta, 
burun sırtına doğal yuvarlak şeklini 
vermeye yönelik yan burun kemiği 
kırıklarına gerek olmadığı ve burun 
ucuna müdahale çok sınırlı olduğu 
için iyileşme genellikle göz çevre-
sinde morarma ve şişme dahi olma-
dan çok kısa zamanda tamamlanabil-
mektedir. Mikrorinoplasti tekniğinde 
başarılı olmanın en önemli şartı uy-
gun hasta seçimi ve hasta ve dokto-
run ameliyattan beklentilerin ameli-
yat öncesinde gerçekçi olarak ortaya 
konulmasıdır.

Burnun kemik yapılarına herhan-
gi bir müdahale yapılmadan sadece 
kıkırdak yapıdaki uç kısmının şekil 
bozukluklarını düzeltmek amacı ile 
yapılan ameliyatlar tipplasti olarak 
isimlendirilmektedir. Bu ameliyatta 
çok sınırlı problemler dışında hemen 
her zaman açık teknik tercih edil-
mektedir. Tipplasti ameliyatı ile bu-
run ucu düşüklüklerini ve asimetrile-

rini düzeltmek, dolgun burun uçlarını 
küçültmek, burun profil görünümün-
deki uç noktasını belirginleştirmek 
veya burun girişini daraltan kıkırdak 
açılanmalarını düzeltmek mümkün 
olmaktadır. Ameliyat sırasında ke-
mik yapılara müdahale yapılmaması 
nedeni ile ameliyat sonrasında göz-
ler çevresinde şişme ve renk değişik-
liği genellikle izlenmemektedir. Bu-
run üzerinde bir haftalık bir bandaj 
uygulaması yeterli olduğundan tipp-
lasti ameliyatı sonrasında hastaların 
normal günlük yaşantılarına dönme-
leri oldukça hızlı olmaktadır.

Burun ucunda şekilsel bozukluk ya 
da asimetri olan, daha önce ameli-
yat olmuş ve veya estetik ameliyatla 
beraber aynı seansta burun içindeki 
septumun eğikliğine (deviasyon) 
müdahale edilmesi gereken hastalar-
da en ideal yaklaşım açık rinoplasti 
tekniğidir. Rinoplasti yapılacak has-
taların çoğunda burun ucuna da mü-
dahale edilmesi gerektiği için açık 
rinoplasti günümüzde en fazla tercih 
edilen cerrahi teknik olmaktadır.

Açık rinoplasti ameliyatında iki bu-

run deliği arasındaki bölgenin (kolu-
mella) orta kısmından yatay bir kesi 
yapılarak ameliyata başlanmakta  ve 
burun derisi bu yolla kaldırıldıktan 
sonra burun ucunu oluşturan bü-
tün kıkırdak yapılar ortaya konu-
larak ameliyat direkt görüş altında 
yapılmaktadır. Bu şekilde yapılan 
ameliyatta simetrinin tam olarak 
sağlanmasının yanı sıra ihtiyaç olan 
bölgelere kıkırdak destekler yer-
leştirilip dikişlerle sabitlenebildiği 
için ameliyat sonrasında burnun ya 
da burun ucunun şekil değiştirme-
si, burun ucunun düşmesi, burun içi 
septumun kayması gibi riskler en aza 
indirgenmektedir.

Açık teknikte burun içi kıkırdak per-
deye (septum) tam olarak hakim olu-
nabildiği için bu yapıdaki özellikle 
burun sırtına yakın olan eğiklikler 
uygun yöntemlerle, gerekirse kıkır-
dak parçalar eklenerek tam olarak 
düzeltilebilmekte, daha önceki ame-
liyatlarda oluşan kıkırdak eksiklikle-
ri tam ve simetrik olarak onarılabil-
mektedir. Açık teknik ameliyatlarda 
burun uç kısmında yapılan kesi uy-
gun teknik ve materyallerle kapa-
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tıldığında yaklaşık 1,5-2 ay içinde 
fark edilmeyecek şekilde hemen 
tamamen iyileşmektedir.

Burun ucunda ve septumunda belir-
gin problemi olmayan, asıl şikayeti 
burun sırtında kemik ve kıkırdak çı-
kıntı (dorsal hump) olan veya önce-
ki ameliyatı takiben burun sırtında 
basit yüzeyel düzensizlikler kalmış 
olan hastalarda kapalı rinoplasti tek-
niği tercih edilmektedir.

Bu teknikte burun delikleri için-
den yapılan kesilerle burun sırtına 
ulaşılmakta ve buradaki şekilsel 
bozukluklara gereken müdahaleler 
yapılmaktadır. Kapalı teknik uygun 
seçilmiş hastalarda ameliyatın daha 
kısa sürede yapılmasını sağlamakta, 
burun ucunda çok az miktarda ödem 
oluşması nedeni ile iyileşme daha 
kısa sürmektedir.

Ameliyatlarda burun sırtındaki 
kemik ve kıkırdak çıkıntı alındık-
tan sonra burun sırtına karşıdan 
bakışta doğal görüntü verebilmek 
için burun kemikleri kırarak birbi-
rine yaklaştırılmakta ve buna bağlı 
olarak ameliyat sonrasında gözler 
çevresinde bir miktar morarma ve 
şişme olmaktadır. Bu ödem ve renk 
değişiklikleri yaklaşık 7-12 günde 
hemen tamamen kaybolmaktadır. 
Son zamanlarda kullanılmaya baş-
lanan “hiloterapi” uygulaması, özel 
bir maske yardımı ile gözler çevre-
sine 15-18 derecede soğuk uygulan-
maktadır. Lenf ve kan dolaşımını 
aktif tutan bu uygulama ile ameliyat 
sonrasında gözler çevresinde oluşan 
şişme ve renk değişiklikleri önemli 
ölçüde engellenebilmektedir.

Özel durumlar dışında buruna tam-
pon konulması gerekmediğinden 
çoğu hastada ameliyat tamponsuz 
olarak yapılabilmektedir.

Burun dışına uygulanan bandaj ve 
plastik alçı ameliyattan sonra bi-
rinci haftada yenilenmekte, 10-14. 
günlerde çıkartılmaktadır.

Burnun hareket etmeyen bir yapı 
olması nedeni ile ameliyat sonrası 
ciddi ağrı olmamakta basit ağrı ke-
siciler genellikle yeterli olmaktadır.

Ameliyat sırasında burun etlerini 
küçültmek amacı ile koterizaston, 
radyofrekans ya da mikrodebrider 
gibi kanama yapmayan teknikler 
dışında bir cerrahi müdahale yapıl-
mışsa ameliyat sonrasında kanama 
riskini azaltmak için buruna tampon 
konulması gerekebilir. Bu tampon 
yumuşak bir sünger yapısında olup 
tıkanıklık dışında ciddi bir problem 
yaratmamakta ve ameliyat sonrası 
ikinci günde alınmaktadır.

Ameliyat sonrası fazla sıcak olma-
yan bir ortamda ve baş hafif yüksek 
olarak istirahat edilmesi önerilir.

İlk 24-36 saatte gözler üzerine ara-
lıklı soğuk tatbiki yapılması sişlik 
ve morlukların artmaması ve daha 
çabuk normale dönmesi için fayda-
lıdır.
İlk hafta içinde burunda olabilecek 
kabuklanma ve tıkanmalar için bir 
kez kontrole gelmek gerekebilir.

Burun estetik ameliyatı sonrasın-
da iyileşme zamanla olmakta ve 
tamamlanması yapılan ameliyatın 
tipine göre 6-12 ay sürebilmekte-
dir. Bu süreçte burun ilk haftalarda 
daha çabuk, takiben yavaş yavaş 
şekil değiştirerek istenen sonuca 
ulaşılmaktadır. Bu nedenle ameliyat 
sonrası erken dönemde burnun gö-
rüntüsünün istenen gibi olmaması 
son derece doğaldır, zamanla ödem 
azalıp cilt normal kalınlığına gel-
dikçe burnun şekli de istenen yönde 
değişecektir. Aynı şekilde ameliyat 
sonrası erken dönemde tam isteni-
len sonucun izlenmesi ise kullanılan 
tekniğe ve yapılan işlemlere bağlı 
olarak farklılıklar olsa da, zamanla 
istenenden daha değişik bir sonucun 
oluşma ihtimalini akla getirmelidir.

Zaman içinde burun şeklinde olu-
şan değişikliklerin ameliyatı yapan 
doktorla birlikte takip edilmesi en 
uygun yol olacaktır.

BURUN ESTETİĞİ SONRASI 
DİKKAT EDİLECEK HUSUS-
LAR

• Burnunuz üzerindeki alçı 10-14 
gün arasında kalacaktır. Islanmama-
sı gerekmektedir. Aşırı sıcak ya da 

buharlı yerlerde bulunmanız terle-
me ile bu alçının gevşemesine ya da 
çıkmasına neden olabilir.

• llk 24-36 saatte gözleriniz üzerine 
aralıklı olarak soğuk tatbiki (saat 
başı 5-10 dakika) yapılmalıdır.

• Ameliyat sonrası 5 gün fiziksel ak-
tiviteden mümkün olduğunca uzak 
durulmalı ve başınız yüksekte ola-
cak şekilde istirahat etmelisiniz.

• Bir hafta boyunca aşırı yüz mimik-
leri ve gülmekten kaçınınız.

• Açık teknik ameliyat yapılmış 
ise burun ucundaki dikişleriniz 5-7 
günde doktorunuz tarafından alına-
caktır.

• Burun ameliyatınızdan sonra göz 
altlarınızda ve yüzünüzde şişme 
olabilir. Bu şişlikler ve renk deği-
şiklikleri 1-2 hafta içinde tamamen 
geçecektir.

• Burnunuz açıldıktan sonra burun 
cildinizi nazik bir şekilde sıvı sabun 
veya özel losyonlarla temizleye-
bilirsiniz. Bandaj alındıktan sonra 
makyaj yapabilirsiniz.

• Ameliyatı takip eden üç hafta bo-
yunca burna darbe riskini artıran 
boğazlı kazak veya dar boyunlu giy-
siler giymemeniz uygun olur.

• Üç hafta süreyle burnunuza sert bir 
şekilde dokunmamanız, ilk 6 hafta 
burna darbe gelme ihtimali olan ak-
tivitelerden kaçınmanız gerekir.

• 6 Hafta boyunca gözlük kullanma-
manız daha sonraki dönemde hafif 
çerçeveli gözlükler kullanmanız 
önerilir

• Operasyonu takip eden 6 ay bo-
yunca burun cildinizin güneş ışığın-
dan korunarak yanmasını engelle-
meniz gerekir.

• Aşırı sıcak burnunuzda şişmeye 
neden olacağından bu tür ortamlar-
da bulunamamanız önerilir.

• Doktorunuzun verdiği ilaçlar dı-
şında ilaç alınmamalıdır.

SAĞLIK 75
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BAKLAVAMIZA 
AB İŞARETİ

GazİanTep BaKlavası paTenT aldı. 4. TÜrK paTenT ödÜllerİ Törenİne 
KaTılan CumhurBaşKanı reCep Tayyİp erdoğan, paTenTİ alınan GazİanTep 

BaKlavalarının TanıTıldığı sTandı Gezdİ.

u m h u r b a ş k a n ı 
Erdoğan’a, Gaziantep 
Büyükşehir Belediye 
Başkanı Fatma Şahin ta-
rafından Gaziantep yö-
resine ait baklavalar ta-
nıtıldı. Cumhurbaşkanı 

Erdoğan, Gaziantep Belediye Başka-
nı Şahin’e, “Gıdanın TSE standardı 
olmaz, çünkü mekanik değildir, de-
ğişkendir” dedi.
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-

doğan, Gaziantep baklavalarının 
tanıtıldığı stantta bir sürprizle de 
karşılaştı. Cumhurbaşkanlığı forsu 
şeklinde ve sarı-kırmızı renklerde 
hazırlanan baklavayı gören Cumhur-
başkanı Erdoğan, baklavanın renkli 
olmasına atıfta bulunarak, baklava-
nın organik olup olmadığını, renk-
lendirmede kullanılan boyanın gıda 
için uygun olup olmadığını sordu.

Gaziantep Sanayi Odası Yönetim Ku-

rulu Başkanı Adil Konukoğlu’nun, 
renklendirmede organik gıda bo-
yalarının kullanıldığını söylemesi 
üzerine Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
baklavanın güvenle yenilebileceğini 
söyledi.

“GIDA SEKTÖRÜNDE DE BU 
ŞEKİLDE ADETA BİR MERKEZ 
KONUMUNDA”

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-

C
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ğan, baklavaların görüntüsüne ba-
kıldığı zaman tamamen bir cazibe 
merkezi olduğunu dile getirdi.
Gaziantep’in özellikle baklavalarıy-
la, kebabıyla çok meşhur olduğunu 
kaydeden Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Gaziantep’in 264 çeşit yemeğinin 
olduğunu, bu noktada Gaziantep’in 
sanayisiyle olduğu gibi gıda sektö-
ründe de bu şekilde adeta bir mer-
kez konumunda olduğunu vurgula-
dı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, alt ya-
pısıyla, üst yapısıyla değişen bir 
Gaziantep’in bulunduğuna dikkat 
çekerek, “Gaziantep’in bugünlere 
gelmesinde emeği geçen hükümet-
lerimizi, yerel yönetimlerimizi ger-
çekten kutluyorum. Bundan sonrada 
bu başarıların artarak devam edece-
ğine inanıyorum” diye konuştu.

Gaziantep’in gıda da bile patent 
alan bir il olduğunun altını çizen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Gazian-
teplilere hayırlı olması dileğinde 
bulundu.
Forslu baklavanın görünüşünün de 

güzel olduğunu ifade eden Erdoğan, 
baklavanın sarı-kırmızı renklerine 
dikkati çekerek, “Bunu yaparken 
Fenerli yapmalıydınız” diyerek gül-
dü.

“SÖZDE DEĞİL KAĞIT ÜZE-
RİNDE YApACAĞIZ”

Gaziantep Büyükşehir Belediye 
Başkanı Fatma Şahin ise, gazeteci-
lere yaptığı açıklamada, ilk kez bir 
ürünün AB işareti aldığına dikkat 
çekti.
Bunun çok önemli bir durum oldu-
ğunu, bunun için 5 yıl mücadele ve-
rildiğinin altını çizen Şahin, “Şimdi 
biz yeni bir dünyada, yeni bir Tür-
kiye vizyonu ile gidiyoruz. Dola-
yısıyla standartları olan ve bu stan-
dartlara göre her türlü ürünü alt yapı 
koyan bir bakış açısıyla yola devam 
etmemiz gerekiyor” diye konuştu.

Baklavanın, bakırın, fıstığın ve zey-
tinin coğrafi işaretlerini aldıklarına 
vurgu yapan Şahin, aksi takdirde 
komşu ülkelere bunun kaptırıldığını 

aktardı. Başkan Şahin’in Türk ürün-
lerinin Avrupa’da Yunan ürünü gibi 
lansmanının yapıldığını belirterek, 
“Bunlar bize ait, bizim toprağımıza 
ait. Şimdi artık biz buna sahip çıkı-
yoruz. Yunanistan’ın bizim diyeceği 
bir şey kalmadı. Şuanda bugün bile 
bizim başvurduğumuz ürünlerimiz 
var. Bunların hepsini biz sözde de-
ğil kağıt üzerinde yapacağız” dedi.

“KALORİSİ EN DÜŞÜK BAK-
LAVA ANTEp’İN”

Bu konuda iddialı olduklarını kay-
deden Başkan Şahin, Cumhurbaş-
kanlığı forsu şeklinde ve sarı-kır-
mızı olarak hazırlanan baklava ile 
ilgili açıklamalarda da bulundu. 
Şahin, Cumhurbaşkanlığı Forsu 
şeklinde yapılan baklavanın yapımı 
için çok emek verildiğini söyledi. 
Baklavaların içerisinde en kalorisi 
düşün olan baklavanın Gaziantep 
baklavası olduğunu konusunda id-
dialı açıklamalarda buluna Başkan 
Şahin, hamur, şeker ve fıstıkların 
kaliteli olmasını örnek verdi.
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jAPONLARLA İŞBİRLİĞİ 
PROTOKOLü İMZALANDI

RC1 ve TRC2 
Bölgeleri’nde Ta-
rımsal Sanayinin 
Rekabetçiliğinin 
Geliştirilmesi Pro-
jesi” kapsamın-
da bölgeye gelen 

JICA Heyeti ile Antepfıstığı Araş-
tırma İstasyonu Müdürlüğü, Gazi-
antep Gıda, Tarım ve Hayvancılık 
İl Müdürlüğü, Gaziantep Ticaret 
Borsası, KOSGEB Gaziantep Hiz-
met Merkezi Müdürlüğü, Gazian-
tep Sanayi Odası, Nizip Antepfıs-
tığı ve Zeytin Üreticileri Birliği 
Derneği, Gaziantep Üniversitesi 
Gıda Mühendisliği Bölümü ziya-
ret edilerek proje hakkında görüş 
alışverişinde bulunuldu. Ziyaretler 
kapsamında İpekyolu Kalkınma 
Ajansı tarafından da desteklenen 
Kilis Organik Zeytin Üreticileri 
Birliği’ne ait Kilizi Entegre Orga-
nik Zeytinyağı Tesisi’ne de incele-
me ziyaretinde bulunuldu.

Heyet tarafından daha sonra 
“Japonya’da Tarımsal Sanayide 
Bölgesel Markalaşma” başlıklı 
bir seminer düzenlendi. Semine-
re ziyaret edilen tüm kamu ku-
rum yetkilileri ve Ajans uzman-
ları katılım sağladı. Heyet ayrıca 
İpekyolu Kalkınma Ajansı Genel 
Sekreteri Dr. Bülent Özkan ile de 
bir görüşme gerçekleştirerek pro-
je kapsamında yapılacak faaliyet-
ler hakkında bilgi verdi. İpekyolu 

T

İpeKyolu KalKınma ajansı (İKa) TaraFından hazırlanaraK japon 
uluslararası İşBİrlİğİ ajansı (jıCa) TaraFından desTeKlenmesİne Karar 

verİlen TeKnİK İşBİrlİğİ projesİ Kapsamında japon uzmanlar TrC1 
(GazİanTep, adıyaman, Kİlİs) BölGesİ’nİ zİyareT eTTİ.
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Kalkınma Ajansı Genel Sekreteri Dr. 
Bülent Özkan, JICA ile 2 yıl önce 
başlatılan girişimlerin sonuca yaklaş-
tığını ifade ederek geliştirilen proje 
kapsamında İKA ile JICA arasındaki 
işbirliğinin artarak devam edeceğini 
belirtti. Ziyaretlerin ardından Ka-
racadağ Kalkınma Ajansı Şanlıurfa 
Yatırım Destek Ofisi’nde düzenlenen 

projenin ayrıntılarının görüşüldüğü 
toplantıyla devam etti. Toplantıda 
görüşülen konuları içeren ön proto-
kol imzalandı. İmzalanan protokole 
ilişkin yasal prosedürlerin tamam-
lanmasının ardından proje hayata 
geçirilecek. JICA Genel Direktörü 
Başdanışmanı Tomochika Motomu-
ra, JICA Kıdemli Uzmanı Takafu-

mi Ueda, JICA Direktör Yardımcısı 
Maki Nakamura, Markalaşma Da-
nışmanı Kazuo Kaneko ve Japon 
Uluslararası Kalkınma Merkezi’nden 
(IDCJ) Kıdemli Ekonomist Naoko 
Toriumi’den oluşan heyete, JICA 
Türkiye Ofisi yetkilileri Taichi Mina-
mitani, Dr. Emin Özdamar, Ali Bekin 
ve Ajans uzmanları eşlik etti.
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GENÇ GİRİŞİMCİLER 
ÖDüLLENDİRİLDİ

AÜN Teknopark, Tar-
geT, Asfari Fondutati-
on ve TDP işbirliğiyle 
düzenlenen, sponsorlu-
ğunu SPARK’ın üstlen-
diği Genç Girişimciler 

Programı’nın açılış konuşmasını 
yapan SPARK Gaziantep Bölge So-
rumlusu NasserIshaqz, Türk ve Su-
riyeli girişimci öğrencilerden 100 
başvurunun olduğunu, bunlardan 
30’unun eğitime alındığını belirte-
rek, etkinliğe destek veren herke-
se teşekkür etti. TargeT Teknoloji 
Transfer Ofisi Genel Müdürü Ekrem 
Tekin ise konuşmasında, başarılı bir 
çalışma dönemi geçirdiklerini belir-
tirken, ödül kazananlara TargeT’ten 
üç aylık bir danışmanlık hizmeti ve-
receklerini ve iş fikirlerinin hayata 
geçirilmesi konusunda yardımcı ola-
caklarını açıkladı.

Daha sonra konuşan Gaziantep Üni-
versitesi Rektörü Prof. Dr. Yavuz 
Coşkun ise, bu girişimcilik projesi-
nin genç girişimci öğrenciler için bir 
sertifika programı olduğunu belirtti. 

ALKIŞLIK pROjELER

Genç Girişimciler Programı’nda 
Shaima Asasmi, Taima Marravi ve 
Fatma Esen’in ortak çalışması olan 
Art Cafe Projesi, Dima Alhabbal ve 
Emre Güler’in ortak projesi olan 
Pepino Sağlıklı Reçel Projesi ve 
Mustafa Gahzel, Reşat sürücü ve 
Shuaib Al Chihabi’nin ortak projesi 
ReatRcycle Projesi ödüle layık bu-
lundu. Ödül kazanan proje sahiple-
rine GAÜN Rektörü Prof. Dr. Yavuz 
Coşkun tarafından 3000’er TL’lik 
hediye çekleri takdim edildi. GAÜN 
Teknopark, TARGET, Asfari Fondu-

tation ve TDP işbirliğiyle düzenle-
nen Genç Girişimciler Programı’nda 
3000 Avro ödül kazanan projelerden 
REART Projesi, plastik, cam, şişe, 
tahta gibi geri dönüşüme elverişli 
olan çöplerden hediyelik ve deko-
ratif eşyalar üretmeyi öngörüyor. 
Bir başka ödüllü proje olan Pepi-
no Reçeli Projesi ile ise, tropik bir 
meyve olan Pepino’nun yetiştirilip, 
bundan reçel üretimi yapılması ve 
bunun özellikle diyabet hastalarının 
tedavisinde kullanılmasını içeren 
bir proje. Arti Cafe Projesi’nde ise 
Türk ve Suriye kültürünün bir arada 
bulunabileceği, yiyecek, içecek, mü-
zik, kitap kombini ile kültürlerarası 
bir işbirliğinin hayata geçirilmesi 
planlanıyor. Böylelikle, Türk ve Su-
riyeli yurttaşların birbirlerine daha 
iyi anlayacakları ilkesinden hareket 
ediliyor.

G

GazİanTep ÜnİversİTesİ’nde dÜzenlenen GazİanTep Genç 
GİrİşİmCİler proGramı’nda Başarılı Bulunan projelerİn 
ödÜllerİ, sahİplerİne verİldİ. ödÜl Törenİnde Konuşan 

GaÜn reKTörÜ proF. dr. yavuz CoşKun, yenİ FİKİrlerİn 
desTeKçİsİ olmaya devam edeCeKlerİnİ söyledİ. 
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GAZİANTEP’TE MOBİLYA 
FUARI DüZENLENDİ

GazİanTep TİCareT odası (GTo) TaraFından “2. moBeF 
moBİlya, deKorasyon, orman ÜrÜnlerİ ve moBİlya 

aKsesuarları Fuarı” dÜzenlendİ. 

TO ve Erexpo Fuarcı-
lık işbirliğinde Ortado-
ğu Fuar Merkezi’nde 
(OFM) 7 Mayıs’ta açı-
lan fuar, 10 Mayıs’a 
kadar ziyaretçileri ağır-

ladı. GTO Yönetim Kurulu Başkanı 
Eyüp Bartık, Türkiye’yi geleceğe ta-
şıyacak önemli sektörlerden birisinin 
de mobilya sektörü olduğunu ifade 
etti. Bartık, “Dünya mobilya sektö-
ründeki pazar payımız yüzde 1. Coğ-
rafyamızı düşündüğümüzde bu oran 
çok hızlı artırılabilir. Mobilya sektö-
ründeki pazar payımızı artırmak isti-
yoruz. Biz oda olarak bu konuda her 
türlü desteği vermeye hazırız” diye 
konuştu.

Suriye, Irak ve İran’ın Türkiye ve 
bölge için önemli pazarlardan oldu-
ğunu ifade eden Bartık,“Bizim için 
önemli olan pazarlardan birisi de 
Rusya. Maalesef Rusya’da ağırlı-
ğımızı çok fazla hissettiremiyoruz. 
Kaynağı sonsuz olan bir ülkeden 
bahsediyoruz. Bu pazarı mutlaka 

değerlendirmemiz gerekiyor. Rusya 
zor ve sıkıntılı bir pazar. Bu pazarda 
ayak seslerimizi mutlaka duyurma-
mız gerekiyor.” 
Bartık, Gaziantep’in zorları başaran 
bir şehir olarak anıldığını vurgula-
yarak, fuarcılıkta da önemli mesafe-
ler kat ederek “fuarlar şehri” olarak 
anılmaya başlandığını belirtti.

AK Parti Genel Merkez Ekonomi 
İşleri Başkan Yardımcısı ve Gazian-
tep Milletvekili Nejat Koçer açılışta 
yaptığı konuşmada Gaziantep’in hep 
ilkleri başardığını ve Türkiye’ye hep 
yeni mesajlar verdiğini ifade etti.
Şehirde farklı düşünen, farklı işler 
yapan, geleceğe vizyonla bakan an-
layışın varlığına işaret eden Koçer, 
“Gaziantep, bugün buradan ekono-
mik anlamda bir mesaj daha veriyor. 
Altı ayın içerisinde aynı sektörde 
ikinci fuarı açmanın başarılı bir ör-
neğini ortaya koyuyor. Çünkü bir 
taraftan ekonomik kriz algısı oluş-
turulmaya çalışılırken, bir taraftan 
Gaziantep sanayisi ve ekonomisi 

üzerinde farklı düşünceler paylaşan 
fikirler oldukça, bu gibi aktivitelerin 
çok önemi var” dedi.

Büyükşehir Belediye Başkanı Fatma 
Şahin ise, Gaziantep’in dünyanın re-
kabet etme gücüne sahip 7’nci şehri 
olduğunu söyledi. Türkiye’nin para-
dan para kazanılan bir ülke olmaktan 
çıktığına dikkati çeken Şahin, “İnsa-
na yatırım yapan bir bakış açısıyla 
yolumuza devam ediyoruz. Devlet 
ve milleti kaynaştıran, Anadolu’nun 
gücünü Ankara’ya ve bütün dünyaya 
yayan vizyonlu yöneticilere ihtiyacı-
mız var” diye konuştu.

Türkiye Ağaç İşleri Federasyonu 
Başkanı Alı Rıza Ercan ise, mobilya 
sektörünün ihracat şansı en yüksek 
sektörlerden birisi olduğunun altını 
çizdi.

Açılışa AK Parti Gaziantep millet-
vekilleri Şamil Tayyar, Mehmet Er-
doğan ve Halil Mazıcıoğlu ile diğer 
davetliler katıldı.

G



HALININ KALBİ 
GAZİANTEP’TE ATIYOR
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LMANYA, Çin, İran, 
Bangladeş, Özbekistan 
ve Ürdün gibi ülkelerden 
de katılımcı firmaların 
yer aldığı, 33’ü yabancı 
198 firmanın stant açtığı 

fuarda, makine halıları ve yan sanayi 
ürünleri sergilendi.

DÜNYAYA HALI 
GAZİANTEp’TEN GİDİYOR
Fuarın açılış konuşmasını yapan GTO 
Yönetim Kurulu Başkanı Eyüp Bartık, 
dünyada kullanılan her dört halıdan bi-
risinin Gaziantep’te üretildiği açıkladı. 
Tahta tezgâhlardan modern üretim mer-
kezlerine ulaşan halıcıların başarısını 
takdir eden Bartık, “Halıcılarımız ger-
çekten büyük başarılara imza attı. Zor-
lu bir süreci geride bırakarak buralara 
gelen halıcılarımız, dünyaya ürün satar 
hale geldi. Halıdaki başarıyı birçok sek-
töre modellemeye çalışıyoruz. Bundan 
20 yıl önce Avrupa’da halı kullanımı 

yoktu. Son yıllarda Avrupa da halı kul-
lanmaya başladı. Bunda da Gaziantepli 
halıcıların emeğinin var. Halıcılar Pazar 
payını büyüttü. Diğer sektörler de bu 
başarıyı örnek alıyor. Şehrin başarısını 
her yerde çok konuşuyoruz. Bu başarı 

çok çalışarak kazanıldı” dedi.

GAZİANTEp’İN ELİNDEN 
GİDEBİLİR
Güneydoğu Anadolu Halı İhracatçıları 
Birliği (GAHİB) Başkanı Selahattin 

A

‘domoTex TurKey maKİne halısı Fuarı’, GazİanTep orTadoğu Fuar merKezİ’nde 
(oFm) GerçeKleşTİrİldİ. GazİanTep TİCareT odası (GTo), GÜneydoğu 

anadolu halı İhraCaTçıları Bİrlİğİ ve GazİanTep halıCılar odası İşBİrlİğİ 
İle GerçeKleşTİrİlen Fuarın açılışını TÜrKİye BÜyÜK mİlleT meClİsİ (TBmm) 

BaşKanı Cemİl çİçeK yapTı.
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Kaplan ise halıcıların sıkıntılarını 
anlattı. Kaplan, DOMOTEX Tur-
key Halı Fuarı’nda yerin az olma-
sı nedeniyle katılmak isteyen bazı 
firmalara yer veremediklerini, bu 
yüzden acilen yeni bir hole ihtiyaç-
larının olduğunu bildirdi. Kaplan, 
180’in üzerinde halı firması bulunan 
Gaziantep’te yüksek teknolojiye sa-
hip bin 400 halı makinesi bulundu-
ğunu ve bunlarda yıllık 350 milyon 
metrekare makine halısı üretildiğine 
dikkati çekerek, halı sektörü için bir 
hayalin daha gerçekleştiğini vurgu-
ladı. Gaziantep’te halı fuarcılığının 
8 yıl önce çok zor şartlar altında 
başladığını anlatan Kaplan, “Her 
geçen gün fuarın itibarı ve ciddiyeti 
artıyor. Yerin az olmasından dolayı 
katılmak isteyen bazı firmalarımıza 
yer veremedik. Acilen yeni bir hole 
daha ihtiyacımız var. Bu durum 
gelecek yıllarda da çözülmezse is-
temeyerek de olsa geniş olan daha 
başka bir yerde fuar yapmak zorun-
da kalacağız” diye konuştu.

SANAYİMİZİN EN ÖNEMLİ 
SORUNU NİTELİKLİ 
ELEMANDIR
Türkiye Büyük Millet Meclisi 
(TBMM) Başkanı Cemil Çiçek 
ise konuşmasında, “Her işsizlik 
rakamları açıklandığında tartışma 
yaşıyoruz. Birçok yerde nitelikli 
elaman aranıyor. Sanayimizin en 
önemli sorunu nitelikli elemandır. 
193 üniversitemiz oldu bu sevindi-

ricidir. Rakamlar bizi yanıltmasın, 
rakamlar her zaman kaliteye tekabül 
etmiyor. Kaliteli eğitim veremezsek 
sayılar sorunları çözmeye yetmez” 
dedi. Bilgi üreten toplumla, bilgiyi 
kullanan toplum arasındaki maka-
sın her geçen gün arttığını söyleyen 
Çiçek, “Başkalarının ürettiği bilgiyi 
kullanan değil, kendi ürettiklerimi-
zi kullanma mecburiyetimiz var. O 
zaman birinci ligde olma şansımız 
var” ifadelerini kullandı.
Büyükşehir Belediye Başkanı Fat-
ma Şahin de, dünyanın halıcılık 
nabzının Gaziantep’te attığını söy-
ledi. Rekabeti yönettiklerini anlatan 
Şahin, bunun için de daha fazla ka-
liteli ürün üretmek gerektiğini ifade 
etti. Şahin, “Çaba ve emeğin sonun-
da yakalanan başarıyı alkışlıyorum. 
En büyük kaynağımız yetişmiş in-
san gücü, biz insanımıza güveniyo-
ruz” dedi.
Gaziantep Valisi Ali Yerlikaya da 
Gaziantep’i halının merkezi olarak 
tanımlayarak, kentin halı ihraca-
tında geldiği başarıya dikkati çekti. 
Yerlikaya, dünyada satılan her 4 
halıdan birinin Gaziantep’te üre-
tildiğini anımsatarak, kentte Allah 
vergisi bir girişimciliğin olduğunu 
dile getirdi.
Hannover Fairs Turkey Fuarcılık 
Yönetim Kurulu Üyesi Andreas 
Gruchow da halının merkezinde dü-
zenlenen fuarın verimli geçeceğini 
belirtti. Gruchow, fuara destek veren 
kuruluşlara teşekkür etti. 
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OTELCİLİK SEKTÖRü 
GAZİANTEP’TE BULUŞTU

ivan Gaziantep 
Otel’de gerçekleşen 
ve 2 gün boyunca 
devam eden prog-
ramında turizm ve 
otelcilik sektörünün 
Türkiye’nin dört bir 

tarafındaki temsilcileri buluştu. GA-
TOD Başkanı Mete Akcan ve Yö-
netim Kurulu üyelerinin ev sahipli-
ğindeki toplantılarda, Turizm Eski 
Bakanı Abdulkadir Ateş ve halen 
Kültür ve turizm Bakan Yardımcı-
lığını yapan Abdurrahman Arıcı ve 
TUROFED Başkanı Osman Ayık da 
hazır bulundu.

GATOD TUROFED’İN 14. BÖLGE 
DERNEĞİ OLDU
Gaziantep’teki toplantıda, Türkiye 
Otelciler Federasyonu (TÜROFED), 
GATOD’un üyeliğini kabul etti. GA-
TOD, TÜROFED’in 14. bölge der-
neği oldu. GATOD Başkanı Mete 
Akcan ve yönetim kurulu üyeleri-
nin hazır bulunduğu toplantıda bir 
konuşma gerçekleştiren TÜROFED 
Başkanı Osman Ayık, “Güneydo-
ğu Anadolu Bölgesi’ni temsil ede-

cek olan GATOD’un kurulması bizi 
mutlu etti. TÜROFED’e katılım ta-
leplerini memnuniyetle karşılayarak 
GATOD’u federasyonumuza kabul 
etmiş bulunmaktayız. Bundan sonra 
iyi bir işbirliği ile turizmin yaygın-
laşması ve turizm bilincini oluştur-
mak için daha çok çalışacağız. TÜ-
ROFED olarak yanınızdayız. Sizlerle 
daha iyi hedeflere koşacağız” dedi. 
Kültür ve Turizm Bakan Yardımcısı 
Abdurrahman Arıcı da “Sizlerle bir-
likte olmaktan dolayı çok mutluyum. 
Osman Ayık’ın dediği gibi Güneydo-
ğu Anadolu Bölgesi’nin örgütlenme-
si ve turizme dahil olması çok önemli 
bir konuydu. Bölgenin turizmde hak 
ettiği yere geleceğine inanıyorum. 
Hepinize turizme koyduğunuz katkı 
için teşekkür ediyorum. TÜROFED 
olarak Güneydoğu Anadolu Bölge-
si’ndeki arkadaşlarımıza her türlü 
yardıma hazırız” şeklinde konuştu. 

SEKTÖR TEMSİLCİLERİ 
GAZİANTEP’TEKİ ÜYELER İLE 
BULUŞTU
GATOD Başkanı Mete Akcan, 26 
Şubat 2015 tarihinde yaptıkları Genel 

Kurul ile GATOD yönetimini oluş-
turduklarını söyledi. 7 kişiden oluşan 
yönetim kurulu ve 51 üyesi ile Gü-
neydoğu Anadolu Bölgesi’nde faali-
yet göstereceklerini belirten Akcan, 
“TÜROFED Yönetim Kurulu’nu 
Gaziantep’te ağırlamaktan dolayı 
çok mutluyuz. Turizm ailesinin en 
büyük ailesine katılmış olmanın mut-
luluğu içerisindeyiz. Bizleri onurlan-
dırdığınız için teşekkür ederiz” dedi.

D
GazİanTep’Te meTe aKCan’ın BaşKanlığa seçİlmesİyle daha aKTİF Bİr yapıya BÜrÜnen 
GÜneydoğu anadolu TurİsTİK oTelCİler ve İşleTmeCİler derneğİ (GaTod), TÜrKİye 

Genelİnde en BÜyÜK örGÜTlÜ Kuruluş olan TÜrKİye oTelCİler Fedarasyonu(TuroFed)’İ 
GazİanTep’Te ağırladı. yöneTİm Kurulu ToplanTısını GazİanTep’Te GerçeKleşTİren 

TuroFed, GaTod’un Fedarasyona Üyelİğİnİ de KaBul eTTİ.



rogramın temel amacı 
ise kadın girişimciliği-
nin ülke ekonomisin-
deki rolünü artırmak 
ve kadınlar tarafından 
yönetilen işletmelerin 
büyümesini sağlamak 

olarak belirlendi. Türkiye’de kadınlar 
tarafından yönetilen işletmelerin, des-
tekten faydalanmak üzere programa 
başvuruda bulunmaları bekleniyor. 
Programa ilgi gösteren Türk bankala-
rına EBRD tarafından 300 milyon av-
roya kadar kredi akışı sağlanacak. AB 
ve İŞKUR, kredi imkanlarının iyileşti-
rilmesi, küçük işletmelere danışmanlık 
ve bankalara teknik destek verilmesi 
amacıyla programa toplam 38 milyon 
avroluk destek sağlıyor.
EBRD Türkiye Direktörü Jean Patrick 
Marquet, Türkiye’de kadınların işgü-
cüne katılım oranının düşüklüğünün 
önemli bir sorun olduğunu belirterek, 
“Bu oranın yüzde 30’un altında olması 
ekonominin önünde önemli ayak bağı” 
dedi. 
Marquet, “Kadın İşletmelerine Fi-
nansman ve Danışmanlık Desteği 
Programı”na ilişkin değerlendirmeler-
de bulundu.
Programın Türkiye için önemli oldu-
ğunu belirten Marquet, “Çünkü ka-
dınların işgücüne katılımı çok düşük, 
yüzde 30’un altında. Erkeklerin işgücü 
katılımının yarısından az. Bu durum 
ekonominin önündeki ayak bağı” dedi. 
Marquet, Türkiye’nin daha fazla kadını 
işgücüne kazandırarak, tam büyüme 
potansiyelini elde edebileceğini belirtti. 
Programın amacının sadece kadınları 
desteklemek olmadığını vurgulayan 
Marquet, “Nihayetinde biz küçük iş-
letmeleri büyütmek istiyoruz. Kadın 

girişimci sayısı birçok nedenden dolayı 
çok az. Kadınların mal varlığı sahibi 
olma ihtimali az olduğu için kullana-
cakları kredilere teminat gösteremi-
yorlar. Burada birçok faktör kadınların 
özel destek ihtiyacı olduğunu gösteri-
yor” diye konuştu.
Marquet, programın kadın girişimcile-
rin kurdukları şirketlere, pazarlamadan 
şirket yönetimine kadar danışmanlık 
hizmetlerini de kapsadığını dile geti-
rerek, “Aynı zamanda bu işletmelere 
kredi verilmesi için yerel bankaların 
desteklenmesini de içeriyor. Bankaları 
eğitiyoruz ve bağışçılarımız sayesin-
de bir miktar risk teminatı sağlayarak, 
bankaların daha fazla risk almasını sağ-
lamaya çalışıyoruz” ifadesini kullandı.
Yardımcı olmaya çalıştıkları işletme-
lerin halihazırda kurulu ve işleyen fir-
malar olduğunu anlatan Marquet şöyle 
dedi:
“Bunun iyi bir örneği, iki kadının sa-
hibi olduğu Diyarbakır’daki bir araç 
kiralama şirketi. Şirketin, elektronik 
rezervasyon için bir web sitesi yoktu. 
Müşteriler hizmete erişimi sorunlu ol-

duğu için şirketin potansiyelinin far-
kında olmuyorlardı. Biz de bu şirkete 
internet sitesinde elektronik rezervas-
yon sunması için teknik yardım sağla-
dık. Bu yardım şirketin cirosunu yüzde 
29 oranında arttırdı, işyeri açısından ol-
dukça büyük bir etkisi oldu ve sadece 
bu büyümeyle şirketin iki yeni perso-
neli işe almasını sağladı.”
Kadın işletmelerinde bilgi, deneyim ve 
finansmana erişimde eksiklik olduğuna 
dikkati çeken Marquet, bunları gider-
mek için KOBİ’lere bilgiye ulaşmada 
teknik yardım yaptıklarını ve finans-
mana erişimi kolaylaştırmak için de 
yerel bankalarla çalıştıklarını söyledi. 
Marquet, Türkiye’deki her bankanın 
her fikre açık olmadığını belirterek 
şöyle devam etti:
 “Bizim enerji verimliliğinde, konut 
yatırımlarında, kadının iş hayatındaki 
konumu ve tarım gibi alanlarda uygu-
lamalarımız var. Yani çeşitli bankalara 
sunduğumuz ve onların stratejilerini en 
uygun olanı seçebildiği araçları sunu-
yoruz. Kadın İşletmelerine Finansman 
ve Danışmanlık Desteği Programı’nı 
örnek alırsak, geçen yıl programa 
başladık ve şuanda kayıt olmuş dört 
banka var. Vakıfbank, Finansbank, İş 
Bankası ve Türkiye Ekonomi Ban-
kası (TEB). Bu yıl içinde kayıt ol-
masını beklediğimiz iki bankayla da 
konuşuyoruz.”(AA)

P

İŞ KURACAK 
KADINLARA MüjDE

avrupa İmar ve KalKınma BanKası’nın “Kadın 
İşleTmelerİne Fİnansman ve danışmanlıK 

desTeğİ proGramı”nda GazİanTep önCelİKlİ 
BölGe İlan edİldİ.
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TÜrKİye İhraCaTçılar meClİsİ (Tİm) TaraFından GeleneKsel hale GeTİrİlen 
ve yılın çeyreKlerİne Göre GerçeKleşme ve BeKlenTİlerİ değerlendİren 
eğİlİm anKeTİ çalışmasının 2015 yılı BİrİnCİ çeyreK GerçeKleşme ve İKİnCİ 

çeyreK BeKlenTİ sonuçları açıKlandı. 

İHRACATÇI UMUDUNU 
KORUYOR

ÜİK verilerine göre, 
bu yılın ilk üç ayın-
da ihracat geçen yılın 
aynı dönemine göre 
yüzde 7,5 azalarak 
37 milyar 127 milyon 

738 bin dolara gerilerken, ithalat 
da yüzde 9 düşüşle 52 milyar 293 
milyon 15 bin dolar düzeyinde 
gerçekleşti. Söz konusu dönemde 

dış ticaret açığı yüzde 12,5 düşüşle 
15 milyar 165 milyon 277 bin do-
lar olarak hesaplanırken, ihracatın 
ithalatı karşılama oranı yüzde 71 
oldu.

Dış ticarette ilk çeyrek rakamları 
dikkate alındığında, Türkiye yüzde 
71 düzeyindeki dış ticaret dengesi 
ile son 6 yılın en yüksek ilk çeyrek 

düzeyine ulaşmış oldu. İlk çeyrek 
itibarıyla ihracatın ithalatı karşı-
lama oranı 2014’te yüzde 69,8, 
2013’te yüzde 62,9, 2012’de yüzde 
63, 2011’de yüzde 56,1, 2010’da 
yüzde 67,6 düzeyindeydi. Bu oran, 
2009 yılının ilk çeyreğinde yüzde 
85,1 seviyesinde bulunurken, söz 
konusu yılın sonunda ise yüzde 
72,5 seviyesinde gerçekleşmişti.

T
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TÜrKİye’de İhraCaTın İThalaTı Karşılama oranı, yılın İlK 
Üç ayında orTalama yÜzde 71 İle son 6 yılın en yÜKseK 

sevİyesİne ulaşTı.

SON 6 YILIN EN İYİSİ!

TÜİK verilerine göre, 
bu yılın ilk üç ayında 
ihracat geçen yılın 
aynı dönemine göre 
yüzde 7,5 azalarak 
37 milyar 127 milyon 

738 bin dolara gerilerken, ithalat 
da yüzde 9 düşüşle 52 milyar 293 
milyon 15 bin dolar düzeyinde 
gerçekleşti. Söz konusu dönemde 

dış ticaret açığı yüzde 12,5 düşüşle 
15 milyar 165 milyon 277 bin do-
lar olarak hesaplanırken, ihracatın 
ithalatı karşılama oranı yüzde 71 
oldu.

Dış ticarette ilk çeyrek rakamları 
dikkate alındığında, Türkiye yüzde 
71 düzeyindeki dış ticaret dengesi 
ile son 6 yılın en yüksek ilk çeyrek 

düzeyine ulaşmış oldu. İlk çeyrek 
itibarıyla ihracatın ithalatı karşı-
lama oranı 2014’te yüzde 69,8, 
2013’te yüzde 62,9, 2012’de yüzde 
63, 2011’de yüzde 56,1, 2010’da 
yüzde 67,6 düzeyindeydi. Bu oran, 
2009 yılının ilk çeyreğinde yüzde 
85,1 seviyesinde bulunurken, söz 
konusu yılın sonunda ise yüzde 
72,5 seviyesinde gerçekleşmişti.

G



Bİrleşme ve saTın almalarda yılın İlK dörT ayında Toplam değerİ yaKlaşıK 
5 mİlyar dolar olmaK Üzere 60’a yaKın İşlem GerçeKleşTİrİlİrKen Bu 
İşlemlerİn yarısından Fazlasını yaBanCı yaTırımCılar GerçeKleşTİrdİ.

ILBAŞINDAN bugü-
ne kadar olan dönemde 
yabancılar Türkiye’de 
40 şirket satın aldı. Ya-
bancıların bu dönemde 
en fazla ilgi gösterdiği 

sektörler bilişim, imalat, enerji ve 
perakende oldu. Yerli yatırımcılar da 
dahil edildiğinde bu yıl birleşme ve 
satın almalarda yıl başından bu yana 
60’a yakın işlem gerçekleştirildi. 
Uzmanlar, geçen yılın aynı dönemi-
ne göre yabancıların satın aldığı şir-
ket sayısında azalma olmasına rağ-
men işlem hacminde önemli oranda 
artış gerçekleştiğini ifade ediyor.

İLK 4 AYDA 5 MİLYAR DOLAR-
LIK SATIN ALMA

Deloitte Türkiye Durum Tespit, Bir-
leşme ve Satın Almalar Lideri Başak 
Vardar, konuya ilişkin yaptığı de-
ğerlendirmede, yatırımcıların Türk 
şirketlerine ilgisinin devam ettiğini 
söyledi. Bu yılın ilk dört ayındaki 
birleşme ve satın alma işlemlerinin 
birkaç gün önce açıklanan Ak Gıda 
ve yemeksepeti.com satışları da da-
hil olmak üzere toplam değerinin 
yaklaşık 5 milyar dolar seviyesinde 
olduğunu ifade eden Vardar, toplam-
da 60’a yakın işlemin gerçekleştiği-
ni ifade etti. Bunların yaklaşık yarı-
sını yabancı yatırımcılar tarafından 
gerçekleştirildiğini belirten Vardar, 
bu yıl da üretim, perakende, gıda, 
enerji ve sağlık sektörlerinin en çok 
ilgi çeken sektörler arasında yer al-

dığını kaydetti.

İŞLEM SAYISINDA ALMANYA, 
ABD VE FRANSA ÖNDE
Ernst&Young Kurumsal Finansman 
Bölüm Başkanı Müşfik Cantekin-
ler ise 2015 yılı başından bu yana 
yabancı yatırımcıların gerçekleştir-
diği toplam işlem sayısının 40 ola-
rak gerçekleştiğini ifade etti. İşlem 
sayısı açısından öne çıkan ülkeler 
Almanya, ABD ve Fransa olurken, 
işlem hacmi bazında Almanya, Çin 
ve Katar’ın üst sıralarda yer aldığı-
nı kaydeden Cantekinler, yabancı 
yatırımcıların 2015’te en çok ilgi 
gösterdikleri sektörlerin, bilişim, 
imalat, enerji ve perakende olduğu-
nu belirtti.

Y
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YABANCILARIN GÖZDESİ 
PERAKENDE VE ENERjİ SEKTÖRü



TÜrKİye seyahaT aCenTelerİ Bİrlİğİ (TÜrsaB) BaşKanı Başaran ulusoy, 
çevre ÜlKelerde yaşanan olumsuzluKlara, avrupa’daKİ BÜTÜn eKonomİK 
daralmalara rağmen TÜrKİye’nİn Bu yıl 42 mİlyon TurİsT sayısını aşmasını 
ve 35-36 mİlyar dolar dövİz Gİrdİsİ sağlanmasını BeKledİKlerİnİ söyledİ.

TURİZMDE HEDEF
36 MİLYAR DOLAR

lusoy, Türkiye’nin 
kış turizmi yapılan 
önemli dağlarının ol-
duğunu, bunlar ara-
sında da Erciyes Ka-
yak Merkezi’nin ön 

plana çıktığını belirtti. Buralarda 

sadece kış turizmi kısıtlamasına 
gidilmeden 12 ay boyunca turizm 
yapılmasını amaçladıklarını vur-
gulayan Ulusoy, “Kışın kullandığı-
mız kayak merkezlerimizde 12 ay 
365 gün turizm yapmalıyız. Bizim 
için önemli bir merkez. Buraya 4 

yıldızlı 5 yıldızlı tesisler yapılıyor. 
Özellikle dağın yapısını bozmadan 
kış sporlarına uygun bir şekilde 
yapılmasını arzu ediyoruz. Ayrıca, 
kültür şehirlerimizde var. Hedefle-
rimize ulaşmamız zor değil” diye 
konuştu.

U
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avaların güzelleşmesiyle 
beraber çekilen fotoğraf 
sayısı da artıyor. Erken ta-
tilciler yanında trekking, 
piknik, kısa süreli gezi 
sezonu da açıldı. Dağ, 

bayır, deniz gibi mekanlarda geçirilen 
zaman artıyor. Bu tarz mekanlarda da 
fotoğraf çekmek biraz daha zor.
Burada imdada toz ve su geçirmez, 
darbeye dayanıklı gövdeye sahip fo-
toğraf makine ve kameraları giriyor. 
Fotoğraf makineleri her ne kadar akıl-

lı cep telefonları nedeniyle pazar payı 
kaybetse de halen amatör serüvencile-
rin vazgeçilmezi durumundalar.

Özellikle darbeye, suya, toza ve fark-
lı hava koşullarına dayanan modeller 
tüketicilerin ilgisini çekmeye devam 
ediyor. Pek çok markanın 25 metre su 
altında çekim yapabilen, 2 metreye ka-
dar düşmelerde darbeye dayanıklı, -10 
dereceye kadar düşük sıcaklıklarda 
kullanılabilen modelleri bulunuyor. Bu 
modellere mercek tuttuk.

CANON
Model: Powershot D30
Sınıfı: Kompakt
Çözünürlük: 12.1 MP
Lens: 28-140 mm F3.9-4.8
Sensör tipi: CMOS
Ekran boyutu: 3 inç LCD
Optik zoom: 5x
ISO: 100-3200
HDMI: Var
GPS: Var
Entegre flaş: Var
Hafıza kartı tipi: SD
Ağırlık: 218 gram
Fiyatı: 1.200 TL

NIKON
Modeli: Coolpix AW130
Tipi: Kompakt
Objektif: 24 mm f/2.8
Çözünürlük: 16 MP
Sensör tipi: CMOS
Ekran: 3 inç
WI-FI: Var
GPS: Var
Video: 1920x1080p
Hafıza kartı: 8 GB
Titreşim azaltma: Var
ISO: Auto, 125-6400
Renk: Mavi, sarı, siyah
Fiyatı: 1.299 TL

SONY
Model: HDR-AZ1VR
Türü: Kamera
Lens: Carl Zeiss
Sensör: CMOS
Çözünürlük: 13.5 MP
GPS: Var
WI-FI: Var
Kayıt tipi: Full HD
Bellek: Kart yuvası, mikro 
USB
Ağırlık: 98 gram
Fiyatı: 1.200 TL

SAMSUNG
Model: NX1
Türü: DSLR
Ekran: 3 inç
Çözünürlük: 28 MP
Lens: 16-50 mm F2-2.8
Sensör: CMOS
Video: 4K kayıt
WI-FI: Var
Bluetooth: Var
Deklanşör hızı: 30 saniye
ISO: 100-51200
Hafıza kartı: SDXC
Ağırlık: 550 gram
Gövde fiyatı: 3.999 TL

pENTAX
Modeli: WG-M1
Sınıfı: aksiyon
Çözünürlük: 14 MP
Sensör tipi: CMOS
Ekran: 1.5 inç LCD
Lens: 16.8-35 mm, f2.8
ISO: Otomatik 100-800
Bellek: MikroSD kart
Wi-Fi: Var
Video: Saniyede 30 kare
Pil: 1250 mAh
Ağırlık: 190 gram
Fiyatı: 2.499 TL

H
FoToğraF maKİnelerİnde suya, Toza ve darBeye dayanıKlı özellİKler öne 
çıKıyor. yazla BeraBer 25 meTre su alTında çeKİm yapaBİlen, 2 meTreye 
Kadar dÜşmelerde darBeye dayanıKlı yenİ nesİl maKİneler İlGİ çeKİyor

FOTOĞRAFIN
SUYU ÇIKTI
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WİNDOWS TARİHE KARIŞIYOR

azılım devi Microsoft, 
Windows’un 10. sürü-
münü piyasaya sürme-
ye hazırlanıyor. Hem 
tablet, hem bilgisayar 
hem de telefon sürümü 

bulunacak olan Windows 10, bu ismi 
taşıyan son işletim sistemi olacak. 
 
Konuyla ilgili açıklama firma yetki-
lilerinden Jerry Nixon’dan geldi. Ni-
xon bir etkinlikte yaptığı konuşma-

da Windows 10’un Windows’un son 
sürümü olacağını açıkladı. ‘Win-
dows 10’u piyasaya sürüyoruz ve bu 
yeni sürüm Windows’un son sürümü 
olacak. Hala Windows 10’u geliştir-
meye devam ediyoruz’ diyen Nixon, 
yeni bir dönemin ipucunu da verdi.
 
Microsoft’un önümüzdeki dönemde 
Windows’u ayrı bir yazılım yerine 
bir servis olarak sunacak. Bu sayede 
işletim sistemini bir kez satın alanlar 

(muhtemelen ücretsiz) güncelleme-
lerle kullanmaya devam edecekler. 
Yeni işletim sistemi benzer bir şe-
kilde güncelleniyor. Windows 7, 8 
ve 8.1 kullananlar ücretsiz olarak 
Windows 10’a geçiş yapabilecekler. 
Benzer durumun gelecekte piyasaya 
sürülecek işletim sistemlerinde de 
geçerli olması bekleniyor.  Windows 
10’un servis olarak kullanıma ne 
zaman sunalacağı ise şimdilik belli 
değil. 

Y

2015 yaz aylarında pİyasaya sÜrÜlmesİ BeKlenen WİndoWs 10’un 
mİCrosoFT’un son İşleTİm sİsTemİ olaCağı açıKlandı.
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Günümüz iş dunyasinda, yoneticiler icin yazilmis yuzlerce ekonomi, kisisel gelisim, liderlik ve psikoloji kitabi 
yer almakta. Bu kitaplar icinde suphesiz vasatliktan kurtulamamis olanlar yer aldigi gibi her yoneticinin mutlaka 
okumasi gereken kitaplar da yer almakta. En cok satan is kitaplari, her zaman en verimli kitaplar olamadigi icin 
her yoneticinin okumasi gerektigini dusundugumuz kitaplari sizlerle paylasmak istedik.

acebook CO’su tarafindan 
yazildigi icin mi yoksa 
bir bayan gozuyle kadin 
dayanismasini bu kadar 
savunarak yazildigi icin 
mi bilinmez ama Lean In, 

son 2 yilin en cok okunan ve tavsiye 
edilen kitaplarinin basinda geliyor. 
Kitap, kadinlarin da geleceğin lider-
leri arasında  yer alması gerektigini 
savunmak amaciyla yazilmis. Kadın-
erkek eşitliğinde olunmasi gereken 
düzeyin çok gerisinde oldugumuzu 
ve bununla yüzleşemezsek gelecek-
te de dünyayı erkeklerin yöneticegi 
konu alinmis. Kadınların iş hayatında 
cok ciddiye alınmadığını, maaşları-
nın erkeklere oranla daha düşük ol-
duğunu, erkeklerin onlara karşı tavır 
alabildğini, onları küçük görebildiği-

ni, yüksek konumlar için erkeklerin 
tercih edildiğini, doğum iznine çıkan 
bir kadının işini kaybetme riskinin ne 
kadar yüksek olduğunu ve aslinda bir 
erkek gozuyle bakildiginda kadinlarin 
yasadigi tum riskler ve zorluklar anla-
tilmis. Kadinlarin ancak birbirleriyle 
dayanisma halinde oldugu surece ba-
sariya ulasabileceginin anlatildigi ki-
tapta, kadinlarin, is dunyasi, politika 
ve dunyada ne kadar soz sahibi oldu-
gu ile ilgili Harvard basta olmak uzere 
ilginc istatistikler de yer aliyor. O ista-
tistiklerden bazilari su sekilde; Ameri-
ka’daki en buyuk 500 sirketin sadece 
21’inin Ceo’su kadin. Dunyadaki 195 
bagimsiz ulkenin sadece 17’si kadin-
lar tarafindan yonetiliyor ve kadinlar 
parlementolardaki sandalyelerin sade-
ce 5’te 1’ine sahip. 

oneticiler ve is dunyasi 
icin kutuphanede mut-
laka olmasi gereken 
bir diger kitap ise Peter 
Thiel’in yazdigi Zero to 
One (sifirdan bire). Sim-

diye kadar yazilmis en etkileyici 
is kitaplarindan bir tanesi. Aslinda 
bu kadar iddiali olmasinin en bu-
yuk nedenlerinden biri, yazarin bir 
is kitabini politik bir manifestoyla 
birlestirmesinden cok girisimcilige 
sifirdan baslayarak kisa surede cok 
yol kateden bir yazar tarafindan ka-
leme alinmasi olabilir.  Kendisi de 
bir internet girisimcisi. PayPal’in 
kurucularindan, Facebook’a ilk 
yatirim yapanlardan. PayPal sir-
ketinde Peter Thiel’in kurucu or-
tagi olan, Tesla Motors’un CEO’su 
Elon Musk’un da girisimcilere il-
ham verebilecek 5 kitap onerisin-
den bir tanesi. Kitabin hedef kitlesi 

daha cok yeni girisim sirketi (start 
up) kurmak ve gelecegini insa et-
mek isteyenleri kapsiyor ve onlar 
icin cok degerli bilgiler iceriyor. 
Ozetle kitap; yapilan isi taklit et-
mek yerine herkesin yapmadigini/
yapamadigini yapmanin sizi si-
firdan bire goturdugunu, gelecegi 
insa etmek istiyorsaniz 0’dan 1’e 
gitmeniz gerektigini acikliyor. 
Herkesin yapabilecegi isler yap-
mak, sinirsiz rekabet icinde bu-
lunmak yerine sahip olunan yeni 
degerlere odaklanmayi oneriyor. 
Eskiden girişimcilik bir dükkan 
satın alıp , sadece vitrinin önünden 
geçen insanlara birşeyler tanıtmak-
ti, ama şimdi vitrinimizin önünden 
yaklaşık 7milyar kişi geçiyor. Yani 
piyasa çok büyük, internetin artik 
girişimciliği cok farkli bir boyuta 
tasiyor. Aslinda yeni dunyada reka-
betin degil farkin ne kadar onemli 

oldugunun alti ciziliyor ve hatta 
bunu radikal bir soylemle ‘Rekabet 
kaybedenler icindir’ diyebilicek 
kadar ileri gidiyor, Guclu kapital 
ile sirket buyutme stratejisinin cok 
da ise yaramadigi bir donemde ar-
tik fikrin kadar degerlisin. 
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Ç ok yeni sayilmasa-
da okunmasi rahat, 
eglenceli ve her yo-
neticinin kutupha-
nesinde bulunmasi 
gereken kitaplardan 

bir tanesi. Global sirketlerle il-
gili cok guzel istatistikler yer 
aliyor. Kitap, Turk sirketlerinin 
en kronik problemlerinden bi-
rini ele aliyor; surdurebilirlik. 
Kongo Gumi; dunya uzerinde 
bilinen en eski sirket. 578 yilin-
da Japonya’da kurulmus. 1500 
yil boyunca ayakta kalmayi ba-
sarmis. Diger basarili ornek ise 
Faber Catell. Aile sirketi olmasi-
na ragmen 252 yildir ayakta kal-
mayi basarabilmis. Turkiye’de 
durum cok ic acici degil. Sirket-
lerle beraber aileler de buyuyor, 
genisliyor. Yonetimde yer alan 
birey sayisi artiyor ve saglikli 
bir organizasyon kurulamadigi 
icin sirket o meshur kisir dongu-
ye kurban gidiyor; birinci nesil 
yigar, ikinci nesil yer, ucuncu 
nesil bitirir. Kitap koru korune 
kurumsallasmak/profesyonel-
lesmek gerektigini anlatmiyor. 
Dogru zamanda dogru mudaha-
lelerle saglikli bir organizasyon 

kurulmasi gerektigini anlatiyor 
ve ekliyor; Sabanci Holding’in 
Sabanci Holding olmasinda en 
cok emegi gecen insanlardan 
bir tanesi suphesiz Sayin Sakip 
Sabanci. Sakip Sabanci en iyi 
yaptigi isi birakip, isi profesyo-
nel yoneticilere biraksaydi belki 
de boyle bir sirketin varligindan 
bile haberdar olamadan sirket 
yok olucakti. Sirketler icin, ku-
rumsallasma yolunda yanlis 
adimlar atmak kadar tehlikeli 
bir diger husus ise birinci nesilin 
(kurucu nesil) egemenligi; yati-
rim, borclanma ve yonetici ata-
malari konusunda cok fazla soz 
sahibi olmasi. Bu, sirketlerin ge-
lisimini engelledigi gibi, birinci 
nesilin yonetimi devretmesin-
den sonra ikinci nesilin birinci 
nesil olmadan bocalamasina 
neden olmaktadir. Aile sirketle-
rinin yani sira ortaklik ve koo-
peratif yapili sirketlerin uzun su-
reli basarisinin arkasinda yatan 
sir; 6C kurali olarak ozetleniyor. 
Bunlar; Cash(Nakit), Commu-
nication (iletisim), Criticism 
(elestiri), Commitment (bagli-
lik), Compassion (sevgi, sefkat) 
ve Credit(guven). 
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